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بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد مبارکه انجام شد

اهدای تندیس و لوح تقدیر همایش 
نقش صنعت کنسرو  در تأمین امنیت 

غذایی به شرکت فولاد مبارکه

حضور مؤثرتر در بازارهای جهانی 
یکی از اولویت های اصلی فولاد مبارکه 

و صنعت فولاد کشور

ظرفیت شرکت های ایرانی 
در حوزه های هوش مصنوعی و آی تی 

مشابه قدرت موشکی است

ثبت رکوردهای جدید تولید 
در مجتمع فولاسبا 

و شرکت فولادسنگ

از سوی سندیکای صنایع کنسرو ایران انجام شد؛ معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در بازدید از شرکت ایریسا:مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت شرکت تصریح کرد:
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مدیرعامل فولاد مبارکه در رویداد پیشتازان پیشرفت و در 
: حضور مؤثرین و فعالان اجتماعی کشور

ح شد؛ در نخستین رویداد علمی-ترویجی »تکنوتاک« مطر

فولاد مبارکه با نگاه درون زایی 
درصدد توانمندسازی مردم منطقه 

پیرامون خود است

استفاده از سرباره های فولاد مبارکه برای 
آسفالت جاده ها؛ گزینه ای سازگار با 

محیط زیست و تحقق اقتصاد چرخشی

مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا:مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا:

ید اپال نقطه عطفی در شکل گیری حرکت های معدنی کشور خر
 و  گام بلندی برای رسیدن به توازن در گروه فولاد مبارکه است

دغدغـه مدیـران و سیاسـت گذاران گـروه فـولاد مبارکـه، حرکت در مسـیر 
خلق آینده ای بهتر برای ایرانیان و توسـعه پایدار ایران اسـامی اسـت و انجام 
اقدامـات هوشـمندانه در شناسـایی فرصت هـا و تهدیدهـا، توانمندسـازی 
مجموعه در رفع نیازهای فعلی و نیازهای پیشِ رو و تاب آوری در زنجیره تأمین 
اقدامـات شـاخصی بـوده کـه امنیـت سـرمایه و پایـداری سیسـتم را بـه نحـو 
قابل ماحظـه ای ارتقـا داده اسـت، به گونـه ای کـه تدابیـر فـولاد مبارکـه در 
سـرمایه گذاری و اجرای پروژه های عظیم در راسـتای تأمین انرژی آب، برق، گاز 
و مواد اولیه الگویی مثال زدنی از حرکت صحیح در مسیر توسعه پایدار صنعتی 

و اقتصادی ایران است.
تولید بر پایــه اقتصــاد مقاومتــی و خودکفایــی در عرصه صنعــت و اقتصــاد با آنکه 
راهگشای اصلی مسائل و چالش های اقتصادی و اجتماعی است در درون خود با 
چالش های فراوانی روبه روست؛ از همین رو تولیدکنندگان و صنعتگران در شرایط 
کنونی که با محدودیت های انرژی در داخل و فشارها و تحریم ها در خارج مواجه اند، 
ایثارگران مســیر تعالی کشــور و جهادگران ســنگر اقتصاد و صنعت کشــور به شمار 
می آیند و همواره با تلاش، همت، پشتکار و سخت کوشــی در مسیر توسعه و فائق 

آمدن بر مشکلات تولید قدم برمی دارند.
کثری  هفته گذشته شرکت فولاد مبارکه در سال جهش تولید، به منظور تأمین حدا
نیازهای زنجیره فولاد خود، بزرگ ترین معامله خود در طول تاریخ شرکت را منعقد 
کرد و به دنبال آن با خریداری 55 درصد از سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا )اپال(، گسترده ترین مشارکت معدنی کشور در سال جاری را رقم زد تا بتواند 

نیاز و کسری خود به مواد اولیه معدنی را در بلندمدت تأمین کند.
فولاد مبارکه در طول ســال های گذشــته همــواره درزمینه تأمین مــواد اولیه خود 
دغدغه داشته و مسئله تأمین این مواد یکی از گلوگاه های اصلی این شرکت بوده 
است؛ از همین رو در طی سه سال اخیر، تلاش ها و پیگیری هایی برای تأمین پایدار 
موارد اولیه صورت گرفته و معادنی در اصفهان و یزد خریداری شده است. در آخرین 

مورد از این اقدامات نیز با خریداری سهام این شرکت معدنی کسری 4 میلیون و 600 
هزار تنی گندله فولاد مبارکه و فولاد سبا و همچنین کسری 7 میلیون و 500 هزار تنی 
کنستانتره فولاد مبارکه تأمین  و از این طریق، قدم های مؤثری در راستای جهش 

تولید برداشته شد.
این اقدام در حالی صورت گرفت که در سال های اخیر، تأمین مواد اولیه تنها دغدغه 
فولاد مبارکه نبوده و این شرکت با مدنظر گرفتن ناترازی ها در تأمین منابع موردنیاز 
خود، سرمایه گذاری های گسترده ای در انتقال آب از دریای عمان به فلات مرکزی 
ایران و نیروگاه 914 مگاواتی ســیکل ترکیبی و 600 مگاواتی خورشیدی و همچنین 
مطالعاتی در میادین گازی مناطق جنوب انجام داده است تا ضمن تأمین نیازهای 
زنجیره صنعت، پایــداری تولید و توســعه و تکامل خــود را تضمیــن و نقش آفرینی 

بیشتری در توسعه کشور ایفا کند.
 فولاد مبارکه با این سرمایه گذاری، اقدامی استراتژیک برای تأمین منافع ملی و حرکتی 
اقتصادی و پربرکت برای توسعه منطقه انجام داد و ازآنجا که این شرکت بزرگ ترین 
تولیدکننده فولاد کشور به حساب می آید، امید آن می رود که حضور فولاد مبارکه در 
بخش معدن، علاوه بر رونق  این بخش، به ســودآوری و تکمیل زنجیره ارزش این 

شرکت کمک کند.
بدون تردید تمامی اقدامات انجام شده در راستای توسعه پایدار و تأمین امنیت 
اقتصادی و صنعتی جامعه، در شرایطی تأمین می شود که امنیت سیاسی کشور 
به واســطه ترســیم درســت مســیر دفاعی نظام جمهــوری اســلامی و مجاهدت و 
جان فشانی دلیرمردان نیروهای مسلح محقق می شود و به جاست در سالروز پایان 
سیطره داعش بر منطقه خاورمیانه در 30 آبان ماه که به روز قهرمان ملی نام گذاری 
شده، از تمامی مجاهدان شهید امنیت ایران اسلامی و به ویژه مالک اشتر زمان، 
سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی یاد کنیم که با رشادت و جوانمردی های خود، 
ثبات و امنیت کشور را در تمامی تلاطم ها و بحران ها حفظ و با نثار جان خود، وطن 

را بیمه کردند.

پایداری توسعه و تولید در گرو مجاهدت حافظان امنیت ملی

سی ام آبان ماه 
زادروز سردار دل ها،  شهید سرلشگر

 حاج قاسم سلیمانی و روز قهرمان ملی 
گرامی باد

»شما و فولاد«   
پل ارتباطی  کارکنان و مخاطبان فولاد مبارکه

ســامانه پیامکی »شــما و فولاد«  بــا شـــــماره 30003222 مؤثـــــرتر از همیــــشه 

به عنــوان پل ارتباطــی با مدیریت ســازمان، آمــاده انتقــال دیدگاه ها، پیشــنهادها 

و انتقــادات ســازنده همــکاران گرامــی و مخاطبــان شــرکت فــولاد مبارکه اســت.

هر هفتــه انعــکاس ســؤالات و موضوعات خود و پاســخ مســئولان را در ســتون »شــما و فولاد« 

. نید ا بخو د  لا فو مه  نا خبر
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شفاف سازی معاون فروش و 
بازاریابی شرکت فولاد مبارکه 

در خصوص عرضه محصولات شرکت
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رهبر معظم انقاب اسامی در دیدار اعضای مجلس 
خبرگان، این مجلس را مرتبط ترینِ نهادها با انقاب خواندند و 
با اشاره به برخی انگیزه ها و فعالیت ها برای متوقف کردن انقاب 
گرداندن حرکت ملت، گفتند: عمده مسئولیت  و به عقب باز
رهبری حفظ جهت گیری کشور به سمت اهداف انقاب است؛ 
بنابراین، مجلس خبرگان که نقش منحصربه فردی در تعیین 

رهبری دارد، اهمیت بی بدیلی می یابد.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به بالندگی، پویایی 
کید کردند:  و ادامه مقابله قدرتمندانه حزب الله و حماس، تأ
براساس وعده های تردیدناپذیر یاری خداوند و برمبنای تجربیات 
مقابله پیروز حزب الله و حماس در دهه های گذشته، حوادث 
اخیر قطعاٌ پیروزی جبهه حق و مقاومت را به دنبال خواهد داشت.

حضرت آیت الله خامنه ای هدف اصلی انقلاب را »محقق کردن 
توحید« به معنای وسیع اجرای دین اسلام در کشور و در زندگی 
مردم خواندند و افزودند: رهبری مأمور است جهت گیری حرکت 

کشور و نظام به سمت این هدف اساسی را حفظ کند.
ایشان با اشاره به برخی انگیزه ها برای مانع تراشی در تحقق جامعه 
توحیدی در کشور، گفتند: می خواهند حرکت انقلاب و نظام را در 
گر توانستند با بازگشت به عقب، وضع  این مسیر متوقف کنند و ا

ارتجاعی گذشته را ولو در ظاهر و لباس نو، تکرار کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، جلوگیری از انحراف و عقب گرد در 
هر نظامی را نیازمند یک عامل مهم دانستند و افزودند: در نظام 
اسلامی این مأموریت بسیار بزرگ بر عهده رهبری و مسئولیت 
انتخاب این عامل تعیین کننده نیز بر دوش مجلس خبرگان است.

رهبر انقلاب وابسته نبودن نظام به اشخاص را یکی از حقایق 
نهفته در روندِ بی درنگ انتخاب رهبری دانستند و گفتند: این 
گرچه اشخاصی مأموریت هایی  جابجایی ها نشان می دهد که ا
دارند که باید انجام شود اما نظام وابسته به آن ها نیست و می تواند 

راه خود را بدون این اشخاص هم ادامه بدهد.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان با اشاره به تقارن این 
ایام با اربعین شهادت مجاهد بزرگ و خستگی ناپذیر زمان، شهید 
سیدحسن نصرالله، یاد او و دیگر فرماندهان و بزرگان مقاومت 
ازجمله شهیدان هنیه، صفی الدین، سنوار و نیلفروشان را گرامی 
داشتند و گفتند: این شهیدان به اسلام و جبهه مقاومت، عزت و 

قدرت مضاعف دادند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به دست های خون آلودِ آشکار 
آمریکا و برخی از کشورهای اروپایی در جنایات غزه و لبنان، نتیجه 
استمرار مجاهدت های قدرتمندانه در لبنان و غزه و فلسطین را 
پیروزی جبهه حق و مقاومت دانستند و گفتند: یک دلیل برای 
چشم انداز پیروزمندانه حرکت مقاومت، وعده تردیدناپذیر الهی 
کید  است که بعد از اذن جهاد به کسانی که به آن ها ظلم شده تأ
گر خدا را یاری کنید، تحقق نصرت پروردگار، قطعی است. می کند ا

رفع تعهد ارزی زنجیره فولاد و فلزات در هفته های 
گذشته با موجی از انتقادات فعالان این بخش همراه بود.

 به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از روابط عمومی سازمان توسعه 
تجارت، این سازمان اقدام به تسهیل این شرایط کرده است. نظر 
به حجم واردات و صادرات زنجیره فولاد و فلزات رنگین اساسی 
توسط تولیدکنندگان این حوزه و با توجه به میزان مصارف ارزی 
چهار حوزه ماده اولیه، طرح های توسعه ای، تکمیل پروژه های 
تولید انرژی و نیاز کالاهای التهابی صنایع فلزی با امکان استفاده از 
ارز حاصل از صادرات جهت واردات اقلام مورد نیاز مصارف مذکور 
بر اساس تبصره »1« بند »1« ماده »8« آیین نامه اجرایی تا سقف 
١٠٠درصد ارز حاصل از صادرات با رعایت شروطی موافقت می شود. 
این شروط عبارت اند از: شناسه های ملی تولیدکنندگان حوزه 
زنجیره ارزش فلزات توسط وزارت صمت جهت تشکیل گروه 
یکپارچه به بانک مرکزی معرفی شود. کد تعرفه های کالاهای 
منتخب در موضوع ماده اولیه، قطعات، تجهیزات و ماشین آلات 
خط تولید و ماشین آلات و تجهیزات حوزه تولید انرژی برای 
خود، توسط وزارت صمت به بانک مرکزی ابلاغ شده و کنترل 
ثبت سفارش بر اساس برنامه توسعه مد  نظر وزارت صمت در 
زنجیره ارزش انجام می پذیرد.کالاهای التهابی منتخب وزارت 
صمت در صورت واردات از محل این منابع، باید تحت نظارت 
و با صلاحدید وزارت صمت در بورس کالا به فروش برسند. بانک 
مرکزی مکلف است از تخصیص ارز از منابع بانکی به شرکت های 

اعلام شده جلوگیری کند.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

هدف اصلی انقاب »محقق 
کردن توحید« به معنای وسیع 

اجرای دین اسام در کشور 

شروط رفع تعهدات ارزی صادرات 
زنجیره فولاد و فلزات رنگین اساسی

آیین مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع 
معدنی کانی سازان کیمیا به شرکت فولاد مبارکه روز 
دوشنبه ۲۱ آبان ۱۴۰۳ در مرکز تجاری- اداری زرافشان 

بانک پارسیان برگزار شد.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در این آیین گفت: از 
اینکه امروز آخرین گام های رسمی برای مبادله قرارداد فروش سهام 
شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا برداشته شده بسیار خرسندیم 
و امیدواریم این اتفاق الگویی برای اتفاق های بهتر و بزرگ تر آینده باشد.

وی ادامه داد: مدیرعامل، هیئت مدیره بانک پارسیان و مدیرعامل 
شرکت سرمایه گذاری پارسیان با نگاه حرفه ای، هدایت مجموعه صنایع 
معدنی کانی سازان کیمیا را بر عهده داشته و آن را به نقطه ارزشمندی 
رساندند تاجایی که این مجموعه به بلوغ برسد و بتواند در راستای منافع 
کشور و تولید ملی نقش آفرینی کند و من از این بابت از آنان قدردانی 
می کنم. انعقاد این قرارداد اتفاق بزرگی است و می تواند نقطه عطفی در 

شکل گیری حرکت های معدنی کشور باشد.
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، انعقاد قرارداد خرید شرکت صنایع 
معدنی کانی سازان کیمیا میان بانک پارسیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه 
پارس بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد مبارکه و به لحاظ عددی، در سال 
جاری بزرگ ترین معامله بورسی بود. علاوه برآن، این امر بزرگ ترین 
مشارکت معدنی سال در کشور به شمار می رود و خرید سهام شرکت 

اپال، تضمین کننده سودآوری گروه فولاد مبارکه در آینده خواهد بود.
اولین هدف ما از این مشارکت تأمین پایدار گندله و 

کنسانتره موردنیاز گروه فولاد مبارکه است
وی اظهار کرد: اولین هدف ما از این مشارکت تأمین پایدار گندله و 
کنسانتره موردنیاز گروه فولاد مبارکه است. فولاد مبارکه امروز بزرگ ترین 
تولیدکننده فولاد کشور و منطقه است و بزرگ ترین چالش ما در صنعت 
فولاد طی سال های گذشته، چالش تأمین مواد اولیه بوده است. البته 
شاید طی چند سال اخیر، به دلیل پیشی گرفتن گلوگاه های جدیدی 
همچون محدودیت های انرژی، کمتر سخنی از این چالش شنیده شده 

و در پله های عقب تر قرار گرفته است.
طیب نیا ادامه داد: با توسعه های صورت گرفته در صنعت، در حال حاضر 
ظرفیت تولید این محصول در کشور به نزدیک 50 میلیون تن رسیده و 
این در حالی است که با احتساب میزان تولید فولاد مبارکه با 100 درصد 
ظرفیت، میزان تولید فولاد کشور حدود 65 درصد از ظرفیت نصب 
شده است. تولید سالانه فولاد کشور، 55 میلیون تن برنامه ریزی شده و 
پروژه های در دست اجرا برای رسیدن به ظرفیت تولید 65 تا 68 میلیون 
تن فولاد در حال انجام است؛ از سوی دیگر مجوز تولید تا 145 میلیون تن 
فولاد در کشور صادر شده و ازاین رو چالش تأمین مواد اولیه برای تولید 

فولاد بسیار جدی و اجتناب ناپذیر است.
کید بر اینکه در حال حاضر ذخایر قطعی سنگ آهن کشور حدود  وی با تأ
گر برنامه تولید فولاد کشور محقق شود،  3.3 میلیارد تن برآورد شده و ا
این ذخیره کمتر از ۲0 سال پاسخ گوی نیاز صنعت خواهد بود، گفت: 
سرمایه گذاری فولاد مبارکه در اُپال برای این شرکت و گروه صنعتی کاوه 
پارس، تضمین کننده سرمایه گذاری های انجام شده گذشته است؛ از 
سوی دیگر، بهره برداری تخصصی از شرکت های گروه اُپال از دیگر اهداف 

قابل تحقق فولاد مبارکه است.
سودآوری فولاد مبارکه حاصل مدیریت بهینه، افزایش 
بهره وری، هم افزایی های شکل گرفته در زنجیره تأمین فولاد 

مبارکه و دانش و تجربه مدیریتی چنددهه ای است
گر  ا و  افزود: فولاد مبارکه یک مجموعه تخصصی است  طیب نیا 
شرکت های تخصصی زیرمجموعه فولاد مبارکه را با شرکت های دیگر 
مقایسه  کنیم، می بینیم سودآوری متفاوتی دارند؛ گاه برخی قضاوت های 
غیر کارشناسی مبتنی بر این است که سود فولاد مبارکه حاصل رانت 
یا مواردی از این دست است؛ اما وقتی وارد عملیات می شویم و نگاه 
واقع بینانه داریم، می بینیم این اتفاق حاصل مدیریت بهینه، افزایش 

بهره وری، هم افزایی های شکل گرفته در زنجیره تأمین فولاد مبارکه و 
دانش و تجربه مدیریتی چنددهه ای است که با بهره گیری از بنچ مارک ها 
و استفاده از تجارب بهترین های دنیا در این مجموعه و زیرمجموعه های 
آن شکل گرفته است؛ به طوری که سودآوری شرکت های زیرمجموعه 
آن نسبت به شرکت های مشابه بعضاً تا 3 برابر بیشتر است. این نگاه 
در شرکت معدنی کانی سازان کیمیا نیز می تواند اجرا شود و سودآوری 

آن را افزایش دهد.
خرید اُپال گام بلندی برای رسیدن به توازن در گروه فولاد 

مبارکه است
کنون نیز در تولید و   وی عنوان کرد: شرکت معدنی کانی سازان کیمیا تا
کم بوده  سودآوری عملکرد مناسبی داشته و نگاهی حرفه ای بر آن حا
است. طبیعتاً ارتقای سودآوری شرکت اُپال و در نتیجه آن، ارتقای 
سودآوری فولاد مبارکه و مجموعه های کاوه پارس، در ادامه روند فعالیت 

این مجموعه دنبال خواهد شد.
مدیرعامل فولاد مبارکه با بیان اینکه هم افزایی با فولاد سنگان به عنوان 
بزرگ ترین مجموعه صنعتی منطقه خواف از دیگر اهداف فولاد مبارکه در 
خرید اُپال بوده است، افزود: برای مجموعه ای که در منطقه خراسان در 
همسایگی اُپال قرار دارد، توسعه های هدفمندی ازجمله تولید 5 میلیون 

تن کنسانتره و 5 میلیون تن گندله تعریف شده است.
بنابر اظهارات مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، ایجاد توازن در گروه فولاد 
که این مجموعه علاوه بر آنکه بیش از 30 درصد  مبارکه ضروری است؛ چرا
از فولاد را تولید می کند، تولیدکننده اصلی ورق های فولادی کشور است 
و سال گذشته عنوان صادرکننده اول غیرنفتی کشور را از آن خود کرده 
است؛ با این شرایط ما در حوزه بالادست چالش هایی وجود دارد و این 

خرید گام بلندی است که توازن را در گروه فولاد مبارکه برقرار می کند.
وی تصریح کرد: طی سه سال اخیر، استراتژی فولاد مبارکه توسعه متوازن 
بوده است،. این توسعه در حوزه تأمین انرژی برق، گاز و آب دنبال شده 
است؛ به طوری که فولاد مبارکه موفق شد پروژه های احداث و راه اندازی 
نیروگاه های 914 مگاواتی سیکل ترکیبی و 600 مگاواتی خورشیدی را 
در دستور کار قرار دهد و هر دو را وارد مدار کند. در حوزه تأمین گاز نیز 
مطالعات لازم انجام شده و به زودی قرارداد میادین گازی فولاد مبارکه 

به امضا خواهد رسید.
طیب نیا عنوان کرد: فولاد مبارکه در حوزه معدن نیز سرمایه گذاری های 
قابل توجهی داشته و خریدِ صورت  گرفته اتفاق بزرگی است که ما را چندین 

گام در مسیر دست یابی به اصول توازن پیش خواهد برد.
ضرورت توجه صنایع کشور به ادغام های هدفمند، 

مشارکت های هوشمند و اتحادهای استراتژیک
وی ادامه داد: هم افزایی فولاد مبارکه با هلدینگ تخصصی فولادی 
معدنی بنیاد مستضعفان در دستور کار است و این در حالی است 
که امروز نه تنها صنعت فولاد، بلکه همه صنایع بزرگ دنیا با اتفاقاتی 
ازاین دست مواجه اند که شرکت ها به ادغام های هدفمند، مشارکت های 

هوشمند و اتحادهای استراتژیک روی آورده اند.
مدیرعامل فولاد مبارکه گفت: امروز رقابت در بازارهای جهانی حرف اول را 
می زند و چه بسا شرکت های زیادی بوده اند که در دوره هایی حرف های 
زیادی برای گفتن داشته اند؛ اما امروز به دلیل بی توجهی به مشارکت 
اصولی، رقابت در بازار و نداشتن نگاه هوشمندانه به موضوع، دیگر اثری 

از آن ها نیست و جایگاهشان را از دست  داده اند.
صدور مجوز برای ۲۰۰ شرکت فولادی برای تولید ۲۰۰ 

میلیون تن فولاد فاجعه است
کید بر اینکه صدور مجوز برای ۲00 شرکت فولادی برای تولید ۲00  وی با تأ
که از این تعداد 75 شرکت کمتر از 500  میلیون تن فولاد فاجعه است؛ چرا
هزار تن تولید دارند و رقابت پذیر نیستند، ادامه داد: در حال حاضر شاهد 
ادغام های هوشمند و ارتباطات استراتژیک در سطح ملی و بین المللی 
هستیم که نقش بزرگی در شرکت های معدنی، صنعتی و حوزه های 
مختلف خودرو ایفا کرده اند. در این زمینه می توان به شرکت هایی نظیر 

بی اچ بی بیلتون و آرسلورمیتال اشاره کرد که البته هر دوی این شرکت ها 
هم جنس بودند و ادغام نامتجانس سومیتومو کورپوریشن نیز نمونه ای 

قابل اشاره به شمار می رود.
فولاد مبارکه این مشارکت را با هدف قوت بخشی به 

صنعت فولاد کشور انجام داد
طیب نیا همکاری فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس برای خرید شرکت 
کیمیا را الگویی در راستای ادغام و مشارکت  کانی سازان  معدنی 
استراتژیک برای توسعه پایدار دانست و گفت: ما با این اقدام نشان دادیم 

که پای حرفی که می زنیم هستیم و به آنچه معتقدیم عمل می کنیم.
وی افزود: فولاد مبارکه این مشارکت را با هدف قوت بخشی به صنعت 
فولاد کشور انجام داد. در این پروژه ،مشارکتی صورت گرفت که مدیریت 
کم است و فولاد مبارکه نیز از منافع  تخصصی و حرفه ای بر آن حا
این مشارکت بهره مند می شود. قطعاً شرکت گسترش صنایع مدنی 
فولاد پارس ظرفیت های خوبی دارد و امیدواریم که این اتفاق منشأ 
دستاوردهای ارزشمند بیشتری باشد. امیدوارم خرید سهام شرکت 
معدنی کانی سازان کیمیا الگویی باشد برای اینکه مجموعه های دیگر 
در وزارت رفاه که دارای مجموعه های معدنی متفرقه زیادی است و یا 
در حوزه سهام عدالت که سهام داران پرشماری وجود دارند، این اتفاق 
تکرار شود و سرآغاز اتفاق میمون و مبارکی برای فولاد مبارکه و مجموعه 

بانک پارسیان باشد.
الگوسازی فولاد مبارکه برای ادغام های استراتژیک در 

صنایع
مدیرعامل فولاد مبارکه معتقد است یکی از چالش های اصلی شرکت 
فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده فولاد کشور مربوط به حوزه 
تأمین پایدار مواد اولیه است و علی رغم سرمایه گذاری های ارزشمند 
میلیارد دلاری این شرکت در زنجیره فولاد در راستای تحقق توسعه 
متوازن، مانند سرمایه گذاری های صورت گرفته طی سه سال اخیر در 
حوزه انرژی، در حوزه تأمین مواد اولیه خلأ جدی داشتیم و انجام این 
معامله می تواند تضمین کننده تولید آتی فولاد مبارکه باشد. ازاین جهت 
این معامله بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد مبارکه و بزرگ ترین مشارکت 
صنعتی معدنی طی سال های اخیر بوده که می تواند الگویی برای 
ادغام ها و اتحادهای استراتژیک باشد که یکی از نیازهای اصلی صنعت 

فولاد و معدنی کشور به شمار می آید.

مدیرعامل بانک پارسیان:
پال توسط فولاد مبارکه بزرگ ترین خروج از بنگاه داری 

ُ
خرید ا

مجموعه صنعت بانکداری کشور بود 

جواد شکرخواه، مدیرعامل بانک پارسیان نیز در حاشیه آیین مبادله 
پال( 

ُ
قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )ا

گفت: مبادله قراردادی که امروز انجام شد بزرگ ترین خروج از بنگاه داری 
مجموعه صنعت بانکداری کشور بود.

کید کرده اند  وی در همین زمینه تصریح کرد: مقام معظم رهبری بارها تأ
کـه در راسـتای افزایـش تولیـد، از بنـگاه داری خـارج شـویم و آن را بـرای 
عملیـات بانکـی و اعطای تسـهیلات بـه شـرکت ها به منظـور رشـد تولید 
مصرف کنیـم. امروز ایـن اتفاق افتـاد و فـولاد مبارکـه و هلدینگ صنعتی 
معدنـی فـولاد کاوه پـارس کـه خریدارانـی خوش نـام و دارای اهلیـت در 
عرصه فولادی و معدنی کشور محسوب می شوند، با اتحاد استراتژیکی 
کـه ایجـاد کردنـد، بـه رفـع نگرانـی مـا در ادامـه مسـیر توسـعه محوری در 
منطقـه کمتـر توسـعه یافته خـواف و سـنگان و همچنیـن ایجـاد الگـو در 
توسـعه کشـور کمک می کند. درعین حـال سـاختار بانکـی را هـم به نحو 
چشـمگیری اصـلاح می کنـد و ارتقـا می دهـد و شـرایطی فراهـم می کنـد 
کـه ان شـاءالله نسـبت های نظارتـی مـا در بانـک مرکـزی بـه نسـبت های 
موردنظر برسد و نوید بسـیار خوبی برای ایجاد ظرفیت در عرصه بانکی 

بـرای مـا فراهـم می کنـد.

رهبر انقلاب
 در دیدار رئیس و اعضای مجلس خبرگان رهبری مطرح کردند:

محمدیاسرطیبنیا
مدیرعاملفولادمبارکه

جوادشکرخواه
مدیرعاملبانکپارسیان

محمدمسعودسمیعینژاد
مدیرعاملشرکتسرمایهگذاریپارسیان

جهانفولادغربدرجشنوارهملیکیفیتموفقبهدریافتلوحاشتهاربهکیفیتشد
کید ویژه شرکت بر ارتقای کیفیت و رضایتمندی مشتریان به  به گزارش چیلان، شرکت جهان فولاد غرب در مراسم هجدهمین جشنواره ملی کیفیت که روز یکشنبه ۲۰ آبان ۱۴۰۳ در مرکز همایش های صداوسیما برگزار شد، موفق به دریافت لوح اشتهار به کیفیت شد. این تقدیر بر اساس مدل جهان اسلام و به دلیل تأ

مدیرعامل مجموعه اعطا گردید. مدل جهان اسلام به عنوان معیاری برای سنجش کیفیت و بهره وری، به شرکت ها کمک می کند تا با توجه به اصول اخلاقی و فنی، استانداردهای خود را ارتقاء دهند و در عرصه های مختلف صنعتی و تولیدی پیشرفت کنند. 

بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد مبارکه انجام شد
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا:

ادامه در صفحه بعد    
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همایون دارابی، کارشناس و تحلیلگر بازار سرمایه  گفت: 
فولاد مبارکه طی سال های اخیر همواره در راستای تبدیل 
شدن به یک هلدینگ بزرگ گام برداشته است. این مجموعه 
به خوبی در بخش بالادست و معدن سرمایه گذاری کرده که 
اقدام اخیر آن مبنی بر خرید سهام شرکت اپال کاهش ریسک 
زنجیره تأمین فولاد مبارکه را به همراه دارد. این قرارداد خبر 
خوبی برای نظام بانکی هم تلقی می شود؛ چرا به سودآوری 
بانک پارسیان کمک می کند. درمجموع این اقدام فولاد مبارکه 
یک حرکت اقتصادی و استراتژیک در راستای منافع ملی 

کشور است.
به گزارش خبرنگار ایراسین، مجموعه بانک پارسیان 100 درصد 
گهی مزایده  سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا را طی آ
در پاییز سال جاری برای فروش منتشر کرد. این شرکت حدود 91 
درصد از سهام شرکت فرآوری معدنی اپال کانی پارس را در اختیار 
دارد که شرکت اپال کانی پارس با نماد اپال به عنوان یک هلدینگ 
بورسی در حوزه زنجیره بالادست فولاد فعال بوده و دارای تعدادی 
شرکت سرمایه پذیر است. سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا طی مزایده برگزارشده، توسط مجموعه فولاد مبارکه و فولاد 
کاوه پارس در مهرماه سال جاری خریداری شد تا به لحاظ عدد، 
بزرگ ترین معامله تاریخ مجموعه فولاد مبارکه و معامله بورسی 
در سال جاری شکل گیرد. همچنین کارشناســان از این قرارداد 

به عنوان گسترده ترین مشارکت معدنی سال 1403 یاد می کنند.
دارابی در خصوص قرارداد خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا بین بانک پارسیان، مجموعه فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس 
به عنــوان بزرگ ترین معامله بورســی ســال به خبرنگار ایراســین 
گفت: شکل گیری ادغام های افقی و عمومی در صنعت یک اتفاق 
مثبت اســت. مجموعه فولاد مبارکه همواره در بخش بالادست 
و حوزه معدن کشــور سرمایه گذاری کرده اســت که این اقدامات 
باعث می شود ریسک زنجیره تأمین فولاد مبارکه در آینده کاهش 

پیدا کند.
این کارشــناس و تحلیلگر بازار سرمایه با اشــاره به موفقیت های 
مجموعه فولاد مبارکه طی سال های گذشته گفت: فولاد مبارکه 
طی سال های اخیر در راستای تبدیل شــدن از یک تک شرکت 
فولادی به یک هلدینگ بزرگ گام برداشته است. این تلاش های 
مجموعه فولاد مبارکه علاوه بر صنعت برای مشارکت های مردمی 
نیز نفع زیــادی به همــراه دارد، تا جایــی که می تــوان گفت فولاد 
مبارکــه در آینده نزدیــک به پشــتوانه ســرمایه گذاری های خرد و 
کلان خود می تواند مشارکت های مردمی گســترده ای برای رفع 

مشکلات آب و برق استان اصفهان داشته باشد.
به اعتقاد این کارشناس و تحلیلگر بازار سرمایه، انعقاد قراردادهای 
بورســی و ادغام هــا نفــع ســهام داران و زیرمجموعه هــا را نیــز بــه 
همراه دارد. دارابی در این خصــوص اذعان کرد: نکته مهمی که 
در این زمینه وجود دارد رعایت نفع ســهام داران طرفین به ویژه 
زیرمجموعه هاست و این مسئله همیشه مورد بحث قرار می گیرد. 
در واقع بحث هایی درباره خرید با قیمت پایین از زیرمجموعه ها و 
فشار بر مجموعه های پایین دستی برای تأمین مواد اولیه وجود 
دارد، درســت مانند قضایایی که در بخش قطعه ســازان شــاهد 
گر ادغام ها به صورتی شکل گیرد که نفع  آن هســتیم. در مقابل ا
سهام داران زیرمجموعه نیز در آن لحاظ گردد، به نظر بنده اتفاق 

بسیار خوبی است.
در ادامه، دارابی با اشاره به تأثیر انعقاد این قرارداد بر نظام بانکی 
کشــور توضیح داد: این قرارداد از ابعاد دیگــری نیز حائز اهمیت 
اســت و به نوعی خبــر خوبی بــرای نظــام بانکی کشــور هم تلقی 
که فولاد مبارکه با خرید سهام شرکت صنایع معدنی  می شود؛ چرا
کانی سازان کیمیا به ســودآوری بانک پارســیان کمک کرد و این 
بانک از زیان انباشــته خود دور شــد. عــلاوه بر این فــولاد مبارکه 
به عنوان بزرگ ترین فولادساز و بنگاه اقتصادی خاورمیانه نه تنها 
از ریسک زنجیره تأمین خود کاست، بلکه نقش اساسی در توسعه 

معادن سنگ آهن کشور ایفا کرد.
وی ادامه داد: فــولاد مبارکه می توانــد با تزریق ســرمایه در آینده 
نزدیک امتیاز بهره برداری از معادن افغانستان را نیز کسب کند که 
کنون  این اقدامی استراتژیک برای فولاد ایران به شمار می رود. ا
کشــورهای همســایه مانند عربســتان دسترســی محــدودی به 
سنگ آهن دارند و باید هزینه گزافی برای حمل ونقل سنگ آهن 
از استرالیا و برزیل بپردازند؛ ولی فولاد مبارکه می تواند به راحتی با 
توجه به خطوط راه آهن، سنگ آهن کشور را از افغانستان با قیمت 

مناسب و به صورت پایدار تأمین کند.
کیــد کــرد: درمجمــوع ایــن اقــدام فــولاد مبارکــه  در انتهــا دارابــی تأ
یــک حرکــت اقتصــادی و اســتراتژیک در راســتای منافــع ملــی 

کشــور اســت.

کاهش ریسک زنجیره تأمین 
فولاد مبارکه با خرید سهام 

شرکت اپال

 خـبــــــــــــــــــر     خـبــــــــــــــــــر    

تحلیـــــــــل

کارشناس و تحلیلگر بازار سرمایه تصریح کرد:

مصطفیعطاییپور
معاونخریدفولادمبارکه

کبریان مهردادا
رئیسانجمنسنگآهنایران

ازبحرانانرژی پروژهمهمآهنوفولادارفعبرایعبور
شرکت آهن و فولاد ارفع برای عبور از بحران انرژی اجرای پروژه تولید و ذخیره سازی گاز طبیعی مایع را در دستور کار دارد. اصلی ترین هدف اجرای این پروژه رفع ناترازی و تأمین پایدار گاز شرکت در فصل های سرد است که از ابتدای سال جاری در دستور کار قرارگرفته است. ساخت این مخزن و ذخیره گاز، آن هم 

در فصولی از سال که تأمین گاز با محدودیت همراه نیست می تواند از توقف خطوط تولید در فصل سرما جلوگیری کند. فرآیند تولید گاز مایع در 8 ماه نخست سال انجام می شود در این راستا دو مخزن با ظرفیت مجموع 6۰ هزار مترمکعب در نظر گرفته شده است.

 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان:

آینده تأمین مواد اولیه فولاد مبارکه تضمین شد

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان در آیین مبادله قرارداد فروش 
سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )اُپال( گفت: خرید سهام 
شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا آینده تأمین مواد اولیه فولاد 
مبارکه را تضمین کرد و با ورود فولاد مبارکه به این شرکت سوددهی آن 

چندین برابر خواهد شد.
بـه گـزارش خبرنـگار ایراسـین، محمدمسـعود سـمیعی نژاد، مدیرعامـل 
شـرکت سـرمایه گذاری پارسـیان، در آییـن مبادلـه قـرارداد فـروش سـهام 
شـرکت صنایـع معدنـی کانی سـازان کیمیـا بـه شـرکت فـولاد مبارکـه و 
صنایع معدنی کاوه پارس اظهار کرد: بانک پارسـیان در سـال 93 در یک 
مناقصه با مشـارکت 60 به 40 وارد سیاسـت های زنجیره صنعت فـولاد در 
راستای سیاست های کشـور و فرمایشـات رهبر معظم انقلاب در بخش 

معـدن شـد.
زمانی که در مبارکه حضور داشتم ورود بخش معادن به 

صنعت فولاد یکی از معضلات بود
وی ادامه داد: یکی از کارهای کارشناسی که در این زمینه انجام شد، 
سرمایه گذاری بر اساس طرح توازن صنعت فولاد بود. ما کسری هایی را 

حس می کردیم که در آینده گریبان گیر صنعت فولاد کشور می شد.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان ادامه داد: زمانی که در مبارکه 
حضور داشتم ورود بخش معادن به صنعت فولاد یکی از معضلات بود؛ 
صنعت فولاد وارد معادن نشده بود و از بخش معادن عقب افتاده بود. در 
آن زمان حتی درگیری هایی با صاحبان معادن کرمان داشتیم که قصد 

داشتند به فولاد مبارکه و فولاد خوزستان سنگ آهن ندهند.
امروز خوشحالم که شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا 

به دست اهلش سپرده شد
وی ادامه داد: در آن زمان به این فکر افتادیم که فولاد مبارکه برای آینده 
کشور باید در حوزه معدن نیز ورود کند؛ ازاین رو امروز خوشحالم که شرکت 

صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به دست اهلش سپرده شد.
سمیعی نژاد با بیان اینکه امروز فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس به مجموعه 
بزرگ معدنی کشور وصل شدند و آینده تأمین مواد اولیه خود را تضمین 
کردند، گفت: اتخاذ این تصمیم بزرگ جای تبریک دارد. برخی اوقات شاید 
دیدگاه ها، دیدگاه های اقتصادی نباشد و بابت حیات باشد؛ اما اینجا هم 
دیدگاه اقتصادی و هم دیدگاه حیات مطرح است و این کار بزرگی بود که 

مدیران این دو صنعت بزرگ انجام دادند.
خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط فولاد 
مبارکه تحول بزرگ اقتصادی و صنعتی در کشور و سیستم بانکی

وی خرید شـرکت صنایع معدنی کانی سـازان کیمیا توسـط فـولاد مبارکه 
و فولاد کاوه پارس را تحول بزرگ اقتصادی و صنعتی در کشـور و سیستم 
بانکـی کشـور دانسـت و گفـت: مـا بـرای تولیـد 5 میلیـون تـن گندلـه و 
5 میلیـون تـن کنسـانتره وارد ایـن عرصـه شـدیم. بـرای تولیـد کنسـانتره 
همـکاری بـا ایتالیایی هـا را در دسـتور کار داشـتیم کـه بـه علـت تحریم هـا 
آن هـا همـکاری را قطـع کردنـد؛ امـا شـرکتی آلمانـی در ایـن زمینـه بـا مـا 

همـکاری کـرد.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان با بیان اینکه خوشبختانه 
با تلاش مدیران و همکاران و هیئت مدیره های شرکت ها به موقع این 
طرح ها به ثمر رسید، گفت: در زمینه کنسانتره باتوجه به تأخیری که در 
طرح شرکت های خارجی داشتیم، امیدواریم پروژه تا پایان امسال به 
بهره برداری برسد. این پروژه در حال حاضر بیش از 6۲ درصد پیشرفت 

فیزیکی در خط ۲ و 4 دارد.
نزدیکی شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به شرکت 

فولاد سنگان یکی از مزایای این شرکت برای فولاد مبارکه
وی نزدیکی شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به شرکت فولاد 
سنگان را یکی از مزایای این شرکت برای فولاد مبارکه دانست و گفت: 
این شرکت دارای 11 چاه آب است. همچنین ریل جابه جایی مواد در 
این کارخانه موجود است و بزرگ ترین سد مواد باطله نیز برای این شرکت 
ساخته شده و توانسته چندین سال از آلایندگی جدا باشد و عوارض 

نداشته باشد.
سمیعی نژاد با اشاره به اینکه نیروهای جوانِ اُپال را بازنشستگان فولاد 
مبارکه آموزش  داده اند، تصریح کرد: همچنین سیستم این مجموعه بر 
اساس سیستم فولاد مبارکه طراحی شده و چارت سازمانی و شرح وظایف 

نیز مطابق با فولاد مبارکه است.
وی با بیان اینکه پس از اجرای این پروژه و به ثمر نشستن آن، وزیر صمت 
وقت خواستار تحت پوشش قرار گرفتنِ فولاد سبزوار از سوی شرکت 
سرمایه گذاری بانک پارسیان شد، ادامه داد: کسی عهده دار این شرکت 
نمی شد؛ درصورتی که ما با سرمایه گذاری و فعالیت های صورت گرفته در 
آن، امروز این شرکت را به یکی از بهترین شرکت های منطقه از لحاظ تولید 

و سودآوری تبدیل کرده ایم.
وی اضافه کرد: زمانی که من به عنوان معاون معدنی وزارت صمت فعالیت 
داشتم، فولاد سنگان از برنامه تولیدی خود عقب بود؛ ازاین رو به این فکر 
افتادیم که به منظور تأمین مواد معدنی مجهزترین تجهیزات معدنی 
را برای این شرکت تأمین کنیم و به جرئت می توانم بگویم ماشین آلات 
معدنی که آن زمان و زمان تحریم وارد کشور شد به نوبه خود بی نظیر 

است.

مطمئنم با ورود فولاد مبارکه این سود چندین برابر خواهد 
شد

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری بانک پارسیان با بیان اینکه شرکت 
کنون بیش از ۲0 همت سود داشته و  صنایع معدنی کانی سازان کیمیا تا
بین سهام داران تقسیم کرده است، گفت: مطمئنم با ورود فولاد مبارکه، 
این سود چندین برابر خواهد شد. زمانی بود که ما بیش از 1۲ هزار میلیارد 
تومان کالا روی زمین داشتیم؛ اما با ورود شرکت فولاد مبارکه و شرکت کاوه 

پارس که مصرف کننده هستند، این مشکل برطرف خواهد شد.
از لحاظ کیفیت، اپال در بازار جهانی و بازار داخلی جای 

خود را پیدا کرده است
سـمیعی نژاد با بیـان اینکـه امنیـت اجتماعـی، تولید ثـروت بـرای مـردم و 
نقش آفرینی در صنعت فولاد از مزایای سـرمایه گذاری بانک پارسـیان در 
کنون 30 میلیون تن کنسانتره به بازار هدف  اُپال بود، گفت: این شرکت تا
داده، بیـش از 400 میلیـون دلار صـادرات داشـته، بیـش از 5 میلیون آهن 
کیفیت به بازارهای داخلی و خارجی عرضه کرده و این به آن  اسفنجی با
معناسـت که از لحـاظ کیفیـت، اپـال در بـازار جهانـی و بـازار داخلـی جای 
خود را پیدا کرده است و توانستیم در زنجیره صنعت فولاد جوان هایی را 
پرورش دهیم که سال ها می توانند در این صنعت برای نظام جمهوری 

اسلامی کار کنند.
وی با بیان اینکه صنعت فولاد در حال پیر شدن است و باید مدیر آن به 
جوان گرایی و بازسازی توجه کنند گفت: ما در اُپال به گونه ای برنامه ریزی 
کردیم که 95 درصد از کارکنان، بومی و جوانان هستند و میانگین سنی 

آن ها 33 سال است.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان در ادامه با بیان اینکه به عنوان 
یک کارشناس می گویم آینده صنعت فولاد در کشور افغانستان است، 
تصریح کرد: معادن ایران ذخایر زیادی برای سال های آینده صنعت فولاد 
ندارد. باید دولت جمهوری اسلامی و دولتمردان و صنایع بزرگ فکری 

برای آینده در بازار افغانستان بکنند.
شایان ذکر است بانک پارسیان در مزایده ای سهام شرکت صنایع معدنی 
کانی سازان کیمیا )اُپال( به شرکت فولاد مبارکه و شرکت گسترش صنایع 
گذار کرد. سهم شرکت فولاد مبارکه 55 درصد و سهم  معدنی کاوه پارس وا
شرکت گسترش صنایع معدنی کاوه پارس 45 درصد از این مشارکت است.
در پی مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا ، برخی از مقامات کشوری و مدیران و کارشناسان این حوزه  در 

مصاحبه با  خبرنگار فولاد چنین گفتند:

کبریان، رئیس انجمن سنگ آهن ایران: مهرداد ا
پال توسط فولاد مبارکه منجر به پویایی در بخش معدن 

ُ
خرید ا

کشور می شود

پال توسط فولاد مبارکه می تواند منجر به پویایی در بخش معدن 
ُ
خرید ا

کشور شود و ما از این گونه سرمایه گذاری ها استقبال می کنیم.
در دنیا همواره معدن برنامه های توسعه ای را در بخش خود و صنایع 
معدنی و فولادی نیز این روند را در زنجیره ارزش خود اجرایی می کنند 
اما در کشور ما طی سال های اخیر به دلیل رفتارهای اشتباه شرکت های 
ح های توسعه ای این شرکت ها در راستای راه اندازی  معدنی، طر
که بر این باورند که تقسیم  شرکت های فولادی تدوین و اجرا شد، چرا
سود در زنجیره فولاد به خوبی صورت نمی گیرد؛ همچنین شرکت های 
صنایع معدنی نیز در این شرایط به این نتیجه رسیدند که برای تأمین 
مواد اولیه دچار مشکل می شوند و ازاین رو به سمت خرید و یا بهره برداری 

از معادن حرکت کردند.
در این مقطع فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده فولاد کشور 
که سودآوری بالایی نیز دارد و قسمت عمده این سود به لحاظ داشتن 
زنجیره کامل از ابتدا تا انتها به دست می آید؛ به بخش معدن ورود کرده 

است.
معادن نیازمند سرمایه گذاری های کلان هستند. برای پویایی معادن 
، چنین سرمایه گذاری هایی لازم است و این در حالی است که  کشور
دولت فعلاً بودجه ای برای این کار ندارد و سرمایه گذاری کلانی نیز در 
بخش معادن دیده نمی شود و از سویی نیز سرمایه گذاری خارجی نداریم.

که بخشی از آن در حوزه  پال به نفع فولاد مبارکه است؛ چرا
ُ
به طورکلی خرید ا

تأمین مواد اولیه برطرف خواهد شد. انتظار این است که فولاد مبارکه 
نسبت به مباحث توسعه ای و اصول معدن کاری و صنایع معدنی نیز در 

کنار تأمین مواد اولیه توجه داشته باشد.

مصطفی عطایی پور، معاون خرید فولاد مبارکه:
پال بازوی بسیار قوی در جهت تأمین پایدار فولاد مبارکه است

ُ
ا

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به خوبی می تواند کسری 
4 میلیون و 600 هزار تنی گندله در فولاد مبارکه و مجتمع فولاد سبا و 
همچنین کسری 7 میلیون و 500 هزار تنی کنسانتره فولاد مبارکه را برطرف 
کند و بازوی بسیار قوی در جهت تأمین پایدار فولاد مبارکه است که بتوانیم 

به راحتی مواد اولیه را برای افزایش تولید در اختیار داشته باشیم.
در خصوص خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط فولاد 
مبارکه باید گفت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین شرکت فولادساز ایران از 
مجموعه های مختلفی همچون گندله سازی، خطوط احیا، فولادسازی، 
نورد گرم، نورد سرد، ورق گالوانیزه، ورق قلع اندود و ورق رنگی تشکیل شده 

است. هریک از این بخش ها در بیرون از کارخانه فولاد مبارکه به عنوان 
یک مجموعه بزرگ تلقی می شود؛ ضمن اینکه  در جهت تداوم توسعه 
ک بعدی را ایجاد  و ایجاد هماهنگی بین خطوط که هرکدام باید خورا
کند، ضروری است سازوکارهایی در راستای جلوگیری از توقف خط 

تولید دیده شود.
یکی از وظایفی که معاون خرید فولاد مبارکه بر عهده دارد خرید همه 
کنون  قطعات یدکی، تجهیزات و به ویژه مواد اولیه خطوط تولید است و تا
علی رغم تحریم های سختی که برای فولاد مبارکه در نظر گرفته شده، 
با همت همکاران و فضل الهی هیچ گونه توقفی در خطوط تولید ایجاد 

نشده است.
فـولاد مبارکـه همـواره در زمینه تأمین مـواد اولیـه دغدغـه داشـت و دچار 
مشـکل بـود، حتـی زمانـی خام فروشـی زیـاد شـده بـود و امـروز نیـز بیشـتر 
تولیدکننـدگان مـواد اولیـه بـه سـمت سـاخت کارخانه هـای فولادسـازی 
رفته اند و تـوازن این مـاده حیاتی برای فـولاد مبارکه دچار دگرگونی شـده 
اسـت. بر این اساس این شـرکت طی سـال های گذشـته به ویژه طی سه 
سـال اخیر به فکر تأمیـن پایـدار مـواد اولیه خـود بود کـه با خریـد معادنی 
در اصفهـان و یـزد تـا حـدودی ایـن هـدف را اجرایـی کـرد؛ اما بـرای تأمین 
پایـدار و تـداوم تولیـد فـولاد مبارکه و بـا توجه بـه اینکـه این شـرکت به یک 
هلدینـگ تبدیل شـده، نیـاز اسـت کـه در زمینـه تأمین مـواد اولیـه دقت 
بیشتری داشته باشد. بر این اسـاس در جلسات مختلفی خرید شرکت 
صنایع معدنی کانی سازان کیمیا مطرح شد. البته در این بین باید یادآور 
شـوم که در گذشـته تنها دغدغه فـولاد مبارکه تأمیـن مـواد اولیه بـود؛ اما 
طی سـال های اخیر تأمین برق، گاز و آب نیز به این دغدغه اضافه شـده 
اسـت؛ اما این شـرکت با راه انـدازی نیـروگاه 914 مگاواتی سـیکل ترکیبی و 
600 مگاواتی خورشـیدی و همچنین انجام مطالعـات در میادیـن گازی 
و همـکاری در پـروژه انتقـال آب ایـن چالش هـا را نیـز تـا حـدودی برطـرف 

کـرده اسـت.
اُپال در حال حاضر ۲.6 میلیون تن کنسانتره و 5 میلیون تن گندله  تولید 
می کند و  در طرح توسعه، تولید کنسانتره را به 5 میلیون تن افزایش خواهد 
داد و در بخش کنسانتره نیز تأمین خواهیم شد. این مجموعه می تواند 
نه تنها شرکت فولاد مبارکه، بلکه این هلدینگ را از لحاظ کسری گندله و 

کنسانتره پوشش دهد.

غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد مبارکه:
پال با فولاد مبارکه الگوگرفته از ادغام هایی است که 

ُ
ادغام ا

سال هاست در دنیا اتفاق افتاده است

فولاد مبارکه دارای پنج استراتژی است که مهم ترین این استراتژی ها 
کثری از ظرفیت های موجود با تمرکز بر تولید محصولات  استفاده حدا
ویژه با ارزش افزوده بیشتر است. برای تحقق این استراتژی و رسیدن به 
تولید اقتصادی از نظر کمّی و کیفی، در گروه فولاد مبارکه دو راهکار را در 
دستور کار قرار داده ایم. یکی از این راهکارها مدیریت کارگاه های تولیدی 
مانند مدیریت تعمیرات، مدیریت تولید در زمان های اعمال محدودیت  
و وضعیت عادی است و دیگر راهکار نیز خودتأمینی در دو بخش منابع 

انرژی و مواد اولیه است.
در بخش خودتأمینی منابع انرژی، شرکت راه اندازی نیروگاه 914 مگاواتی 
سیکل ترکیبی که ۲ واحد آن بهره برداری شده، راه اندازی نیروگاه 600 
مگاواتی خورشیدی که ۲0 مگاوات آن از 30 مهرماه وارد شبکه شده و بر 
اساس پیش بینی ها تا پایان امسال 1۲0 مگاوات آن وارد مدار می شود و 
نیروگاه بادی را در دستور کار خود دارد؛ همچنین شرکت برای تأمین آب 
در پروژه انتقال آب از دریای عمان مشارکت کرده و در حوزه تأمین گاز نیز 

اقداماتی انجام داده که تحقق آن کمی زمان بر است.
طی چند سال اخیر تأمین مواد اولیه برای فولاد مبارکه 

مشکل شده است
طی چند سال اخیر، با توجه به اینکه از یک طرف ذخایر معادن به حداقل 
رسیده و از طرفی شرکت های معدنی از اسکوپ کاری خود خارج شده و 
به سمت تولید فولاد و حتی محصولات تخت رفته اند، تأمین مواد اولیه 
برای شرکت های فولادی با مشکل مواجه شده است. طبیعتاً در چنین 
شرایطی شرکت هایی مانند فولاد مبارکه باید فکری برای تأمین مواد اولیه 

خود کند و البته این کار را انجام داد.
خرید اپال یک معامله برد-برد برای فولاد مبارکه و شرکت 

سرمایه گذاری پارسیان است
پال از چند سال گذشته در دستور کار بود. ما در منطقه شمال 

ُ
خرید ا

شرق کشور، سنگان را نیز داریم از این جهت این معامله بسیار میمون 
و مبارک است، زیرا یک معامله برد-برد برای فولاد مبارکه و شرکت 
سرمایه گذاری پارسیان محسوب می شود. ادغام اُپال با فولاد مبارکه 
الگوگرفته از ادغام هایی است که سال هاست در دنیا صورت گرفته و بر 
اساس آن برخی شرکت ها تملک یا خارج شده اند و ادغام و یکپارچگی 

صورت گرفته است. 
این اتفاق باید در کشور بیشتر تکرار شود. در مدل برنامه ریزی استراتژیک 
کید شده است که تازه واردها آمده اند، قدیمی ها نیز  پورتر بر این امر تأ
هستند و مشتریان توقع بیشتری دارند؛ ازاین رو باید سبک مدیریتی را با 

نگاه بلندمدت برنامه ریزی کنیم.
گام دوم پس از خرید اُپال این است که آنچه در زمینه تولیدات طی سه 
پال و 

ُ
سال اخیر در فولاد مبارکه صورت گرفته، در زمینه مواد اولیه به ویژه ا

سنگان نیز انجام شود.

غلامرضاسلیمی
معاونبهرهبرداریفولادمبارکه

ادامه در صفحه بعد    



16 نوامبر 2024 14 جمادی الاول 1446 شنبه  26 آبان 1403     شماره        1402 

4

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از  آرتان پرس، بر اساس 
داده هــای اولیــه ارائه شــده توســط موسســه آمــاری ترکیــه 
 )HRC( در سپتامبر امسال صادرات ورق گرم ترکیه ،)TUIK(
به ۲۲۶,۴۰۴ تن رسید که ۶.۸ درصد نسبت به ماه اوت و ۱۳۲.۹ 
درصد نسبت به ماه مشابه سال قبل افزایش داشت. این در 
حالی اســت که درآمد حاصل از ایــن صادرات بالغ بــر ۱۴۱.۰۷ 
میلیون دلار بوده که نسبت به ماه قبل ۷.۹ درصد و نسبت به 

مدت مشابه سال قبل ۱۱۸.۳ درصد افزایش داشته است.
در دوره ژانویه تا ســپتامبر، صادرات HRC ترکیه بــه 1,843,388 
میلیون تن رســید که 134.0 درصــد افزایش داشــت، درحالی که 
ارزش این صادرات با 108.8 درصد افزایش بــه 1.19 میلیارد دلار، 

در مقایسه به سال گذشته رسید.
در ایــن دوره، بزرگ تریــن مقصد صــادرات HRC ترکیــه، ایتالیا با 
538561 تــن بود. پس از ایتالیا، اســپانیا بــا ۲۲9770 تــن و مصر با 

۲06547 تن در رده های بعدی قرار دارند.

یوروفر و فدراسیون اتحادیه های کارگری، بیانیه مشترکی 
در مورد فوریت برنامه اقدام فولاد اتحادیه اروپا صادر کرده اند. 
آن ها خواســتار یک برنامه اقــدام اتحادیه اروپــا برای صنعت 
فولاد جهت بازگرداندن رقابت پذیری صنعت، حفاظت از روند 
انتقال به سمت انرژی های سبز و همچنین بازار کار آن هستند.

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از  فولاد ایران، صنعت فولاد اروپا 
با کاهش تولید، تعطیلی و ورشکســتگی در سراســر اروپا دست و 
پنجه نرم می کند. حفاظت از بازار اتحادیه اروپا در برابر فولاد ارزان 
و پرکربن و همچنین نیروی کار بســیار ماهــر آن در صنعت فولاد 
ضروری اســت. به نظر ایــن ســازمان ها کربن زدایــی نباید منجر 
به غیرصنعتی ســازی شــود و اتحادیه اروپا باید زمین بازی برابر و 

آینده ای باثبات را برای فولادسازان اروپایی تضمین کند.
بــه نظــر تحلیلگــران نــه تنهــا صنعــت فــولاد اروپــا، بلکــه رونق و 
انعطاف پذیــری آن و همچنین میلیاردهــا یورو ســرمایه گذاری 
اروپایــی در حــوزه کربن زدایــی در خطــر اســت. در عیــن حــال، 
فولادســازان اتحادیه اروپا باید هزینه انرژی را ۲ تا 3 برابر بیشتر از 

رقبای اصلی آنها در ایالات متحده و چین متحمل شوند.
یوروفر و فدراسیون اتحادیه های کارگری از اتحادیه اروپا و آمریکا 
می خواهند که پس از انتخابات آمریکا به همکاری مشترک ادامه 
دهند تــا به طور مشــترک بــه چالش هــای جهانــی، مانند مــازاد 

ظرفیت و شیوه های تجاری ناعادلانه رسیدگی کنند.

داده هــای  اســاس  بــر  آرتان پــرس،  گــزارش  بــه 
جمع آوری شده توسط وزارت فولاد، صادرات فولاد هند در ماه 
کتبر نسبت به ماه قبل از آن رشد دورقمی ۱۱ درصدی را ثبت  ا

کرد که نشان دهنده چشم انداز بهتر برای این بخش است.
کتبر به 4.4 میلیون تن افزایش  صادرات فولاد این کشور در ماه ا
یافت که از 4 میلیون تن نسبت به ماه سپتامبر افزایش یافت. یک 
مقام ارشد گفت در همین حال، واردات کاهش یافته است که به 
شرکت های فولادی داخلی کمک می کند تا قیمت های بهتری 

برای محصولات خود در سه ماهه سوم به دست آورند.
به دنبال محدودیت های اعمال شــده توســط دولت بر واردات 
فولاد بی کیفیت از کشورهایی مانند ویتنام، واردات برای اولین بار 
در سال جاری کاهش یافت. بر اساس آمارهای رسمی، در نتیجه 
واردات فولاد با 4 درصد کاهش به 9.8 هزار تن رسید که نسبت به 

11 هزار تن در ماه سپتامبر کاهش یافت.
مقامات ارشد SAIL خاطرنشان کردند که در بخش داخلی فولاد 
بهبودهایی حاصل شده اســت، به طوری که قیمت محصولات 
بلند با افزایــش حــدود ۲ درصدی بــه 53,000 روپیه در هــر تن در 

مقایسه با سپتامبر، رسیده است.
به طــور مشــابه، Jayant Acharya، مدیرعامــل JSW Steel در 
تماســی با ســرمایه گذاران اشــاره کرد که قیمت ها پس از کاهش 
شدید در ماه سپتامبر که واردات به بالاترین حد خود رسید، در 

حال افزایش است.
انتظار می رود تولید فولاد هند در ســال های ۲0۲4-۲0۲5 با رشــد 
سالانه 8 درصدی به 15۲ میلیون تن برسد که ناشی از هزینه های 
دولت در پروژه های زیربنایی بزرگ مانند بزرگراه ها، بنادر و راه آهن 
اســت. همچنین انتظار مــی رود افزایــش شهرنشــینی و افزایش 
فعالیت های ســاختمانی باعث افزایش تقاضا برای محصولات 

فولادی شود.

خبر بین الملل

خـبــــــــــــــــــر

افزایش ۱۳۴ درصدی 
صادرات HRC ترکیه در بازه 

ژانویه تا سپتامبر

صنعت فولاد اروپا
 نیازمند حمایت فوری

کتبر رشد  صادرات فولاد هند در ماه ا
دورقمی را ثبت کرد

انعقادسهتفاهمنامهجهانفولادبادانشبنیانها
به گزارش دنیای اقتصاد، در نمایشگاه سیمکس تفاهم نامه شرکت جهان فولاد سیرجان در راستای هوشمندسازی و اصلاح فرایندهای تولید منعقد شد که می تواند به بهره وری بیشتر تولید کمک کند. تفاهم نامه همکاری شرکت جهان فولاد با شرکت های دانش بنیان به سه موضوع زیر اشاره دارد. تفاهم نامه اول طراحی بومی سازی 

کسیژن سازی از سیکل باز به سیکل بسته بوده و تفاهم نامه سوم با شرکت امید پترو خاوران است که بر مبنای آن نمونه گیری و اندازه گیری اتومات سختی گندله در آینده انجام خواهد شد.  کسیژن سازی، فولادسازی و احیا است. دومین تفاهم نامه مطالعات فنی و اقتصادی تبدیل مدار خنک کن مدار واحد ا سه عدد کنترل ولو ا

این اتفاق اطمینان خاطری برای پایداری تولید در گروه 
فولاد مبارکه است

طی سه سال اخیر کیفیت تولیدات در فولاد مبارکه 6 درصد ارتقا یافته 
است. در حوزه مواد اولیه بسیار جای کار داریم و در سنگان و اُپال باید 

این مهم را اجرایی کنیم.
جا دارد به عنوان متولی تولید از مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره و 
همکاران در فولاد مبارکه و اعضایی که در این امر همکاری کردند، تشکر 
کنم. این اتفاق اطمینان خاطری برای پایداری تولید در گروه فولاد 

مبارکه است.

محمود محمدی فشارکی،مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری:

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا گام بلند دیگری 
در توازن زنجیره تولید گروه فولاد مبارکه است

هر شرکت تولیدی در راستای تولید پایدار و تاب آوری نیاز به اطمینان 
دارد.  خود  اولیه  مواد  اقتصادی  و  به موقع  تأمین  جهت  خاطر 
استراتژیک ترین ماده اولیه واحدهای احیا گندله است و با توجه به نیاز 
گروه فولاد مبارکه به گندله، با خرید شرکت اُپال، جهت رفع چالش تأمین 
مواد اولیه گروه قدم بزرگی برداشته شد که باعث سرافرازی و افزایش 

بهره وری در گروه فولاد مبارکه خواهد شد.
شرکت فولاد سفیددشت به عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی استان 
چهارمحال و بختیاری و یکی از واحدهای تولیدی گروه فولاد مبارکه که 
با توجه به تولید سالانه حدود 800 هزار تن آهن اسفنجی نیاز به حدود 
یک میلیون و ۲00 هزار تن گندله سالانه دارد که با این اقدام مدیریت عالی 
گروه فولاد مبارکه در خرید شرکت اُپال، دغدغه تأمین مواد اولیه کمی، 

کیفی و اقتصادی موردنیاز برطرف شد.
اقـدام جسـورانه فـولاد مبارکـه می توانـد الگـوی مناسـبی بـرای صنایـع 
کثـری از تـوان و ظرفیـت داخـل کشـور  کشـور در جهـت اسـتفاده حدا
جهـت رفـع موانـع تولیـد محسـوب شـود. ایـن اقـدام می توانـد یـک 
امتیاز در برابـر بازیگران جدید و رقبا کـه در این عرصه فعالیت می کنند 
باشـد. گروه فولاد مبارکـه در سـال های اخیر گام های مهمـی در جهت 
خودتأمینی در حوزه های آب، برق، مواد اولیه و گاز طبیعی برداشته و 
خرید شـرکت اُپال نیز یکـی دیگـر از اقدامـات مؤثر گـروه فولاد مبارکـه در 

ایـن زمینـه اسـت.

قاسم خوشدل پور ،مدیر مجتمع فولاد سبا:
پال توسط فولاد مبارکه خریدی هوشمندانه برای رفع 

ُ
خرید ا

نیازمندی آتی، پایداری و تاب آوری تولید این گروه صنعتی است

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )اُپال( توسط فولاد مبارکه 
خریدی هوشمندانه برای رفع نیازمندی آتی و پایداری و تاب آوری تولید 
در حوزه زنجیره تأمین است و درمجموع می تواند کاهش هزینه ها، افزایش 
راندمان و کیفیت محصولات و تأمین کل نیاز آهن اسفنجی فولاد سبا را 

در پی داشته باشد. 
در خصوص اهمیت خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط 
فولاد مبارکه باید گفت برنامه ریزی برای تأمین پایدار مواد اولیه برای گروه 
فولاد مبارکه که شامل کارخانه هایی همچون کارخانه فولاد مبارکه، 
فولاد هرمزگان، مجتمع فولاد سبا، فولاد سفیددشت، فولاد سنگان و… 
می شود، برای تحقق برنامه 1410 که تولید 18 میلیون تن فولاد است، امری 

ضروری به شمار می آید.
بر این اساس با درایت مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، برای تأمین 
آینده پیشِ روی گروه فولاد مبارکه تصاحب سهم شرکت صنایع معدنی 

کانی سازان کیمیا )اُپال( به درستی در دستور کار قرار گرفت.
کل ورودی گندله موردنیاز فولاد سبا از کارخانه های گروه و سطح کشور 
تأمین می شود که با تصاحب سهام اُپال، هم ازلحاظ کمّی و هم ازلحاظ 
کیفی، تأمین گندله برای مدول های آهن اسفنجی و تأمین آهن اسفنجی 

برای تولید مذاب، در حال و آینده کاملاً پوشش داده خواهد شد.
گندله های تولیدشده در شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )اُپال( 
به لحاظ کیفیت مناسب است؛ بنابراین باعث افزایش راندمان تولید 
در مدول های احیا مجتمع فولاد سبا و کوره های قوس الکتریکی آن 

خواهد شد.
با خرید اُپال نیازمندی های گروه فولاد مبارکه به مواد اولیه 

در بلندمدت تأمین خواهد شد.
به خاطر داشته باشیم آهن اسفنجی نیشابور زیرمجموعه شرکت صنایع 
معدنی کانی سازان کیمیاست و این مزیتی برای مجتمع فولاد سباست که 

کل نیاز خود به آهن اسفنجی را از داخل گروه تأمین کند.
مزیت دیگر خرید اُپال توسط فولاد مبارکه نزدیکی آن به فولاد سنگان 
است. فولاد مبارکه زیرساختی برای ارتباط شرکت های گروه با فولاد سنگان 
ایجاد کرده است؛ ازاین رو برای انتقال مواد اولیه از اُپال به شرکت های 

گروه در حوزه حمل ونقل مشکلی وجود ندارد و منجر به کاهش هزینه ها 
نیز خواهد شد.

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط فولاد مبارکه خریدی 
هوشمندانه برای رفع نیازمندی آتی و پایداری و تاب آوری تولید از حوزه 
کی که بین شرکت فولاد مبارکه و  زنجیره تأمین است. همچنین اشترا
شرکت فولاد کاوه پارس شکل گرفته، منافع مشترکی را برای تصمیمات 
و سرنوشت شرکت ها ایجاد خواهد کرد که می توانند در سایر چالش ها از 

این مدل استفاده کنند.

مسیب فروغی، معاون خرید شرکت فولاد هرمزگان:
پال منجر به تأمین پایدار فولاد 

ُ
خرید استراتژیک و هوشمندانه ا

مبارکه خواهد شد

خرید اُپال توسـط فولاد مبارکه برای پایداری صنعت فولاد حرکتی بسـیار 
ارزشـمند، اسـتراتژیک و هوشـمندانه بود که منجر به تأمین پایدار و حل 

چالش تأمین سـنگ آهن برای آینـده گروه فـولاد مبارکه خواهد شـد.
صنعت فولاد به عنوان یکی از صنایع استراتژیک کشور با چالش هایی 
روبه رو است. این چالش ها شامل نبود زیرساخت های حمل ونقلی، 
تأمین انرژی برق و گاز برای سوخت و همچنین تولید آهن اسفنجی است.

عدم استفاده از تکنولوژی روز دنیا در زمینه بازیافت پسماندهای صنعتی 
به منظور تولید اقتصادی از دیگر چالش های این صنعت است. ازجمله 
این جالش ها می توان به نبود دانش کافی برای بازیافت محصولات 
کیفیت اشاره کرد. یکی دیگر  فولادی در تولید محصولات اقتصادی و با
از چالش های بزرگ آینده صنعت فولاد، مواد اولیه ازجمله سنگ آهن 
است که این چالش هنوز خودش را نشان نداده؛ اما در آینده نزدیک یکی 

از چالش های اصلی خواهد بود.
با خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )اوپال( توسط فولاد 
مبارکه تا حدودی چالش تأمین سنگ آهن برای آینده گروه فولاد مبارکه 

رفع شده است.
همه شرکت های زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه باید چنین تفکری برای 
آینده داشته باشند و تأمین مواد اولیه ازجمله سنگ آهن در دستور کار 

قرار دهند.
خرید اُپال توسط فولاد مبارکه برای پایداری صنعت فولاد حرکتی بسیار 
ارزشمند و استراتژیک بوده است. این روند باید ادامه داشته باشد و باید 

بتوانیم تعداد معادن بیشتری را تحت تملک خود درآوریم.

مسیبفروغی
معاونخریدشرکتفولادهرمزگان

قاسمخوشدلپور
مدیرمجتمعفولادسبا

محمودمحمدیفشارکی
مدیرعاملشرکتفولادسفیددشتچهارمحالوبختیاری

رضاحیدری
معاونفروشوبازاریابیشرکتفولادمبارکه

کم بر عرضه محصولات فولاد مبارکه نقایصی  قوانین حا
دارد؛ اما برای شفافیت هرچه بیشتر، به دقت به آن ها 

عمل کرده ایم.
رضا حیدری، معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه، در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد گفت: عمل به مصوبات شــورای رقابت و وزارت صمت 
در عرضه محصولات شــرکت فــولاد مبارکــه قطعی اســت. برخــی از این 
دستورالعمل ها دارای نقایصی است که فولاد مبارکه بارها خواستار اصلاح 
آن ها شده؛ اما این شرکت برای شفافیت هرچه بیشتر، این مصوبات را 

به دقت رعایت کرده است.
معاون فــروش و بازاریابی شــرکت فــولاد مبارکه گفت: میــزان کف عرضه 
محصولات فولاد مبارکه توســط کارگروه کالای پایه وزارت صمت تعیین 

شده و فولاد مبارکه به آن ها عمل کرده است.
وی افزود: این شــرکت شیوه تعیین قیمت پایه فعلی را محرک تقاضای 
کاذب می دانــد و بارها ایــن موضوع را بــه اطلاع شــورای رقابــت و وزارت 
کان این شــیوه تعیین قیمت پایه بدون  صمت رســانده اســت؛ اما کما

تغییر باقی مانده است.

حیــدری گفــت: برخــی افــراد رقابــت صورت گرفتــه در بــورس کالا را بــه 
افزایش قیمت محصولات فولاد مبارکه تعبیر می کنند که این اشــتباه و 
غیرکارشناسانه است. وقتی قیمت پایه غیرواقعی تعیین میشود، رقابت 

ایجادشده را نمی توان به افزایش قیمت فولاد مبارکه تعبیر کرد.
معاون فــروش و بازاریابی شــرکت فولاد مبارکه ســودآوری این شــرکت را 
به دلیل وجود زنجیره کامل معدن تا محصولات نهایی دانست و گفت: 
فولاد مبارکه منافع کلان کشور را بر ســودآوری حاصل از افزایش قیمت 

مقطعی محصولات خود رجحان می دهد.
معتقدیم باید در روزهای سخت در کنار مشتریان خود 

باشیم
کم بـر صنعت کشـور، حمایت هـای فولاد  وی افـزود: در شـرایط رکـود حا
مبارکه از صنایـع پایین دسـتی، صنایـع مـادر و پروژه های ملـی در قالب 
فـروش بـا حداقـل میـزان پرداخـت نقـدی و تمدیـد اعتبـار اسـنادی 
مشتریان بی سـابقه بوده و هزینه های زیادی را برای شرکت ایجاد کرده 
اسـت؛ امـا معتقدیـم بایـد در روزهـای سـخت در کنـار مشـتریان خـود 

باشـیم.

تداوم تولید با هدف جلوگیری از التهاب بازار، علی رغم 
محدودیت های انرژی، هزینه های سنگینی به شرکت تحمیل 

کرده است
حیدری گفت: در شــرایطی که در شش ماهه ابتدایی سال محدودیت 
انرژی ، بخش زیــادی از صنعت فولاد را به تعطیلی کشــاند، تداوم تولید 
خط نورد گرم و ســرد فولاد مبارکه با هدف جلوگیری از التهاب بازار بود. 
این مهم هزینه های سنگینی به شرکت تحمیل کرد؛ اما امروز کمتر کسی 

از آن سخن می گوید.
 علی رغم همه مشکلات، توان ورود به بازارهای صادراتی 

جدید را داریم، اما محدودیت انرژی و تکالیف داخلی، 
صادراتِ بیشتر را متوقف کرده است

وی ادامه داد: دولت علاوه بر تأمین نیاز داخل از فولاد مبارکه انتظار ارزآوری 
و صادرات دارد. علی رغم مشــکلات موجود در بازارهای جهانی فولاد، ما 
توان ورود به بازارهای جدید و افزایش میزان صادرات خود را داریم؛ اما در 
دو سال اخیر، هرگاه به سمت توسعه صادرات رفته ایم، محدودیت برق و 

گاز و تکالیف داخلی مسیر صادراتِ بیشتر را متوقف کرده است.

یابی شرکت فولاد مبارکه  شفاف سازی معاون فروش و بازار
در خصوص عرضه محصولات شرکت
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تفاهمنامه۲میلیاردیوروییبانکمرکزیوصندوقتوسعهملیامضاشد
کرات مشترک با هلدینگ های تولیدی و صنعتی کشور برای جلب موافقت بنگاه های اقتصادی برای استفاده از  به گزارش بانک مرکزی، تفاهم نامه جامع همکاری میان بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و صندوق توسعه ملی به امضای رئیس کل بانک مرکزی و رئیس صندوق توسعه ملی رسید و دو طرف توافق کردند تا مذا

کثر تا سقف ۲ میلیارد یورو در سال موافقت کرده است. ابزارهای تأمین مالی ارزی و همکاری به منظور پذیرش ارکان عرضه اوراق تأمین مالی ارزی توسط صندوق انجام شود. بر اساس این تفاهم نامه، صندوق توسعه ملی طی همکاری با مرکزی مبادله ارز و طلای ایران، با پذیرش تعهدات ارکان اوراق ارزی حدا

خبر  کوتاه

شما و فولاد

 خـبــــــــــــــــــر    

صنعت فولاد

 لوکوموتیو اقتصاد کشور است

معـاون اجرایـی انجمـن تولیدکننـدگان فـولاد ایـران 
گفـت: صنعـت فـولاد لوکوموتیـو اقتصـاد کشـور در همـه 

بخش هاست و باید برای توسعه و صادرت آن تاش کنیم.
به گزارش خبرنـگار فولاد و بـه نقـل از دنیای معـدن، یعقوبی با 
اشـاره به تکنولوژی تولید فولاد گفت: با وجود گاز و سنگ آهن 
در کشـور ۲0 درصـد تولیـد فـولاد کشـور مبتنـی بـر اسـتفاده از 
زغال سـنگ بـر اسـاس احیـا مسـتقیم اسـت؛ امـا 75 در صـد 
تولید فولاد در دنیا به روش کوره بلند و استفاده از زغال سنگ 

و کک اسـت.
وی با اشـاره به بحـث فولاد سـبز گفت: جهـان در حـال کاهش 
اسـتفاده از زغال سـنگ بـرای تولیـد فـولاد اسـت و بیشـتر بـه 
سـمت کوره هـای قـوس الکتریکـی اسـتفاده از گاز و هیـدروژن 

مـی رود.
معـاون اجرایـی انجمـن تولیدکننـدگان فـولاد ایـران افـزود: در 
مـورد بودجـه دو نکتـه مهـم وجـود دارد؛ اول حقـوق دولتـی 
گـر بخواهیـم صـادرات فـولاد توسـعه پیـدا  معـادن اسـت کـه ا
کنـد، بایـد بـه زنجیـره فـولاد توجـه کـرد. حقـوق دولتـی معـادن 
و افزایـش آن باعـث افزایـش بهـای تمام شـده در سـنگ آهن و 
فولاد می شـود و تـوان صادرات کشـور را کاهـش می دهد. نکته 
دوم، بایـد نـگاه دولـت بـه صنعـت فـولاد به عنوان یـک صنعت 

شـیرده عـوض شـود.
وی با بیان اینکه فرصت توسعه صادرات فولاد در ایران دائمی 
گـر از ایـن فرصـت موقـت توسـعه ای اسـتفاده  نیسـت افـزود: ا
نشـود و نگاه دولـت به صنعـت فـولاد از یـک صنعت شـیرده به 
یـک صنعـت دارای فرصت موقت توسـعه ای تغییـر پیدا نکند 
در چنـد سـال آینـده بایـد طـرح مانع زدایـی از صنعـت فـولاد 

اجـرا شـود.
 ، یعقوبـی گفـت: کشـورهای عربسـتان، امـارات، عمـان، قطـر
مصر و الجزایـر برای تولیـد 30 میلیون تن فـولاد تا 5 سـال آینده 

برنامه ریـزی کرده انـد.
وی با بیان اینکه صنعت فولاد لوکوموتیو اقتصاد کشور در همه 
بخش هاسـت و بایـد بـرای توسـعه و صـادرات آن تـلاش کنیـم، 
گفـت: در صنعـت فـولاد کـه 16 درصـد بـازار سـرمایه را تشـکیل 
می دهد، میانگین حاشـیه سـود شـرکت های بورسـی صنعت 
گر صنعت فولاد متعلق به  فولاد به زیر 10 درصد رسیده است و ا
یک شرکت خصوصی بود با این سود کم به کار ادامه نمی داد.

معاون اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با اشاره به 300 
هزار میلیارد تومان کسری بودجه سال جدید که هنوز تصویب 
نشـده اسـت گفت: زنجیره حقـوق دولتـی، عـوارض صادراتی و 

لغو معافیت مالی بسیار قابل توجه هستند.
یعقوبی گفت: براساس مقررات بانک مرکزی برای بازگشت نرخ 
ارز صادراتی به نرخ ارز نیمایی فقط در بخش فولاد 600 میلیون 

دلار با کاهش ارز در کشور مواجه خواهیم شد.

۹۱۳****۸۱۹
لطفاً ترتیبی اتخاذ شود تا در خبرنامه فولاد به سؤالات 

شرعی همکاران هم پاسخ داده شود.
۹۱۳****۳۱۸

من فرزند هشت ساله دارم و به اشتباه درطرح »نور دیده« 
ثبت نام کردم. بعد از ثبت نام که متوجه شدم برنامه 
مختص ۲ تا 7 سال است، در جلسه ساختمان نگین 
شرکت نکردم. الآن می توانم برای فرزند هشت ساله اقدام 

کنم؟ لطفاً راهنمایی فرمایید.
۹۱۳****۲۲۶

چرا امسال برای بازنشستگانی که در استان های دیگر 
زندگی می کنند کارت ورزش صادر نمی شود.

۹۱۳****۴۳۸
لطفاً فکری به حال کارکنانی که اخیراً بازنشسته شده اند 
بکنید. سنوات به صورت سهام است و چهار ماه است 
که مبلغی پرداخت نکرده اند و مسدود است. قیمت 
سهام هم روزبه روز پایین می آید وبرعکس تورم زیادتر 
می گردد. بعد از این همه سال زحمت بهتر است مدیران 

و مسئولان محترم فکری برای این مسئله بکنند.
۹۱۳****۰۴۶

لطفاً خبرنامه را برای افراد علاقه مند و قدیمی پست کنید. 
هزینه اش را می پردازیم.

۹۱۳****۹۶۹
خواهشمند است برای نظرسنجی در مورد بیمه کارکنان 

صندوق فولاد گزینه تأمین اجتماعی را اضافه کنید.
همکاران  گرامی دارای شماره های ۸۹۱****۹۱5 و 
۰۸۳****۹۱۳ضمن تشکر از ارتباط شما با خبرنامه فولاد 
به اطلاع می رساند پیام شما دریافت و جهت اخذ پاسخ 

برای مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.
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با حضور مؤثرین و فعالان اجتماعی کشــور، رویداد 
پیشتازان پیشرفت شهرستان های مبارکه و لنجان، 
ویژه منتخبین کانون های پیشرفت و آبادانی مناطق 
هدف، با عنوان »خُرّم دیار« در راستای تحقق رویکردهای جدید فولاد 
مبارکه در حوزه مسئولیت های اجتماعی از ۲۳ تا ۲5 آبان ماه ۱۴۰۳ در 

مجتمع فرهنگی یاوران حضرت مهدی )عج( جمکران برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه در 
این رویداد اظهار کرد: فولاد مبارکه به عنوان یک تولیدکننده، برای مردم و 
به ویژه جامعه پیرامون خود سرشار از منافع است و علاوه بر منافع عام، 
باید محیط پیرامون و همســایگان این صنعت نیز از هم جواری با این 

شرکت خرسند باشند.
وی در ادامه افزود: نگاه ما به مسئولیت های اجتماعی به عنوان تعهدی 
که در قبال فضــای پیرامون خــود و بهبــود آن داریم، یک نــگاه مترقی و 
مبتنی بر برنامه هایی است که در قالب یک نظام مسائل به تدوین سند 

پیشرفت و آبادانیِ روستاها و مناطق اطراف منتهی شده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه با نگاه درون زایی 
درصدد توانمندسازی مردم منطقه پیرامون خود است، به گونه ای که 
آن ها توانایی ها و قابلیت های خــود را درک کنند و بدانند که مســائل و 

مشکلاتشان با استفاده از ظرفیت های خودشان قابل حل است.
گر در مناطقی زیرساخت وجود دارد، باید برنامه و  ا

مدیریت نیز وجود داشته باشد
گر در مناطقی زیرساخت وجود  وی در پایان اذعان داشت: برای مثال، ا
گــر در مناطقی  دارد، بایــد برنامــه و مدیریت نیز وجود داشــته باشــد و ا
زیرساخت وجود نداشت، همه اهالی آن منطقه باید با مدیریت و همیت 
خود، دست به دست هم دهند و زیرساخت ها را ایجاد کنند. فولاد مبارکه 
در همه این موارد براســاس اولویت بندی های خود سعی کرده در کنار 
مردم منطقه باشد و با عنایت به ظرفیت های منطقه و کمک مردم به 

رفع مشکلات و محرومیت ها بپردازد.
ایجاد الگوی نوین مسئولیت های اجتماعی از طریق 

»نوآوری اجتماعی« توسط فولاد مبارکه
محمدجواد براتی، مدیر روابط عمومی شــرکت فــولاد مبارکه نیز گفت: 
رویداد پیشتازان پیشرفت ویژه چهار شهرستان شرقی استان اصفهان، 
سال گذشته با عنوان »خُرّم شــرق« در جمکران برگزار شد و امروز نیز در 
همان مکان، میزبان پیشتازان پیشرفت شهرستان های مبارکه و لنجان، 
ویژه منتخبین کانون های پیشــرفت و آبادانی مناطق هــدف با عنوان 

»خُرّم دیار« و در قالب یک دوره آموزشی سه روزه هستیم.
در این رویداد روش هایی آموزش داده می شود تا مسائل 
مناطق مختلف از طریق مردم شناسایی و با مشارکت خودشان 

حل وفصل شود
وی در ادامــه اظهار داشــت: در این رویــداد قریب به ۲60 نفــر از اعضای 
کانون های پیشرفت شهرستان های مبارکه و لنجان حضور پیدا کردند 
تا شیوه های مختلف توانمندسازی را بیاموزند و در روستاهای پیرامون 
فولاد مبارکه پیاده سازی کنند. در این رویداد، روش هایی آموزش داده 
می شود تا مسائل مناطق مختلف از طریق مردم شناسایی و با مشارکت 
خود  آنان حل وفصل شــود و در این میان فولاد مبارکه و مجموعه رستا 

نقش تســهیل گری و گاهی پشــتیبانی و حمایتــی خواهند داشــت تا با 
به کارگیری راه حل ها، مشکلات مردم رفع شود.

امیدواریم این الگو به اقصی نقاط کشور معرفی شود و 
اتفاقات ویژه ای برای مناطق و روستاهای کشور رقم بخورد

مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اضافه کرد: فولاد مبارکه همواره 
در همــه عرصه ها ازجملــه تولید، اقتصــاد و نوآوری پیشــرو بــوده و یکی 
از رویکردهــای اصلی این شــرکت، ایجــاد الگوی نوین مســئولیت های 
اجتماعــی از طریــق نــوآوری اجتماعــی اســت. امیدواریــم ایــن الگو به 
اقصی نقاط کشــور معرفی شــود و اتفاقات ویژه ای برای تمــام مناطق و 

روستاهای کشور رقم بخورد.
توانمندسازی و مشارکت مردم محلی با استفاده از منابع و 

امکانات همان منطقه، رویکرد نوین فولاد مبارکه در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی است

غلامرضا پوربافرانی، رئیس واحد توسعه و تکامل منطقه ای شرکت فولاد 
کید کــرد: فولاد مبارکه عــلاوه بر اینکه نقش  مبارکه نیز در ایــن رویداد تأ
کلیدی در توسعه اقتصادی و اجتماعی کشور دارد، به منطقه پیرامونی 
خود بی اعتنا نبوده و در راستای تحقق مسئولیت های اجتماعی خود، 
اقدامات خاصــی انجــام داده که یکــی از مهم ترین آن ها، تدوین ســند 
پیشرفت و توانمندسازی مردم محلی است تا بتوانند با استفاده از منابع 
و امکانات خود، مسائل و مشکلاتشان را با استفاده از تکنیک های نظام 
حل مسئله رفع کنند و خوشبختانه با حمایت فولاد مبارکه کانون های 
پیشرفت در روستاها و شهرستان های پیرامون تشکیل و با توانمندسازی 
و استفاده از ظرفیت های منطقه، پروژه هایی تعریف شده است که نه تنها 
به بهبود کیفیت زندگی آنان کمک می کند، بلکه به رشد پایدار و توسعه 

اجتماعی نیز منجر خواهد شد.
وی در ادامه گفت: فولاد مبارکه با بررسی و مطالعات انجام گرفته، به این 
نتیجه رسیده که یکی از راه های توانمندسازی مردم، برگزاری دوره های 
آموزشـی و کارگاه هـای مهارتـی اسـت و ایـن امـر از طریـق شـتاب دهنده 
دانش بنیان پیشرفت و آبادانی »رستا« در دست اقدام است. در رویداد 
»خُرّم دیار«، مجموعه رستا با حمایت فولاد مبارکه برنامه های آموزشی 
متنوعی را بـرای جوانـان و بزرگسـالان طراحی کرده اسـت. ایـن برنامه ها 
شـامل مهارت های فنی، کارآفرینی، مدیریت مالی و حتـی مهارت های 
نرم، مانند ارتباطـات و کار تیمی اسـت. با ایـن آموزش ها، مـردم مناطق 
هدف می تواننـد توانمندی هـای خـود را شناسـایی و از آن هـا در جهت 

بهبود وضعیت اقتصادی و اجتماعی روسـتای خود استفاده کنند.
حمایت فولاد مبارکه و آموزش برنامه های کارآفرینی به 

افراد محلی کمک می کند تا کسب وکارهای کوچکی راه اندازی 
کنند و از این طریق به استقلال مالی دست یابند

پوربافرانــی یــادآور شــد: در این مســیر، حمایت فــولاد مبارکــه و آموزش 
برنامه هــای کارآفرینی بــه افراد محلی کمــک می کند تا کســب وکارهای 
کوچکی راه انــدازی کنند و از این طریق به اســتقلال مالی دســت یابند؛ 
این اقدامات نه تنها به بهبود کیفیت زندگی مردم یاری می رساند، بلکه 
احساس تعلق و مشارکت اجتماعی را نیز تقویت می کند؛ علاوه بر این، در 
موضوعات مختلف اجتماعی، فولاد مبارکه با ایجاد شبکه های حمایتی 
و مشــاوره ای، به مــردم کمک می کنــد تا مشــکلات خود را شناســایی و 

حل کنند. این نــوع همکاری و تبــادل اطلاعات به افــراد کمک می کند 
تا راه حل هــای خلاقانه و مؤثری برای مشــکلات خود پیــدا کنند. نباید 
فراموش کرد که توانمندسازی جامعه می تواند به توسعه پایدار و متعادل 
منجر شود که در آن همه افراد به رشد و پیشرفت دست می یابند. به این 
ترتیب، شرکت فولاد مبارکه در راستای تعهد به مسئولیت های اجتماعی 
خود و مســیر خلق آینــده ای بهتر، نه تنها به توســعه اقتصــادی کمک 
می کند، بلکه به بهبود کیفیت زندگی و توانمندسازی مردم نیز می پردازد.

مشکلات مردم از طریق نوآوری اجتماعی و مشارکت 
خودشان حل شدنی است

محمدعلــی جعفــری، مدیرعامــل رســتا در این رویــداد گفت: »رســتا« 
درصدد است در منطقه پیرامونی شرکت فولاد مبارکه اتفاقات جدیدی 
رقم بزند، به گونه ای که مســائل و مشــکلات مردم با روش های جدید و 
با کمک خودشــان حل وفصل شــود. ما نه تنها برنامه های جدیدی در 
مناطق هدف رقم می زنیم، بلکه طراحی، برنامه ریزی و اجرای اقدامات 
را با مشارکت مردم به ثمر می رســانیم. به عبارت دیگر ما ثابت می کنیم 
که می توان به مسائل و مشــکلات با نگاهی متفاوت با رویه های جاری 
و معمول نگریســت و از طریــق توان افزایی در هر منطقــه، چالش های 
موجود را برطرف کرد. در ادبیات نوآوری، به این شیوه، نوآوری اجتماعی 

می گویند.
وی در ادامــه افزود: نــوآوری اجتماعــی یعنی موضوعــات و فرایندهای 
جدیدی را برای حل معضلات و مشکلات اجتماع و مردم به کار گیریم. 
هدف از نوآوری اجتماعی، ایجاد رفاه برای مردم و رفع مسائل و مشکلات 
اجتماعی است و ما نیز در مناطق هدف خود، درصدد پیش بردن این 

برنامه ها به کمک مردم هستیم.
مدیرعامل رســتان خاطرنشــان کرد: شــاید برخی بر این باور باشند که 
لزوماً دولت یا دستگاه های خاصی باید اتفاقات جدید را برای مردم رقم 
بزنند؛ اما این سؤال مطرح است که آیا راه های دیگری برای حل مشکلات 
ماواتِ  وجود ندارد. خداوند در آیه 117 سوره بقره می فرماید: »بَدیعُ السَّ
رْض«، یعنی آسمان و زمین در حال نو شدن است و به کلمه »بدیع« 

َ ْ
وَ الْأ

به معنای نوآوری، تجدید حیات و زنده شدن دوباره اشاره می کند؛ این 
در حالی است که بدیع یکی از اسماء الهی هم هست و این نشان دهنده 
اهمیت نوآوری است؛ امروز گرد هم آمدیم تا نوآوری اجتماعی را تمرین 
ک بگذاریم و در این میان »رستا«  و تجربیات جدید را با یکدیگر به اشترا

به عنوان یک حلقه واسط عمل می کند.
»رستا« به عنوان یک شتاب دهنده آمده است تا اشتغال 

را به روش های نوین تری در مناطق مختلف بهبود بخشد
وی ابراز داشت: »رستا« هیچ گاه قصد نداشته و ندارد که با بودجه های 
سنگین وارد مناطق مختلف شود و اقدام عجیب وغریبی انجام دهد، 
بلکه درصدد آن اســت تا نوآوری اجتماعی را در کنــار مردم تمرین کند. 
رستا به عنوان یک شتاب دهنده آمده است تا اشــتغال را به روش های 
نوین تری در مناطق مختلف بهبود بخشد. در فرهنگ نیز همین روش 
را در پیش گرفته ایم و دیگر منتظر دســتگاه های مختلف بــرای اجرای 
که به توانمندی مردم برای رفع مشــکلات  پروژه ها نخواهیم ماند؛ چرا
خودشــان ایمان داریم و دلیل آن وعده ای اســت که خداوند متعال به 

انسان داده و وعده الهی نیز حتماً محقق خواهد شد.

محمدیاسرطیبنیا
مدیرعاملفولادمبارکه

محمدجوادبراتی
مدیرروابطعمومیفولادمبارکه

غلامرضاپوربافرانی
رئیسواحدتوسعهوتکاملمنطقهایفولادمبارکه

محمدعلیجعفری
مدیرعاملرستا

فولاد مبارکه با نگاه درون زایی 
درصدد توانمندسازی مردم منطقه پیرامون خود است

: مدیرعامل فولاد مبارکه در رویداد پیشتازان پیشرفت و در حضور مؤثرین و فعالان اجتماعی کشور
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پیشرفت ۲۰ درصدی طرح »تولید نوار نقاله استیل 
کورد و منجیددار الشتر«

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از  دنیای معدن، 
مدیرعامل شرکت تولید مواد معدنی کانیار ساعی )کانیسا( از 
ح تولید نوار نقاله استیل کورد و  پیشرفت ۲۰ درصدی طر

منجیددار الشتر خبر داد.
ح  محمد سپهر با اعلام این مطلب اظهار داشت: در این طر
اقداماتی همچون انتخاب مشاور و پیمانکار EPC طرح، خرید 
زمین پروژه و تسطیح و رگلاژ آن، تأمین انشعابات آب برق و گاز، 
انجام مطالعات اولیه، خدمات مهندسی و انجام آزمایش ها و 

نقشه برداری های لازم انجام شده است.
طراحی   ، متر  1۲00 طول  به  زمین  حصارکشی  افزود:  وی 
ساختمان های صنعتی و غیرصنعتی، تجهیز کامل کارگاه، ۲0 هزار 
ک برداری و اجرای بخش هایی از ساختمان های  مترمکعب خا
صنعتی و غیرصنعتی طرح، بخش دیگری از عملیات صورت گرفته 

در طرح مذکور است.
مدیرعامل شرکت تولید مواد معدنی کانیار ساعی ادامه داد: 
زمین در نظر گرفته شده برای اجرای این طرح با ظرفیت تولید 
۲00 کیلومتر نوار نقاله استیل کورد و منجیددار، دارای مساحت 
64 هزار مترمربع است و حدود 1۲ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری 

برای آن پیش بینی شده است.

ارزش پروژه های مشارکتی ایمیدرو و وزارت راه به 
۷۶۲۰ میلیارد ریال رسید

، میزان  به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از پترومتالز
سرمایه گذاری ایمیدرو در پروژه های مشارکتی راه سازی با 
وزارت راه و شهرسازی )مسیر دسترسی به معادن( طی 

هفت ماهه نخست امسال؛ به ۷۶۲۰ میلیارد ریال رسید.
ایمیدرو با هدف توسعه زیرساخت معادن، 13 پروژه راه سازی و 
بهسازی به طول 510 کیلومتر با وزارت راه و شهرسازی در دست 
اقدام دارد. اجرای این پروژه های مشارکتی به عهده وزارت راه 

و شهرسازی است.
ازجمله این پروژه ها می توان به احداث و بهسازی محور 
دلبران-قزلچه کند تا سه راهی ورودی معادن کردستان، 
احداث، بهسازی و نگهداری راه های مشترک روستایی و 
معدنی یزد، تقاطع غیر همسطح طسوج فارس، بهسازی 
گل تپه کردستان، بهسازی محور چغادک- محور صاحب-
، راه دسترسی به معادن فرامان شاه ملکی )گاو  کنگان بوشهر
پناه-زنگی چغا( کرمانشاه، بهسازی جاده ورزنه به کوه سیاه 

)در کنار باتلاق گاوخونی اصفهان( و… اشاره کرد.

تولید شرکت های معدنی در مهرماه ۱۳٫5 درصد 
کاهش یافت

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از  فولادبان، در مهرماه 
۱۴۰۳ شاخص تولید شرکت های معدنی بورسی نسبت به ماه 
مشابه سال قبل با کاهش ۱۳٫5 درصدی و نسبت به ماه قبل 
با افزایش ۰٫۷ درصدی مواجه شده و همچنین، شاخص 
فروش شرکت های معدنی بورسی نیز نسبت به ماه مشابه 
سال قبل با افزایش 5٫۸ درصدی و نسبت به ماه قبل با 

کاهش ۴٫۳ درصدی مواجه شده است.
کاهش شاخص فروش زیربخش »کنسانتره« و »سایر« نسبت 
بـه مـاه قبـل منجـر بـه کاهـش شـاخص فـروش شـده اسـت. از 
طرفی نسـبت به ماه مشابه سـال قبل افزایش شاخص فروش 
زیربخش هـای »گندلـه« منجـر بـه افزایـش شـاخص فـروش 
شـده و در مقابـل شـاخص تولیـد تمـام زیـر بخش هـا کاهـش 

یافتـه اسـت.

عدد خبر

 درصد

 میلیارد ریال

درصد

خـبــــــــــــــــــر

بازدیدآقاجانلوازپروژهاحداثآهناسفنجیبیجار
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد کردستان، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس هیئت عامل ایمیدرو ضمن بازدید از طرح های صنعتی استان کردستان در محل احداث کارخانه آهن اسفنجی بیجار حضور یافت. در این بازدید رستمی زاده مدیرعامل شرکت صنایع فولاد کردستان از پیشرفت ۴۱ 

کید کرد. درصدی این پروژه خبر داد و کلیات عملیات اجرایی انجام گرفته در پروژه را به اطلاع حاضران رساند. آقاجانلو نیز با اعلام رضایت از پیشرفت این پروژه پیشران ملی و اعلام پشتیبانی تا به ثمر رسیدن این مگامدول، نسبت به تأمین مالی و حمایت کامل ایمیدرو از پروژه های شرکت صنایع فولاد کردستان تأ

حضور مؤثرتر در بازارهای جهانی 
یکی از اولویت های اصلی فولاد مبارکه و صنعت فولاد کشور

مدیرعامـل فـولاد مبارکه در جلسـه کمیتـه مدیریت 
شـرکت که روز شـنبه ۱۹ آبـان مـاه برگزار شـد در بخش 
نخسـت سـخنان خـود دربـاره الزامـات رهبـری مؤثـر 
در سـازمان گفت: همواره این سـؤال مطرح اسـت که رهبـران چطور 
 تحقـق آمار 

ً
استراتژیسـت خواهند شـد. نباید فرامـوش کنیم کـه الزاما

و ارقـام به منزلـه تحقـق اهـداف اسـتراتژی نیسـت، بلکـه اسـتراتژی 
افقـی بسـیار فراتـر از تحقـق اهـداف را دنبـال می کنـد. در ایـن مسـیر 
باید بررسـی کنیـم کـه اهـداف موردنظـر، اسـتراتژی اصلـی را محقق یا 
پشـتیبانی می کنـد یـا خیـر؛ بنابرایـن در برخـی مـوارد نبایـد بـه آمـار و 

ارقـام دلخـوش کـرد.
کنــون کــه حــدود 8 مــاه از ســال  محمدیاســر طیب نیــا ادامــه داد: ا
گذشته اســت، باید بررســی کنیم که عملکرد شــرکت چقدر به اهداف و 
اســتراتژی های ســازمان نزدیک شــده و چقدر بهتر از ســال 140۲ عمل 
کرده ایــم و چقدر این عملکــرد ما را به خلــق آینده بهتر بــرای جامعه که 
فلسفه وجودی فولاد مبارکه است نزدیک کرده و این دقیقاً همان سؤالی 
اســت که تک تک مدیران باید از خود بپرســند. این موضوعی است که 
نه فقط دانشمندان حوزه اســتراتژی، بلکه امیرالمؤمنین )ع( نیز بیش 
کید داشــته و فرموده اند  از 1400 ســال قبل از دانشــمندان امروز به آن تأ
خدا رحمت کند کســی را که بداند از کجا آمده است، کجاست و به کجا 
می رود. این سؤالی اســت که ما باید دائماً از خودمان بپرسیم که چقدر 
گر رسیده باشیم مورد رحمت  به برنامه های تعیین شده رسیده ایم که ا
گر نرســیده باشــیم جای بســی تعمق و  الهی نیز قــرار خواهیم گرفت و ا

بررسی دارد.

در زمینه مدیریت، اول خودمان را ساخته باشیم و بعد از 
آن به رشد زیرمجموعه بپردازیم

وی با طرح این سؤال که چگونه می توانیم رهبری استراتژیست و تأثیرگذار 
باشــیم گفت: نظریه پــردازانِ حــوزه اســتراتژی دو مــدل دارنــد. برخی از 
آن ها »باید« را مطــرح می کنند و اینکه رهبر اثرگــذار برای موفقیت خود 
باید چــه الزامات و بایدهایی داشــته باشــد و برخی هم به جــای بایدها 
»عملکرد رهبران موفق« را ارزیابی کرده انــد و ویژگی های رهبران مؤثر را 

احصا می کنند.
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، یکی از این نظریات متعلق به آقای جک 
وِلش از مدیران اولیه و ارشد کارخانه جنرال الکتریک است که سال های 
متمادی شــرکت جنرال الکتریک را با موفقیت بین صد شرکت برتر نگه 
داشــت و یک رکورد اختصاصی برای جنرال الکتریک برجای گذاشــت، 
در کتاب »برنده شــدن« که در فارســی به »آیین پیروزی« ترجمه شــده 
اســت، این جمله طلایی را مطرح می کند که قبل از اینکه رهبر شــوید، 
مدیریت منوط به رشد شخصی است و بعد از رهبر شدن، موفقیت شما 
در رشــد دیگران اســت؛ بنابراین همچنان که در آموزه های دینی ما نیز 
تصریح شده است، چنانچه بخواهیم دیگران را هدایت و رهبری کنیم، 
باید اول خودســازی کنیم. کســی که خودش را نســاخته باشد هیچ گاه 
نمی تواند دیگران را هدایت کند؛ بنابراین باید به خاطر داشته باشیم که 
در زمینه مدیریت نیز باید اول خودمان را ساخته باشــیم و بعد از آن به 

رشد زیرمجموعه بپردازیم.
وی گفت: در این کتاب به سبک مدل رهبری 4E اشاره شده است و طبق 
آن، چهار عامل، الزام و شاخص را برای رهبری اثربخش رهبران سازمان ها 
گر رهبران ســازمان بتوانند این چهــار عامل را در  مطرح کرده اســت که ا
خود ایجاد کنند، به برنده شــدن به معنی رهبری مؤثر دست یافته اند. 
براین اساس اولین شاخص مطرح شده در این کتاب این است که یک 
رهبر باید پرانرژی باشد. رهبر در ابتدا باید سرشار از اشتیاق و انگیزه باشد. 
کی و ناراضی باشد؛ خودش نباید مدعی کمبود منابع  خود رهبر نباید شا
گر رهبر خودش از ناراضیان باشد، این برای سازمان به سم تبدیل  باشد. ا
می شود. رهبرانی که از نظر جسمی و روانی در سطح خوبی قرار دارند بهتر 

می توانند با مشکلات مواجه شوند.
رهبر موفق در سازمان مایه دیده شدن دیگران می شود

وی گفـت دومین مؤلفـه این اسـت کـه رهبر نه تنهـا بایـد پرانرژی باشـد، 
بلکه باید انرژی دهنده و الهام بخش و منبع انرژی باشد. رهبر باید مانند 
خورشـید، منبـع نـور و روشـنایی باشـد و هرجـا هسـت نـور و گرمـا از خود 
سـاطع  کند تـا مایـه دیـده شـدن دیگـران  شـود. بـه خاطر داشـته باشـیم 

بروز و ظهور افراد و کارکنان یک سازمان از انرژی رهبران نشئت می گیرد.
رهبر موفق در فرایندهای کاری و تصمیم گیری ها مصمم 

است
طیب نیــا از قاطعیت در تصمیم گیری به عنوان ســومین شــاخص یک 
رهبر سازمان نام برد و گفت: مدیر دارای انرژی است، انرژی می دهد، در 
تصمیم گیری ها قاطع است و در کارها نیز بُرش لازم را دارد.  چنین مدیرانی 
ممکن است با خطاهای جزئی مواجه شوند، ولی به هرحال درفرایندهای 

کاری و تصمیم گیری ها مصمم هستند.
رهبران موفق تصمیم گیری های قاطعانه دارند و سریعاً هم 

عمل می کنند
وی گفت: چهارمین ویژگی مربوط به انجام دادن و عمل کردن اســت. 
چنین رهبرانی قاطعانه تصمیم می گیرند و سریع عمل می کنند؛ چه بسا 
بسیاری از تصمیمات در سازمان ها اتخاذ شده، ولی اجرای آن متوقف 
شده و کار قفل شده است. به خاطر داشته باشیم مجموعه های موفق 

در حوزه عمل گرایی و به پایان رساندن کارها عملکرد بهتری داشته اند.
حوادث همیشه برای دیگران نیست

وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود بــر اهمیــت رعایــت اصــول و 
کید کرد و گفت: زنجیره  دستورالعمل های ایمنی در تمامی ســازمان تأ
فــولاد، از معــدن تا خطــوط نهایــی تولیــد انــواع محصولات، به شــدت 
و به طورجــدی مســتعد بــروز حــوادث مختلــف اســت؛ ازایــن رو بایــد 
حواسمان بیشتر از همیشه جمع باشد که حوادث همیشه برای دیگران 
نیست. ضمن اینکه باید ضریب ایمنی را در شرکت های پیمانکاری که 
آسیب پذیری بیشتری دارند ارتقا دهیم. کارشناسان ایمنی مسئولیت 
فرایندهای ایمنی را در شــرکت بر عهده دارند، اما در هر بخش، مدیران 
نواحی هســتند کــه بــرای ارتقــای عوامل ایمنی بخــش  تحت نظــارت و 

مدیریت پاسخ گو هستند و باید تلاش بیشتری کنند.
نباید دچار روزمرگی شویم و دائماً باید شاهد کاهش 

ضایعات و رشد کیفی محصولات باشیم
کید بــر اهمیت تداوم روند کاهشــی  طیب نیا در ادامه این جلســه بــا تأ
ضایعات فرایندی در بخش های مختلف تولیدی شرکت اظهار کرد: بر 
اســاس گزارش های واصله در حال حاضر روند کیفی شــرکت روبه رشــد 
است؛ اما همچنان باید برای کاهش ضایعات و بهبود کیفیت محصولات 

برنامه ریزی کنیم و اقدامات تأثیرگذارتری انجام دهیم.
وی در همین زمینه بر اهمیت و لزوم افزایش کیفیت گندله تولیدی در 
فولاد مبارکه و فولاد سنگان اشاره و اضافه کرد: بحمدالله در حال حاضر 
شرکت های زیادی در کشور وجود دارند که گندله تولید می کنند؛ بنابراین 

باید بر مبنای کیفیت با آن ها مراوده کاری داشته باشیم. باید کارشناسان 
گندله ســازی فولاد مبارکــه در قالــب کارگروه هــای قــوی در کارخانجات 
گندله سازی گروه فولاد مبارکه حاضر شــوند و شرایط بهبود روند کمّی و 
کیفی گندله را مورد بررســی و تحلیل قرار دهند. به خاطر داشته باشیم 
نباید دچــار روزمرگی شــویم و باید دائماً شــاهد کاهش ضایعات و رشــد 

کیفی محصولات باشیم.
با پیش بینی سناریوهای مختلف، آمادگی هرگونه تغییر در 

استراتژی ها را داشته باشیم
وی بــا اشــاره بــه وضعیــت رکــود در بازارهــای جهانــی فــولاد تصریــح کــرد: 
امروز باید حضــور مؤثرتــر در بازارهای جهانــی یکــی از اولویت های اصلی 
صنعــت فــولاد کشــور و فــولاد مبارکــه باشــد؛ بنابرایــن بایــد بــرای حضــور 
مقتدرانه تر در عرصه صــادرات و بازارهای جهانی برنامه ریزی های بهتر 
و هدفمندتری داشته باشــیم. باید با پیش بینی سناریوهای مختلف، 
آمادگــی هرگونــه تغییــر در اســتراتژی ها را داشــته باشــیم تــا بتوانیــم در 
شــرایط ســخت تر از ایــن نیــز همچنــان در حــوزه فــروش محصــول و 
ســودآوری بــرای ســازمان و ذی نفعــان آن عملکــرد موفقیت آمیــزی 

داشــته باشــیم.
کید بر استفاده از ظرفیت های کارخانه الکترود گرافیتی  تأ

اردکان
وی در بخش بعدی سخنان خود به اهمیت اســتفاده از ظرفیت های 
کیــد و تصریــح کــرد: باتوجه بــه  شــرکت الکتــرود گرافیتــی اردکان تأ
ســرمایه گذاری ها و اقدامــات انجام شــده در شــرکت الکتــرود گرافیتــی 
اردکان، به طورقطع واردات صددرصدی الکتــرود و خروج منابع ارزی از 

کشور توجیه منطقی ندارد.
تغییرها و تعدیل ها در جریان اجرای پروژه های توسعه به 

گلوگاه و عاملی برای تأخیر در اجرا و زیان ده شدن پروژه ها مبدل 
نشوند

طیب نیا در ادامه ســخنان خود به اهمیت بهبود کیفیت پساب هایی 
که در خطوط تولید مورداســتفاده قرار می گیرند، تعیین تکلیف مابقی 
متریال کدهای موجود در شرکت و تعیین تکلیف مابقی کنسانتره موردنیاز 

کید کرد. شرکت تأ
مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: در جریان پروژه های توســعه 
نباید اجازه دهیم که تغییرها و تعدیل ها در جریان اجرای پروژه به گلوگاه 

و عاملی برای تأخیر در اجرا و زیان ده شدن پروژه ها مبدل شوند.
وی در پایان این جلسه از درگاه خداوند متعال، برای کارکنان گروه فولاد 

مبارکه و سایر بخش های ایران اسلامی توفیق روزافزون مسئلت کرد.   

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیته مدیریت شرکت تصریح کرد:

محمدیاسرطیبنیا
مدیرعاملفولادمبارکه

معـاون وزیـر ارتباطـات و فنـاوری اطاعـات، در 
بازدید از شرکت ایریسا، ظرفیت شرکت های ایرانی 
در حوزه هـای هـوش مصنوعـی و آی تـی را مشـابه 
قـدرت موشـکی توصیـف و بـر ضـرورت تدویـن الگـوی اقتصـادی در 

کیـد کـرد. ایـن حـوزه تأ

انصاری با اشاره به برنامه هفتم توسعه، گفت: ما طبق برنامه هفتم در 
حال نگارش نظام هایی هستیم و در این زمینه با دعوت از ذی نفعان 

به دنبال مشاوره و کمک آنان هستیم.
وی بـا بیـان اینکـه تحـول دیجیتـال یـک ضـرورت اسـت، گفـت: دولت 
گـر بتوانـد در سیاسـت گذاری، درسـت عمـل کنـد، کار بزرگـی کـرده  ا

اسـت. شـما بایـد بـه اسـتقبال کار مـا بیایـد و بـه مـا کمـک کنیـد. نبایـد 
منتظـر اقدامـات دولـت باشـید. امکانـات دولـت را بایـد بـا تـوان خـود 

صـد برابـر کنیـد.
انصـاری در ادامه به هـوش مصنوعی و ایجـاد دیتاسـنتر GPU با توجه 
بـه منابـع موجـود در ایـن حـوزه اشـاره کـرد و گفـت: هـوش مصنوعـی 
مقوله مهمی است. در بودجه سـال آینده 4 تا 5 همت به این موضوع 
اختصـاص داده شـده اسـت، هرچنـد بـا آنچـه در دنیـا اتفـاق می افتـد 

قابل مقایسـه نیسـت.
وی در ادامـه ابـراز امیـدواری کرد با همـکاری شـرکت های بزرگی، مانند 
فولاد مبارکه، بتوان گام های مؤثری در حوزه هوش مصنوعی برداشت.
وی بـا مقایسـه هـوش مصنوعـی و قـدرت موشـکی، افـزود: مـا بایـد بـه 
قـدرت هـوش مصنوعـی تبدیـل شـویم، ماننـد قـدرت موشـکی کـه در 

سـطح منطقـه بـه تـوازن رسـیدیم.
برای تمام فرایندها در صنعت فولاد، با کمک تکنولوژی 

نوین، جایگزین های بومی ایجاد شده است
در ادامه، محمد ناظمی، معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، ضمن اشـاره 
به تاریخچه فـولاد مبارکه اظهار داشـت: یکـی از دلایـل اصلی موفقیت 
فولاد مبارکه شـروع کار با دانش فنی روز و سیستم های پیشرفته بوده 
اسـت. از آغـاز کار خطـوط تولیـد، بخـش ام آی اس فـولاد مبارکـه شـکل 
گرفـت و بـه مـا ایـن امـکان را داد تـا فرایندهـا را بـا رویکردهـای بهره ورانـه 

جـاری کنیم.

وی افـزود: مـا بـه جایـگاه تکنولـوژی و هوشمندسـازی ایمـان داریـم؛ 
ازایـن رو برای تمـام فرایندهـا در صنعـت فـولاد، جایگزین هـای بومی با 

کمـک تکنولـوژی نویـن ایجـاد شـده اسـت.
چشم انداز شرکت ایریسا برای افق ۱۴۱۰ سکوی دیجیتال 

صنعت فولاد کشور است
کبـر گل بـو، مدیرعامـل شـرکت ایریسـا، بـا اشـاره به 3۲ سـال  در ادامـه، ا
تـلاش و دسـتاوردهای ایـن شـرکت در حـوزه تکنولـوژی صنعـت فـولاد 
کشور گفت: شرکت ایریسا با افتخار اولین شرکت ایرانی است که دارای 

تمام سـطوح اتوماسـیون اسـت.
کنون بیش از 800 نفر نیروی متخصص در ایریسا  وی با بیان اینکه هم ا
کنـون بیش 1500 پروژه توسـط شـرکت  مشـغول به کار هسـتند افزود: تا

ایریسا به انجام رسـیده است.
گلبو به سـهم بزرگ ایریسـا در صنعت فولاد، به ویژه فولاد مبارکه، اشاره 
کرد و گفت: چشـم انداز شرکت ایریسـا برای افق 1410 سکوی دیجیتال 

صنعت فولاد کشـور است.
وی در بـا اشـاره بـه اینکـه سیسـتم های اطلاعاتـی، اتوماسـیون 
صنعتـی، شـبکه و زیرسـاخت، مشـاوره و تحـول دیجیتـال و امنیـت 
سـایبری، حـوزه خدماتی شـرکت ایریسـا نحسـوب می شـوند افـزود: 
ایریسـا پرایـم، بیزینس لایـن جدیـد شـرکت ایریسـا اسـت کـه اواخـر 
سـال گذشـته ایجاد شـد تا در حوزه هـوش مصنوعـی و فناوری های 

نوظهـور فعالیـت کنـد.

ظرفیت شرکت های ایرانی در حوزه های هوش مصنوعی و آی تی مشابه قدرت موشکی است
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در بازدید از شرکت ایریسا:
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حجم صادرات کل زنجیره آهن و فولاد در هفت ماهه 
امسال  به ۱۶ میلیون و 5۱۹ هزار تن رسید

به گزارش ایراسین، انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، 
ارزش صادرات فولاد و محصولات فولادی در هفت ماهه 
امسال را منتشر کرد که بر اساس آن حجم کل صادرات زنجیره 
آهن و فولاد به ۱۶ میلیون و 5۱۹ هزار تن رسید. ارزش صادرات 
کل زنجیره آهن و فولاد در این مدت به ۳ میلیارد و ۶۴۳ میلیون 

دلار رسید.
بر اساس گزارش منتشرشده از سوی انجمن تولیدکنندگان 
فولاد، سهم کل محصولات فولادی با ۲ میلیون و ۲47 هزار تن و 
ارزش صادرات آن یک میلیارد و 114 میلیون تن است که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته از لحاظ حجم و ارزش صادرات به 
ترتیب ۲1 و 1۲ درصد رشد داشته است. سهم کل حجم صادرات 
فولاد میانی 3 میلیون و ۲50 هزار تن به ارزش یک میلیارد و 5۲6 

میلیون دلار است.
محصولات تیرآهن، میلگرد، نبشی، ناودانی و سایر مقاطع که 
درمجموع کل مقاطع طویل فولادی است با حجم صادرات ۲ 
میلیون و 39 هزار تن و ارزش 977 میلیون دلار نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته از لحاظ ارزش دلاری صادرات رشد 19 

درصدی را به همراه داشت.
کان به  بیشترین رشد حجم صادرات محصولات زنجیره نیز کما
مقاطع زیرمجموعه طویل فولادی تعلق دارد که شامل نبشی، 

ناودانی و سایر مقاطع بوده و 31 درصد شده است.
گندله سنگ آهن با 6 میلیون و 166 هزار تن بیشترین حجم 
صادرات را در زنجیره آهن و فولاد به خود اختصاص داده است 
که نسبت به مدت مشابه سال گذشته از لحاظ حجم صادرات 

رشد 13 درصدی را ثبت کرده است.
کنسانتره سنگ آهن نیز با چهار میلیون و ۲۲ هزار تن حجم 
صادرات و ارزش ۲9۲ میلیون دلاری بیشترین صادرات زنجیره 

این بخش را به خود اختصاص داده است.
تیرآهن با 1۲8 هزار تن صادرات به ارزش 61 میلیون دلار و میلگرد با 
یک میلیون و 758 هزار تن حجم صادرات به ارزش 844 میلیون 
دلار در هفت ماهه امسال به ثبت رسیده است که میلگرد از 
لحاظ حجم و ارزش صادرات به ترتیب رشد 30 و ۲۲ درصدی 
را تجربه کرده است. حجم صادرات ورق های پوشش دار 3.5 

درصد رشد کرده است.

کتشافی در کشور انجام شد ۲۰۰ هزار متر حفاری ا

معاون وزیر صمت و رئیس سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( گفت: از ابتدای سال 
کنون ۲۰۰ هزار متر حفاری توسط ایمیدرو در کشور  جاری تا

انجام شد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایرنا، محمد آقاجانلو با اشاره 
کتشاف زیربنای توسعه است، اظهار کرد: مجموعه  به اینکه ا
کتشاف از هیچ تلاشی دریغ نمی کند و هرچه  ایمیدرو در حوزه ا

لازم باشد در این حوزه تأمین می کند.
وی با بیان اینکه حفاری موتور محرک کل زنجیره است، ادامه 
کتشافی و حفاری  داد: یکی از برنامه های ما افزایش عملیات ا

به نسبت سال گذشته است.
رئیس سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیـدرو( بـا بیـان اینکـه در چنـد مـاه اخیـر اقدامـات مطلوبـی 
انجام شـده اسـت، افزود: پیش بینی شـده تا پایان سـال جاری 
کتشاف حدود سه همت سرمایه گذاری صورت گیرد. در حوزه ا
کتشاف به دنبال مشارکت بخش  آقاجانلو بیان کرد: در حوزه ا
کتشاف را به مزایده  خصوصی هستیم و در این راستا 100 پروانه ا
گذاشته ایم و تا پایان سال در اختیار بخش خصوصی توانمند 

قرار می گیرد.
رئیس سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو( یادآور شد: در کردستان هم متناسب با پروانه هایی 

که در اختیار مجموعه ایمیدرو قرار گرفته فعالیت می کنیم.
آقاجانلو در خصوص میزان حفاری انجام شـده در کردسـتان 
و تعـداد محدوده هایـی کـه در ایـن اسـتان در اختیـار دارنـد، 
اظهار کرد: اطلاعات و آمار کاملی از این مورد در اختیار ندارم، 
ولـی در شهرسـتان های قـروه، مریـوان و سـقز شـرکت های 
زیرمجموعـه ایمیـدرو حفاری هایـی را انجـام داده انـد؛ بـه 
عنوان نمونه صبا نور امسـال 10 هزار متر حفاری در کردستان 

انجـام داده اسـت.

عدد خبر

میلیون

هزار متر

افزایشسرمایه145هزارمیلیاردریالیشرکتسرمایهگذاریتوسعهمعادنوفلزات
به گزارش روابط عمومی شرکت »ومعادن«، امور مالی و اقتصادی شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات »ومعادن« از افزایش سرمایه این مجموعه خبر داد. بر اساس این گزارش، پیشنهاد هیئت مدیره به مجمع عمومی، مبنی بر افزایش سرمایه شرکت از مبلغ ۳۰۰ هزارمیلیارد ریال به مبلغ ۴۴۵ هزارمیلیارد ریال در سامانه 

کدال ثبت شده است. این افزایش سرمایه از محل سود انباشته به میزان ۷۰ هزار میلیارد ریال و مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران به میزان ۷۵ هزارمیلیارد ریال صورت می گیرد. مشارکت در افزایش سرمایه های در حال انجام شرکت های سرمایه پذیر و جبران مخارج دلیل این افزایش سرمایه ذکر شده است.

ک« که به  در اولین رویــداد علمی-ترویجی »تکنوتــا
همت Mstid Fund برگزار شــد، بر ضرورت اســتفاده 
از آسفالت های سرباره ای به عنوان گزینه ای سازگار 
کید شد.  سالانه مقادیر  با محیط زیست برای کاربردهای عمرانی تأ
قابل توجهی سرباره توسط صنعت فولاد تولید می شود که استفاده 
از آن ها در پروژه های عمرانی نظیر راه ســازی می تواند وابســتگی به 

منابع طبیعی را کاهش دهد.
به گــزارش روابــط عمومــی Mstid Fund، اولین رویــداد علمی-ترویجی 
ک با موضوع »کاربرد ســرباره فولاد در رویه های آسفالتی مقاوم«  تکنوتا
بــا حضــور مدیــران فــولاد مبارکــه و شــرکت های زیرمجموعــه، اعضــای 
هیئت های  علمــی دانشــگاه های کشــور و همچنیــن مدیران شــهری 
استان های اصفهان و چهارمحال و بختیاری، روز پنج شنبه ۲4 آبان ماه، 

در تالار آیینه هتل عباسی اصفهان برگزار شد.
افزایش ایمنی در حمل ونقل؛ منفعت مشترک ایرانیان از 

آسفالت سرباره ای
سید مهدی ابطحی، رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان و دبیر این 
رویداد مهم، در ابتدا ضمن اعلام برنامه های رویداد، اهمیت استفاده از 
آسفالت سرباره ای را تبیین کرد و گفت: هرکدام از ما ممکن است به عنوان 
مدیر یا مســئول، منفعتی ســازمانی در اســتفاده از آسفالت ســرباره ای 
داشته باشیم اما به عنوان یک شهروند ایرانی، منفعتی مشترک به نام 
ایمنی در حمل ونقل داریم که استفاده از ســرباره فولاد را تبدیل به یک 

ضرورت می کند.
وی افزود: برای ارتقای امنیت جاده ها، نهادهای واسط مانند صندوق 
سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه، شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان و 
همچنین دانشگاه ها، بستری برای ارتباط صنعت با سازمان های نیازمند 
به این فناوری است. چنین فعالیت های مشترکی عامل ایجاد همدلی 

میان نهادها و تسهیل اقدامات آتی است.
فولاد مبارکه با تمام توان آماده همکاری برای رسیدن به 

این هدف است
محمدرضــا بنائیان، مدیر ارشــد تولید شــرکت فــولاد مبارکه، نیــز اظهار 
کرد: فــولاد مبارکه با تمــام قوا آماده همــکاری با ســازمان ها در خصوص 
شناسایی راهکارهای استفاده از سرباره فولاد است. شرکت های میانی 
مثل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر هم در این راه تلاش خواهند کرد.
وی افزود: تعامل بین صنعت و شرکت های بهره بردار از این فناوری بسیار 
حائز اهمیت است؛ به همین دلیل از صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر 
فولاد مبارکه انتظار داریم کمک کند تا افراد بتوانند طرح هایشان در این 

موضوع را به نتیجه برسانند.
سرمایه گذاری سنگین فولاد مبارکه در پروژه های 

تحقیقاتی مرتبط با سرباره
مجید دادجو، مدیر فراوری ضایعات فرایندی فولاد مبارکه نیز گفت: به 
دلیل اهمیت حفظ محیط زیست و کاهش ســرباره های تولیدی برای 
شرکت فولاد مبارکه، قرارداد بزرگ تحقیقاتی با مرکز تحقیقات مسکن و 
شهرسازی منعقد و تحقیقات گسترده ای درباره استفاده از سرباره برای 

استفاده از آن در زیرسازی جاده و ریل صورت گرفته است.
وی افزود: بر اساس تحقیقات انجام شده و ماهیت ترکیبات شیمیایی 

سرباره کوره های قوس شرکت فولاد مبارکه، این سرباره در فعالیت های 
عمرانــی و توســط شــهرداری ها، راه و ترابــری و ســیمان بــرای مصــارف 
گون قابل استفاده است. عامل اصلی تقویت و تداوم ارتباط شرکت  گونا
فولاد مبارکه با شهرداری ها به عنوان یکی از بهره برداران اصلی آسفالت 
سرباره ای، داشتن تفکر و تعهد حفظ محیط زیست و توجه به مفاهیم 

پایداری است.
افزایش امنیت جاده ای و کاهش طول خط ترمز

احمد گلی، دانشیار دانشکده عمران و حمل ونقل دانشگاه اصفهان نیز 
ضمن معرفی ســرباره فولاد و بررسی مشــخصات فنی آن، ویژگی مثبت 
سنگ دانه های مصنوعی را مقاومت بالا در برابر ضربه و فشار نسبت به 

مصالح معمولی دانست.
به لحاظ ایمنی آسفالت سرباره ای می تواند به مقدار 

قابل توجهی طول خط ترمز را کاهش دهد
سید مهدی حجازی، عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی نساجی 
دانشگاه صنعتی اصفهان نیز با اشاره به اهمیت آسفالت های سرباره ای 
در افزایش امنیت جاده ها گفت: نوع آسفالت یکی از عوامل تعیین کننده 

در طول خط ترمز خودروهاست.
وی افزود: امروز نوع جدید آسفالت ها یعنی آسفالت سرباره ای می تواند 
به مقــدار قابل توجهی طول خــط ترمز را کاهــش دهد. طــول خط ترمز 
خودروها پس از استفاده از این نوع آسفالت در اصفهان کاهش 4 متری 
داشته است و تغییر این خط ترمز می تواند در حفظ یا از دست رفتن جان 

یک انسان مؤثر باشد.
کاهش ۱۵ درصدی لغزندگی و ۲۵ درصدی هزینه های 

نگهداری با استفاده از آسفالت سرباره ای
اصغر کشــاورز راد، معاون فنی و عمرانی شــهرداری اصفهــان، در بخش 
دیگری از رویداد به بیان تجارب بین المللی در زمینه استفاده از این نوع 
آسفالت پرداخت و اظهار کرد: استفاده از آسفالت ســرباره ای در دوحه 
قطر باعث کاهش 40 درصدی در عمیق شــیار پس از 3 ســال نسبت به 
آسفالت معمولی، بهبود 15 درصدی مقاومت در برابر لغزندگی و کاهش 

۲5 درصدی هزینه های نگهداری شده است.
وی افزود: استفاده از این محصول در امارات متحده عربی نیز با نتایجی 
تقریباً مشابه، کاهش 35 درصدی در ترک های خستگی پس از 4 سال، 
بهبود 30 درصدی مقاومت در برابر تغییر شکل دائمی و عملکرد روسازی 
بسیار بهتر در دماهای بالای تابســتان )بیش از 50 درجه سانتی گراد( را 
به دنبال داشــت. بر این اســاس می توان از این محصول در کشــور و در 

اصفهان نیز استفاده کرد.
کیــد کــرد: شــرکت فولاد  معــاون فنــی و عمرانــی شــهرداری اصفهــان تأ
مبارکــه اصفهــان به عنــوان بزرگ تریــن واحــد صنعتــی فولادی کشــور، 
تولیدکننــده بســیاری از محصــولات فــولادی اســت. بااین حــال، فولاد 
مبارکه تنها یک فولادساز نیست؛ فلسفه وجودی فولاد مبارکه مبتنی بر 
مسئولیت پذیری، تعهد به شیوه های پایدار، مراقبت از محیط زیست و 

تأثیرگذاری مثبت اجتماعی برای خلق آینده ای بهتر است.
کشــاورز راد ادامه داد: اجــرای رویکردهای نوین در فراوری ســرباره های 
فولاد، بــا تکیه بــر کاهــش مصــرف منابــع و هم راســتا بــا الزامــات جدید 
زیســت محیطی، گامی مؤثــر جهت تحقق توســعه پایــدار اســت. فولاد 

مبارکه با هدف تحقق اقتصاد چرخشی، در فراوری سرباره فولاد و تولید 
محصولات جانبی از آن گام های مؤثری برداشته است.

وی در پایان خواستار حمایت شرکت فولاد مبارکه از استفاده بیشتر این 
محصول در پروژه های شهری شد.

ضرورت استفاده از سرباره در آسفالت
نوراله میرغفاری، عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی منابع طبیعی 
دانشــگاه صنعتی اصفهان نیز به جنبه های زیســت محیطی استفاده 
از ایــن محصول پرداخــت و گفت: اســتفاده از این نوع آســفالت مزایای 
مختلفی دارد؛ اما لازم است ملاحظات محیط زیستی در مورد اهمیت و 
ضرورت استفاده از سرباره فولاد در تولید آسفالت نیز مورد توجه قرار گیرد.

وی افزود: صنعت فولاد تأثیرات مثبت بسیاری برای استان های هم جوار 
خود دارد؛ اما با مشکلاتی همچون حجم زیاد ضایعات نظیر سرباره نیز 
مواجه است. سرباره بیشترین حجم پسماندهای جامد صنعت آهن و 
فولاد را تشکیل می دهد؛ به گونه ای که به ازای هر تن فولاد بین ۲50 تا 300 
کیلوگرم سرباره در کشــور تولید می شــود. برخی پیش بینی ها از افزایش 
حجم ســرباره دپوشــده در ایران به بیش از 50 میلیون تن تا پایان سال 

1404 حکایت دارد.
عضو هیئت علمی دانشــکده منابع طبیعی دانشگاه صنعتی اصفهان 
اظهار کرد: بررسی جنبه های مختلف استفاده از سرباره در تولید آسفالت 
را ضروری می سازد. مدیریت جامع پسماند، ملاحظات محیط زیستی 
کولوژی صنعتی،  بهره برداری از معادن شن و ماسه، اقتصاد چرخشی، ا
ارزیابی چرخه حیات و قوانین و مقررات ازجمله این موارد است که باید 

به آن توجه کرد.
میرغفــاری تصریــح کــرد: مهم تریــن موضوعــی کــه به عنــوان چالــش 
زیســت محیطی در ســرباره وجــود دارد، احتمال آبشــویی آن اســت که 
ممکن است باعث آزادسازی برخی عناصر موجود داخل سرباره شود. 
مطالعاتی که در دنیا انجام شده نشان می دهد ماهیت قلیایی سرباره ها 
باعث می شود آبشویی بسیار محدودی داشته باشند. به علاوه استفاده 
از قیر نیز همانند پوشش محافظ اطراف دانه های سرباره را احاطه می کند 
و از آزادسازی عناصر می کاهد. بااین حال برای اطمینان بیشتر در مورد 

این موضوع، لازم است مورد بررسی کامل قرار گیرد.
گفتنی اســت محورهای این رویداد شامل »معرفی ســرباره و تأثیر آن در 
مشخصات عملکردی آسفالت«، »آسفالت سرباره ای؛ ملاحظات ایمنی 
و ارزیابی های اقتصادی«، »ملاحظات محیط زیســتی در کاربرد سرباره 
صنایع آهــن و فــولاد در تولید آســفالت« و »بیــان تجــارب بین المللی و 
داخلی از کاربرد سرباره فولاد در تولید آسفالت« بود که توسط سخنرانان 

رویداد تشریح شد.
سالانه مقادیر قابل توجهی سرباره توسط صنعت فولاد تولید می شود 
و این رویــداد با هــدف هم افزایی میــان صنعــت، دانشــگاه و جامعه در 
اســتفاده از ایــن ضایعات تولیــدی برگزار شــد. اســتفاده از ســرباره های 
فولادی در حوزه های مختلف نظیر پروژه های عمرانی می تواند وابستگی 

به منابع طبیعی را کاهش دهد.
پس از پایان سخنرانی ها، پنل تخصصی پرسش و پاسخ درباره فرصت ها 
و چالش ها با حضور ســخنرانان و کارشناســان این حوزه برگزار و تمامی 

جوانب استفاده از آسفالت سرباره ای بررسی شد.

سیدمهدیابطحی
رئیسشهرکعلمیوتحقیقاتیاصفهانودبیررویداد

محمدرضابنائیان
مدیرارشدتولیدشرکتفولادمبارکه

سیدمهدیحجازی
عضوهیئتعلمیدانشکدهمهندسینساجیدانشگاهصنعتیاصفهان

مجیددادجو
مدیرفراوریضایعاتفرایندیفولادمبارکه

اصغرکشاورزراد
معاونفنیوعمرانیشهرداریاصفهان

احمدگلی
دانشیاردانشکدهعمرانوحملونقلدانشگاهاصفهان

نورالهمیرغفاری
عضوهیئتعلمیدانشکدهمهندسیمنابعطبیعیدانشگاهصنعتیاصفهان

استفاده از سرباره های فولاد مبارکه برای آسفالت جاده ها؛ 
گزینه ای سازگار با محیط زیست و تحقق اقتصاد چرخشی

ک« مطرح شد؛ در نخستین رویداد علمی-ترویجی »تکنوتا
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خـبــــــــــــــــــر    
خبر کوتاه

ظرفیت تولید برق ۴5۰۰ مگاواتی در 

وزارتخانه های »صمت« و »نفت«

بــه گــزارش خبرنامــه فــولاد و بــه نقــل از خبرگــزاری 
بــه  اشــاره  بــا  رجبی مشــهدی  مصطفــی  صداوســیما، 
برنامه ریــزی وزارت نیــرو بــرای عبــور موفــق از اوج بار تابســتان 
۱۴۰۴ گفــت: ۱۴ مگاپــروژه توســط وزارت نیــرو بــرای رفــع کمبــود 
برق برنامه ریزی شــده و امیدواریــم با اجرای ایــن طرح ها هم 
ظرفیت تولید بــرق کشــور اضافه شــود و هــم محدودیت های 

انتقال برق در برخی نقاط کشور رفع شود.
وی افــزود: این 14 مگاپــروژه طرح هایی هســتند که در توســعه 
ظرفیت نیروگاهی کشور دیده شده اند. ما از طرح هایی که توسط 
وزارت نیرو خرید تضمینی دارد و نیروگاه هایی که توسط صنایع 
احداث می شوند، اســتفاده خواهیم کرد و جمع این طرح ها 3 

هزار و 600 مگاوات است.
مدیرعامل شرکت توانیر بیان کرد: تقریباً در دو وزارتخانه »صمت« 
و »نفت« 4 هزار و 500 مگاوات ظرفیت تولید برق وجود دارد که از 

کثری کنیم. این ظرفیت می توانیم استفاده حدا
رجبی مشــهدی تصریح کرد: پیش بینی ما این است 155 طرح 
انتقال و فوق توزیع که شامل پســت های خطوط انتقال و فوق 
توزیع اســت، اجرایی شــود کــه در نتیجــه 1800 کیلومتر بــه مدار 
اضافه می کنیــم. عــلاوه بــر آن 1۲ هــزار مگاولت آمپر بــه ظرفیت 

ترانسفورماتورهای انتقال و فوق توزیع اضافه خواهیم کرد.
مدیرعامــل شــرکت توانیــر گفــت: در بحث توزیــع قرار اســت ۲8 
هزار کیلومتر شبکه های کابل خودنگهدار آلومینیوم جایگزین 
کابل های مسی فرسوده شــوند. امیدوارم تمام این موارد منجر 
به کاهش ناترازی برقی در کشور شود که واقعاً فشار زیادی بر روی 

همکاران ما در صنعت برق در کشور وارد می آورد.

بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از چیــان، بهــرام 
ســبحانی درباره اخبار مربوط به احتمال اعمــال محدودیت 
مصرف گاز برای شرکت های فولادســاز، گفت: فعلاً برنامه ای 
برای نوع محدودیت در مصرف گاز و آغاز آن، برای انجمن فولاد 
ارســال نشــده، ولی هــر زمــان ممکن اســت ایــن محدودیت 
به صورت مســتمر آغاز شــود. چنان کــه، هرگاه مصــرف گاز در 
منطقه ای افزایش می یابد، محدودیت گاز در شرکت های فعال 
در آن محدوده اعمال می شود، اما فعلاً برنامه مستمری برای 

اعمال محدودیت اجرا نشده است.
کید کرد: انجمن فولاد ایران به دنبال ارائه برنامه ای مشخص،  او تأ
برای اعمال محدودیت های احتمالی است تا تکلیف شرکت ها 

مشخص شود.
توقف مازوت سوزی و احتمال افزایش مصرف گاز

کنش به دســتور دولت برای توقف مازوت سوزی  سبحانی در وا
و ارتبــاط آن بــا افزایــش قطعــی گاز و افزایــش محدودیــت بــرای 
شــرکت های فولادی، گفت: با این اقــدام احتمال قطعــی گاز در 
ماه های آینده، بیشتر شده اســت، زیرا تولید گاز نسبت به سال 
قبل افزایــش نیافته، اما مصرف گاز نســبت به پارســال افزایشــی 
است و همین رویکرد باعث شده ناترازی گاز نسبت به سال قبل 

جهش یابد.
وی با بیان این که وزارت صمت به طور مستمر با وزارت نفت برای 
کره است، گفت:  رفع نگرانی صنایع از محل قطعی گاز در حال مذا
نمایندگانــی از وزارت صمت در حال پیگیری موضوع هســتند، 

البته باید دید نتیجه این پیگیری های در آینده چه خواهد شد.
رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد افزود: وزارت نفت باید راهکاری 
مشخص برای رفع نگرانی های صنایع، ناشی از احتمال قطعی 
گــر هوا پیش از موعد ســرد شــود و هر زمان  گاز، ارائــه کند، چون ا
فصل سرما آغاز شود، محدودیت مصرف هم برای صنایع زودتر 

آغاز خواهد شد.
ارزآوری ۵ میلیارد دلاری صنعت فولاد

رئیس انجمن فولاد اضافه کرد: پیشنهاد انجمن فولاد ایران رفع 
محدودیت برای صنعت فولاد است، زیرا این صنعت فقط 4 درصد 
مصــرف گاز را در اختیــار دارد؛ امــا ارزآوری و اشــتغال این صنعت 

بسیار بیشتر از سهم آن از سبد مصرف گاز در کل کشور است.
گــر 10 میلیــون تــن صــادرات  بهــرام ســبحانی در پایــان گفــت: ا
محصولات فولادی در سال انجام شــود، ارزآوری صنعت فولاد تا 
5 میلیارد دلار افزایش خواهد یافت؛ بنابراین انتظار از مسئولان 
این اســت که صنعت فولاد را از اعمــال محدودیت در تخصیص 
انرژی مستثنا کنند تا شرکت های فولادی بتوانند ارزآوری مناسبی 

را برای کشور داشته باشند.

صنعت فولاد 

از قطعی برق و گاز مستثنا شود

بیاچپیبهکربنزداییادامهمیدهد
به گزارش فولاد ایران، شرکت معدنی استرالیایی بی اچ پی بیلیتون اعلام کرده که همکاری خود را با شرکت ای بی بی سوئیس در چندین زمینه ازجمله کربن زدایی ادامه می دهد. این شرکت ها یک قرارداد چندساله امضا کردند که به طرفین فرصت های بیشتری برای همکاری در پشتیبانی از پروژه ها، عملیات اجرایی و تعمیر و نگهداری و 

پیشرفت کربن زدایی عملیاتی در تمام بخش های پروژه های بین المللی آن ها می دهد. شرکت ای بی بی سوئیس پیشرو در اتوماسیون صنعتی، برقی سازی و دیجیتالی سازی است و فناوری ها و تجهیزات حیاتی را برای معادن بی اچ پی، ازجمله معدن مس آن در شیلی، پروژه های کانادا و پروژه های داخلی آن در استرالیا، تأمین می کند.

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد:

همایــش نقــش صنعــت کنســرو در تأمیــن امنیــت 
غذایی و اولین نمایشــگاه تخصصی صنعت کنسرو 
و صنایــع وابســته از ۲۲ تــا ۲۴ آبــان ۱۴۰۳ در هتــل 
المپیــک تهــران بــا حضــور فعــالان صنعــت کنســرو برگــزار شــد و طــی 
آن، تندیــس و لــوح تقدیــر همایــش نقــش صنعــت کنســرو در تأمیــن 
امنیــت غذایــی از ســوی ســندیکای صنایــع کنســرو ایــران بــه فــولاد 

مبارکــه اهــدا شــد.
گروه فولاد مبارکه بخش عمده نیاز صنعت بسته بندی   

کشور به ورق قلع اندود را تأمین کرد
به گزارش خبرنگار ایراســین، مجید فخــاری، مدیــر برنامه ریزی فروش 
و حمل محصولات فــولاد مبارکه اصفهان که به عنوان نماینده شــرکت 
فولاد مبارکه این جایــزه را دریافت کــرد، در پنل تخصصی نقش صنایع 
بسته بندی در صنعت کنســرو گفت: گروه فولاد مبارکه در سال گذشته 
76 درصد از نیاز صنعت بسته بندی کشور به ورق قلع اندود را تأمین کرد 
و با ظرفیت های ایجادشده در گروه، توانمندی تأمین کامل این نیاز در 
حال ایجاد است. متناسب با تنوع ابعادی محصولات موردنیاز صنعت 
بسته بندی قابلیت تولید ورق قلع اندود از ضخامت 0.15 تا 0.4 میلی متر 

در گروه فولاد مبارکه وجود دارد.
 وی با بیان اینکه فولاد مبارکه تأمین کننده اصلی ورق قلع اندود صنعت 
بسته بندی کشور است، افزود: گروه فولاد مبارکه فلسفه وجودی خود را 
خلق آینده بهتر برای ایران توصیف کرده است؛ ازاین رو همه استراتژی ها، 
چشم اندازها و مأموریت های خود را در راستای تحقق این شعار تعریف 

کرده است.
مدیــر برنامه ریزی فروش و حمــل محصولات فولاد مبارکــه گفت: فولاد 
مبارکه به عنوان یک صنعت مادر خودش را حلقه ای بسیار تأثیرگذار در 
توسعه اقتصادی و صنعتی کشور می داند و در این راستا مأموریت خود را 

تولید فولاد برای توسعه زیرساخت های کشور تعریف کرده است.
وی با بیان اینکه فــولاد در تاروپــود زندگی ما تنیده شــده اســت، افزود: 
این محصولات در صنعت ساختمان، لوازم خانگی، حمل ونقل صنایع 
غذایی و بســته بندی و سایر صنایع بسیار حیاتی اســت؛ ازاین رو فولاد 
مبارکه بخش های مختلف حوزه های مصرف فولاد را در کشور تعریف کرده 

و متناسب با نیاز آن، استراتژی های تولید و توسعه خود را پیاده سازی و 
اجرا می کند.

فخاری با بیان اینکه صنعت بســته بندی به ویژه در حوزه مواد غذایی 
و شیمیایی یکی از صنایع استراتژیک اســت، ادامه داد: فولاد مبارکه به 

صنعت بسته بندی به صورت تخصصی و ویژه ورود کرده است.
وی برنامـه گـروه فـولاد مبارکـه بـرای چشـم انداز سـال 1410 را رسـیدن بـه 
18 میلیون تن فولاد در کشـور اعلام کرد و گفت: بـرای این امر طرح های 
توسـعه ای بـا خلـق ارزش افـزوده بیشـتر در همـه بخش هـا تعریـف شـده 

اسـت.
 مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصــولات فولاد مبارکه با بیان اینکه 
9.5 میلیون تن محصول تخت فولادی در کشور مصرف می شود که سهم 
ورق قلع انــدود از این میزان حدود ۲.5 درصد اســت، تصریــح کرد: گروه 
فولاد مبارکه در حوزه تولید ورق قلع اندود دو خط تولید دارد که مشغول 

فعالیت هستند و ظرفیت آن در مجموع ۲60 هزار تن است.
وی افــزود: ظرفیت تولیــد ورق قلع انــدود در فــولاد مبارکه 110 هــزار تن و 
در شــرکت توان آور آسیا 150 هزار تن اســت که با بهره برداری کامل از این 
ظرفیت ها نیاز فعلی کشور به طور کامل تأمین خواهد شد. همچنین این 
میزان تولید در سال 1410، 80 درصد از نیاز 330 هزار تنی پیش بینی شده 

را تأمین می کند.
فخاری با بیـان اینکـه فـولاد مبارکـه تولیـد ورق قلع انـدود را از سـال 138۲ 
آغاز کـرده اسـت، گفـت: باید توجه داشـت کـه بـرای مثـال در سـال 139۲ 
نیـاز کشـور حـدود ۲50 هـزار تـن ورق انـدود بـود کـه 60 درصـد از نیـاز آن 
از خـارج از کشـور تأمیـن می شـد، امـا در سـال 140۲ بـا تولیـد 160 هـزار تـن 
ورق در شـرکت فـولاد مبارکـه و شـرکت تـوان آور آسـیا واردات بـه ۲0 درصـد 

کاهـش یافـت.
وی ادامه داد: سال گذشته بر اساس گزارش اعلام شده از سوی گمرک 64 
میلیون دلار ارزش اظهارشده واردات قلع اندود به کشور داشتیم که این 

میزان بیانگر خروج حجم قابل توجهی ارز از کشور است.
کید بر اینکه فولاد مبارکه 76 درصد از نیاز صنایع بسته بندی  فخاری با تأ
به فولاد را تأمیــن می کند، افــزود: با توجه به پیش بینی رونــد مصرف در 
کشور، یکی از صنایع روبه رشد ما صنعت بسته بندی است و پیش بینی 

این است که از سرانه ۲.6 کیلوگرم، افزایش یک کیلوگرمی خواهیم داشت 
و به سرانه 3.6 کیلوگرمی خواهیم رسید.

رئیس سندیکای صنایع کنسرو ایران مطرح کرد؛
خودکفایی در تولید ورق قلع اندود با همکاری فولاد مبارکه

رئیس ســندیکای صنایع کنســرو ایران در حاشیه پنل تخصصی نقش 
صنایع بسته بندی در صنعت کنســرو گفت: بی گمان صنایع تبدیلی و 
به ویژه مهم ترین رسته آن، صنعت کنسروسازی در ایجاد و حفظ امنیت 
غذایی، هم از مسیر کاهش ضایعات و پیشگیری و هدررفت محصولات 
کشــاورزی، دامی و شیلاتی و هم به واســطه ارتباطات تنگاتنگی که این 
صنعت با مؤلفه های مهم امنیت غذایی دارد، بسیار تعیین کننده است.
مســعود بختیــاری، بــا بیــان اینکــه در ایــن همایــش به تفصیــل درباره 
مؤلفه هــای مذکور و نقشــی کــه کنســرو در امنیــت غذایی ایفــا می کند 
گفت وگو شد، گفت: صنایع کنسروسازی از نظر ارزآوری، ایجاد فرصت های 
شغلی مستقیم و غیرمستقیم و همچنین از نظر تأمین معیشت آحاد 
جامعه در اقتصاد کلان کشور نقش بســزایی دارد. علاوه بر این صنعت 
کنسرو در دنیا نقش تعیین کننده ای هنگام بروز بحران ها، جنگ و بلایای 

طبیعی ایفا می کند.
وی گفت: غالباً ما کنسرو را تحت عنوان بسته بندی درون ظروف فلزی 
می شناسیم و در کل دنیا هم بیشتر به این شیوه کنسرو تولید می شود. 
بنابراین ارتباط تنگاتنگی بین صنعت کنســرو و صنعت قوطی سازی و 
درب ســازی وجود دارد و مهم ترین مــاده اولیه این صنعــت را ورق های 
قلع انــدود تشــکیل می دهــد. امیدواریــم همان طــور کــه کشــورمان از 
واردات درب آسان بازشو و قوطی بی نیاز شده است، با برنامه ریزی های 
انجام شــده بــرای خودکفایی و رفــع نیاز کشــور به انــواع ورق و بــا اتکا به 
ظرفیت هــای کم نظیر موجــود در کشــور که ســرآمد آن ها شــرکت فولاد 
کنــون بخش هایــی از آن ها به  مبارکه اســت، مابقی این ظرفیت ها که ا
عینیت رسیده است، در آینده نه چندان کامل شود و با تمرکز بیشتر به 
سمت وسوی تولید سایر ورق های موردنیاز صنایع کنسروسازی کشور 

حرکت کنیم.

اهدای تندیس و لوح تقدیر همایش نقش صنعت کنسرو
 در تأمین امنیت غذایی به شرکت فولاد مبارکه

از سوی سندیکای صنایع کنسرو ایران انجام شد؛
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رئیـــس واحـــد کانـــون ارزیابـــی و توســـعه شایســـتگی 
فـــولاد مبارکـــه از برگـــزاری نشســـت مشـــترک بیـــن 
واحدهـــای آمـــوزش فـــولاد مبارکـــه و ذوب آهـــن 

اصفهـــان خبـــر داد.
مهدی دهقان گفت: در این نشســت مشــترک که در محل ساختمان 
آموزش و توسعه سرمایه انسانی شرکت فولاد مبارکه برگزار شد، تیم های 
آموزش و توســعه سرمایه انســانی شــرکت های ذوب آهن و فولاد مبارکه 
دربــاره راهکارهــای توســعه همــکاری در حوزه های آموزشــی و توســعه 
سرمایه های انسانی کارکنان و تبادل تجارب در زمینه توسعه کارکنان در 

دو شرکت گفت وگو کردند.
وی افزود: دستاوردهای حوزه مدیریت و آموزش سرمایه های انسانی، 
تقویم آموزشی، کانون ارزیابی و توسعه شایستگی در حوزه جذب و توسعه 
رهبران، آموزش رده های مدیریت کارشناسان و سرپرستان و پیمانکاران 
و خرید برخی خدمات آموزشی و توسعه ای و استفاده از فضاها و امکانات 
آموزشــی را که دو شــرکت می توانند در اختیار همدیگر قــرار دهند مورد 

بررسی و تبادل نظر قرار دادند.
به گفته دهقان با توجه به اینکه مسئله توانمندسازی سرمایه انسانی 
جزو دغدغه های اصلی هر دو واحد است و این هدف مشترک، تعاملات را 

قابل توجیه و اجتناب ناپذیر می سازد، در این نشست دوساعته، مسائل 
و کلیــات فرهنگی بومی منطقــه و راهکارهای توســعه و توانمندســازی 

خانواده کارکنان نیز بررسی شد.
ک گذاشــتن دانش  وی عنوان کرد: قطعاً همکاری آموزشــی و به اشــترا
دو شــرکت بزرگ صنعتی منطقه نقش مؤثــری در تأمیــن ظرفیت های 
توسعه ای سرمایه انسانی و سرشــکن کردن هزینه ها دارد و چه از منظر 
اقتصادی و چه از منظر بررسی های کارشناسی، به صرفه است و منافع 

آن متوجه کلیت جامعه پیرامون می شود.
 رئیس واحد کانون ارزیابی و توسعه شایستگی فولاد مبارکه خاطرنشان 
کز آموزشــی بر اســاس آخریــن اســتانداردهای بین المللی  کرد: ایــن مرا
نظیر ISO10015:2019  و بــا مدنظر قرار دادن نیازهای واقعی ســازمان 
در راســتای توســعه شایســتگی های فردی و ســازمانی کارکنان، ضمن 
شناسایی نیاز هر فرد، تیم های کاری و کلیت سازمان، جهت برنامه ریزی 
و اجرای دوره های آموزشی در قالب روش های نوین آموزشی اقدام کرده 
و کلاس های آموزشــی را بر اســاس تقویم آموزشــی و ســایر آموزش های 
موردی را بر اســاس تغییرات تکنولــوژی، خرید تجهیــز، برنامه های آتی 
و مســائل و مشــکلات شناسایی شــده ای که از طریق آموزش قابل رفع 

است برگزار می کند.

برگزاری نشست مشترک واحدهای آموزش
 و توسعه سرمایه های انسانی فولاد مبارکه و ذوب آهن اصفهان
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شــعبه بانک تجارت مجتمع فولاد ســبا با حضور مدیر 
شــعب بانــک تجــارت اســتان اصفهــان و همراهــان، 
مدیرعامل و جمعی از مسئولان و کارکنان این مجتمع 

روز سه شنبه ۲۲ آبان افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار فولاد در بخش آغازین این آیین، قاسم خوشدل پور، 
مدیرعامل مجتمع فولاد سبا، ضمن قدردانی از زحمات مدیریت شعب 
اســتان برای افتتاح این شعبه در فولاد سبا اظهار داشــت: فولاد مبارکه 
در برنامــه بلندمــدت و آینده نگــر خــود تحقق شــعار »مســیری ماندگار 
برای خلق آینده ای بهتر« و تولید 18 میلیون تن فولاد و درآمدزایی برای 
کتشاف در معادن تا تولید  کشور از ابتدای زنجیره تأمین، از سنگ آهن و ا

محصولات فولاد با ارزش افزوده فزاینده تر را هدف گذاری کرده است.

وی بـا بیـان اینکـه مجتمـع فولاد سـبا نقـش مهمـی در تحقـق اهـداف و 
سیاسـت های فـولاد مبارکـه دارد، گفـت: بـا اسـتقلال فـولاد سـبا و ایجـاد 
چابکی در برنامه ریـزی و ایجـاد طرح هـای و پروژه هـای آن و تنوع تولید 
محصـولات ازجملـه تولیـد فـولاد اسـتینلس اسـتیل )فـولاد زنگ نـزن( 
و الکتریـکال، رفـع نیـاز بخـش داخلـی کشـور هدف گـذاری شـده اسـت. 
این امر نیـاز به حمایـت مالی بانک هـا در زمینـه تأمین مالـی آن هـا دارد 
تـا فـولاد سـبا بتوانـد پروژه هـای کلان خـود را به سـرعت بـه ثمـر برسـاند و 

خلـق ارزش کنـد.
باعث افتخار است که به عنوان بازوهای این کارخانه 

فولادی یاور کارکنان در جهت توسعه و پیشرفت کشور باشیم
سـید منصور حسـینی، مدیر شـعب بانک تجارت هـم از بازدیـد از فولاد 

سـبا و افتتاح شـعبه بانـک تجـارت در این مجتمـع ابـراز خرسـندی کرد 
گرچـه در شـرایط تحریـم هسـتیم، ولـی باعـث افتخـار اسـت که  و گفـت: ا
بتوانیـم خدمـات بیشـتری بـه گـروه فـولاد مبارکـه ارائـه کنیـم و به عنوان 
بازوهای این کارخانه فولادی یاور کارکنان در جهت توسعه و پیشرفت 

کشـور باشیم.
در ادامــه، حمید خرمی، مدیــر امور مالی فولاد ســبا نیز درباره تأســیس 
شــرکت مجتمع فولاد ســبا اصفهان بیاناتی ایراد کرد و ضمن قدردانی از 
مدیریت شعب بانک تجارت اســتان اصفهان گفت: ان شاءالله با انجام 
طرح های جاری و ایجاد طرح های توســعه توســط مجتمع فولاد سبا و 
ارائه خدمات بانکی و تأمین مالی آن ها توسط بانک، شاهد افزایش رونق 

اقتصادی کشور باشیم.

افتتاح شعبه بانک تجارت در مجتمع فولاد و نورد سبا

باید از ظرفیت کارخانه های موجود 

کثر تولید دست یافت در گیان به حدا

استاندار گیان بر بهره گیری از موقعیت استراتژیک 
کید  استان، وجود بنادر و توان و جذب نیروهای متخصص تأ
و اظهار کرد: باید با بهره گیری از ظرفیت کارخانه های موجود 

کثر تولید دست یابیم. به حدا
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایسنا، هادی حق شناس 
پس از بازدید از بخش های مختلف مجتمع فولاد گیلان به 
خبرنگاران گفت: مجموعه صنعتی مجتمع بزرگ فولاد گیلان 
کنون در حال توسعه است که تا  که در گذشته تأسیس شده ا

پایان سال ظرفیت تولید آن را به دو برابر افزایش خواهد داد.
وی با بیان اینکه با افزایش ظرفیت تولید این کارخانه سهم 
اشتغال آن نیز افزون خواهد شد، اظهار کرد: مشکل اساسی 
این کارخانه مسئله برق آن است که دستگاه های اجرایی مانند 
شرکت برق، صنعت، معدن و تجارت و مدیران شهر صنعتی 
رشت باید کمک کنند مشکل برق کارخانه با ایجاد پست جدید 

400 کیلووات به شکل اساسی حل شود.
استاندار گیلان ادامه داد: با رفع مشکلات این کارخانه و انجام 
اقدامات مشابه، مشکل مجموعه های دیگری از این قبیل 
نیز برطرف می گردد؛ با حل مسائل و معضلات این کارخانه ها 

اشتغال در استان پایدار می شود.
حق شناس افزود: در این واحد تولیدی مواد اولیه موردنیاز 
از سایر استان ها وارد و محصول نهایی در این کارخانه تولید 

خواهد شد.
وی تصریح کرد: طبق اظهارات مالک کارخانه، به زودی مواد 
اولیه از چین به این شرکت وارد و مواد گالوانیزه شده صادر 
خواهد شد که این امر ارزش ترانزیت و صادرات مجدد را افزایش 

خواهد داد.

استاندار گیلان:

هفتمین گردهمایی فاز دوم پرورش سفیران تعالی 
شرکت های گروه فولاد مبارکه، روز ۲۴ آبان ماه، به 
میزبانی شرکت فولاد مبارکه با موضوع »تدوین 
چارچوب پایداری شرکت های گروه فولاد مبارکه« در محل دفتر 

اصفهان برگزار شد.
به گــزارش خبرنــگار فــولاد، در ابتــدای این نشســت کــه با حضور ساســان 
قاســمی و وحیــد شــکری از مشــاوران حــوزه پایــداری برگزار شــد، مباحثی 
ــز انجمــن جهانــی  درخصــوص اســتاندارد فــولاد مســئولیت پذیر، جوای
فــولاد )world steel( ماننــد جوایــز اســتیلی، جایــزه تعالــی ایمنــی و 

بهداشــت، جایــزه قهرمانــان پایــداری و منشــور پایــداری انجمــن جهانی 
فــولاد مطــرح شــد.

در ادامه، مدیران تعالی شرکت های گروه، براساس حوزه های تمرکز 
مشخص شده در نقشه راه پایداری گروه فولاد مبارکه در افق 1410 و 
رویداد قبلی این موضوع که در خردادماه امسال برگزار شده بود، ضمن 
تشریح فعالیت های انجام شده در ماه های گذشته، به بررسی و اصلاح 
سند چارچوب پایداری شرکت ها پرداختند. در این اسناد، مواردی از 
قبیل حوزه های تمرکز، موضوعات کلیدی، اولویت بندی آن ها، اهداف، 

شاخص ها و اقدامات استراتژیک حوزه پایداری تدوین شده است.

همچنین اعمال اصلاحات بر روی برنامه های پایداری شرکت های گروه و 
رفع ابهامات در مورد اسناد تهیه شده با پاسخ گویی به سؤالات مطرح شده 
از سوی نمایندگان حاضر شرکت ها از دیگر اقدامات انجام شده در 

نشست بود.
گاهی در زمینه موضوعات کلیدی  گفتنی اســت ارتقای ســطح دانش و آ
حوزه پایداری شــرکت های گروه، نحوه برنامه ریزی مناســب برای تحقق 
ایــن برنامه هــا و هم افزایی در مــورد فراینــد مدیریت پایــداری شــرکت ها از 
دیگر دســتاوردهای رویداد مذکور بود. همچنین گزارش های ارائه شده 
ایــن اطمینــان را ایجــاد کــرد کــه سیاســت های تعیین شــده در خصــوص 

پایــداری ســازمانی در گــروه فــولاد مبارکــه قابل دســت یابی اســت. ضمــن 
اینکــه در ســال جــاری، رویدادهــای قبلــی پــرورش ســفیران تعالــی بــا 
عناوینــی نظیــر خودارزیابــی براســاس مــدل تعالــی ســازمانی، تدویــن 
نقشــه راه تعالــی شــرکت ها، رهبری مؤثــر در شــرکت های متعالــی، تدوین 
چارچــوب پایــداری گــروه فــولاد مبارکــه، بازاریابــی و مدیریــت مشــتری، 
ــانی  ــرمایه انس ــت س ــروه و مدیری ــرکت های گ ــی ش ــه راه تعال ــن نقش تدوی
بــا نــگاه تعالــی ســازمانی برگــزار شــده و نهایــی کــردن چارچــوب پایــداری 
شــرکت های گــروه آخریــن گردهمایــی فــاز دوم پــرورش ســفیران در ســال 

جــاری اســت.

برگزاری همایش سفیران تعالی شرکت های گروه فولاد مبارکه به میزبانی شرکت فولاد مبارکه

خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر    

ذخایر جدید معدنی 

در کردستان کشف شد

به گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از خبرگــزاری مهر، 
اردشیر سعدمحمدی صبح پنج شنبه ۲۴ آبان، در مراسم آغاز 
عملیات اجرایی فاز اول واحد تولید گندله آهن بیجار، اظهار 
کرد: خوشــبختانه ظرفیت های بســیار خوب معدنــی در این 
اســتان وجــود دارد و بــا تاش هــای صورت گرفتــه، مجموعه 
توســعه معادن ۱5 دســتگاه جدید حفــاری را خریــداری کرده 

است.
کتشاف در حوزه معادن باارزش را در  وی افزود: در همین راستا ا

دستور کار قرار گرفته و به انجام خواهد رسید.
کتشافات جدید صورت گرفته نیز اشاره کرد و  سعدمحمدی به ا
کتشافات جدیدی در منطقه همدان  ابراز داشت: خوشبختانه ا

و کردستان صورت گرفته که بسیار نویدبخش است.
کتشافات توانسته ایم ذخایر بسیار خوبی  وی اعلام کرد: در این ا
از سنگ آهن را شناسایی کنیم که باید ســرمایه گذاری لازم برای 

آن صورت بگیرد.
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن و تجارت 
کید کرد: بر اساس پلنی که داریم منطقه غرب کشور در آینده  تأ
نزدیک به قطب تولید فولاد و سنگ آهن تبدیل خواهد شد و به 

اقتصاد این منطقه کمک خواهد کرد.
وی عنوان کرد: با توجه به خریداری تجهیزات خارجی، تا ســال 
آینده تعدادی از این پروژه ها به اتمام می رسند و شاهد پیشرفت 

در این حوزه خواهیم بود.
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن و تجارت 
به تولید کنســانتره توســط شــرکت صبانور اشــاره کرد و گفت: بر 
اساس برنامه ریزی صورت گرفته، شرکت صبانور قرار است سالانه 
8 میلیون تن کنسانتره تولید کند که علاوه بر تأمین نیاز استان، 

بخشی از نیاز کشور را نیز تأمین کرد.

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن و تجارت:

کاهشبرآوردهایرشدتولیدناخالصداخلیحوزهیورو
کس پیش بینی خود را برای رشد تولید ناخالص داخلی منطقه یورو در سال ۲۰۲۵ از ۱.۱ درصد به ۰.8 درصد کاهش داده اند. انتظارات برای رشد اقتصادی منطقه یورو در سال ۲۰۲6 نیز در مقایسه با پیش بینی قبلی ۱.۱ درصدی به ۱ درصد کاهش یافته است. کارشناسان  به گزارش فولاد ایران، اقتصاددانان بانک سرمایه گذاری گلدمن سا

معتقدند اقتصاد اروپا از بازگشت ترامپ متأثر خواهد شد، زیرا احتمال تنش  جدید با ایالات متحده، فشار برای افزایش هزینه های دفاعی و ضربه به اعتماد تجاری بیشتر است. قابل ذکر است در ماه سپتامبر، سازمان  همکاری اقتصادی و توسعه، رشد تولید ناخالص داخلی جهانی را ۳.۲ درصد در سال ۲۰۲۴ و ۲۰۲۵ پیش بینی کرد.

می
اط

د ف
سعی

 
 

در پی درخواست ستاد مدیریت بحران استان مبنی 
بر امدادرسانی به عملیات اطفای حریق در شرکت 
سیمان سپاهان اصفهان واحد ایمنی و آتش نشانی 

شرکت فولاد مبارکه به سرعت وارد عملیات شد.
جواد کیانی، رئیس ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشانی فولاد مبارکه 
ضمن اعلام این خبر گفت: این حریق که تاریخ 16 آبان ماه 1403 حدود 
ساعت 14:30 در تونل ها و اتاق برق شرکت سیمان رخ داده بود، با حضور 
کنش سریع تیم های آتش نشانی شرکت فولاد مبارکه، سیمان  به موقع و وا
سپاهان و شهرهای اصفهان، مبارکه، دیزیچه و فولادشهر با بهره گیری از 
تجهیزات پیشرفته و خودروهای آتش نشانی کاملاً مجهز به سیستم های 
آب و فوم به شکل مؤثری مهار شد و از وارد آمدن خسارت های گسترده تر 

جلوگیری به عمل آمد.

کید بر اینکه این عملیات نمونه ای بارز از تعهد و تخصص واحد  وی با تأ
آتش نشانی شرکت فولاد مبارکه در پاسخ به بحران های صنایع هم جوار 
و نشان دهنده اهمیت تجهیز و آماده ســازی مداوم نیروها در مواجهه 
با موقعیت های بحرانی اســت، گفــت: موفقیت این عملیــات نه تنها از 
آسیب های جدی به دارایی ها و خطوط تولید شرکت سیمان جلوگیری 
کرد، بلکه به ایجاد اطمینان و اعتماد بیشتر میان صنایع همکار انجامید.
کیانی در ادامه از موارد زیر به عنوان مهم ترین اقدامات تیم آتش نشانی 

شرکت فولاد مبارکه در این حادثه نام برد:
1. ارزیابی و تشخیص وضعیت: تیم عملیاتی بلافاصله پس از ورود، شرایط 
محیط و محل آتش سوزی را به دقت بررسی و استراتژی لازم برای کنترل 

و اطفای حریق را تعیین کردند.
 ۲. استفاده از تجهیزات پیشرفته: با استفاده از خودروهای آتش نشانی 

پیشرفته و سیستم های مدرن آب پاشی و فوم، آتش به سرعت کنترل و از 
گسترش آن به دیگر بخش های کارخانه جلوگیری شد.

3. همکاری با تیم ایمنی شــرکت ســیمان: در طول عملیات، همکاری 
نزدیکی با تیم ایمنی شرکت سیمان برقرار شد تا در کنار هم و با هماهنگی 

کامل، امنیت کامل سایت تضمین شود.
کنش سریع و مهارت تیم آتش نشانی، از  4. کاهش خسارت ها: به لطف وا
خسارت های عمده به تجهیزات حیاتی و اختلال در خطوط تولید شرکت 

سیمان جلوگیری شد.
رئیس ایمنی، بهداشـت حرفـه ای و آتش نشـانی فولاد مبارکـه در خاتمه 
همکاری تیم هـای از تمامـی همـکاران خـود در واحـد آتش نشـانی که با 
تـلاش و تعهـد بی وقفـه، ایـن عملیـات را بـا موفقیت بـه پایـان رسـاندند، 

قدردانـی کـرد.

تش نشانی فولاد مبارکه در عملیات اطفای حریق شرکت سیمان سپاهان حضور به موقع و مؤثر تیم آ
در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی شرکت انجام شد؛

جوادکیانی
رئیسایمنی،بهداشتحرفهایوآتشنشانی
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خـبــــــــــــــــــر    
خبر  کوتاه

  گازرسانی به نیروگاه ها 

 کاهش نیافته است

مدیرعامل شرکت ملی گاز گفت: امسال گازرسانی به 
نیروگاه ها کاهشی نداشته و مقدار گازرسانی انجام شده حتی 
از برنامه ریزی موجود در معاونت برنامه ریزی وزارت نفت نیز 

بیشتر بوده است.
به گزارش ایراسین، سعید توکلی مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران 
در برنامــه تلویزیونی با بیــان اینکه بحــث ناترازی انــرژی مربوط 
به امروز و دیــروز نیســت و به عوامل متعــدد در ســال های اخیر 
کنون روزانه در اوج مصرف با کمبود  بازمی گردد، اظهار کرد: هم ا

۲50 تا 300 میلیون مترمکعب گاز روبه رو هستیم.
وی یکــی از دلایــل وقوع ناتــرازی انرژی کنونی در کشــور را ســهم 
7۲ درصدی گاز در سبد انرژی کشــور و 85 درصدی گاز در سبد 
نیروگاه ها و تنوع نداشــتن این ســبد ســوختی دانســت و افزود: 
بیشتر نیروگاه های برق دنیا سبد سوختی بسیار متنوعی دارند، 
از سوی دیگر برخی تکالیف قانونی ایجادشده برای دستگاه های 
اجرایی در ســال های گذشــته ســبب افزایش مصــرف و کاهش 

بهینه سازی شده است.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه وزارت نفت امسال 
گاز، گازوئیل و نفت کوره(  نسبت به پارسال مقدار سوخت معادل )
بیشتری به نیروگاه های کشور تحویل داده است، گفت: امسال 
گازرســانی به نیروگاه ها کاهش نداشته اســت و مقدار گازرسانی 
انجام شــده حتی از برنامه ریزی موجود در معاونت برنامه ریزی 

وزارت نفت نیز بیشتر بوده است.
توکلــی گفــت: بــر اســاس مصوبه شــورای عالــی انــرژی کشــور در 
خصــوص افزایش بهینه ســازی مصرف ســوخت در ســال 1399 
باید صنایع عمده کشور مثل نیروگاه ها و کارخانه های سیمان 
با مجموعه اقدام های انجام شده در حوزه بهینه سازی، مصرف 

انرژی خود را کاهش دهند.

بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از ایســنا، عبــاس 
علی آبادی در حاشیه مراسم افتتاح آب شیرین کن آبادان و در 
جمع خبرنگاران گفت: یکی از چالش ها و نواقص جدی کشور 
در حوزه انرژی موضوع بهره وری انرژی است که باید با کمک 

یکدیگر تاش کنیم این مشکل بزرگ حل شود.
وی با اشاره به اینکه مصرف برق ایران در سال حدود 350 میلیارد 
کیلووات ساعت است، ادامه داد: این میزان مصرف برق معادل 
مصرف کشورهایی است که تولید ناخالص داخلی بالایی دارند و 

نشان می دهد بهره وری انرژی در کشور پایین است.
کید بر اینکه در حال حاضر صنعت نیروگاهی کشور  علی آبادی با تأ
توان تولید انــرژی بــرق موردنیــاز را دارد، افزود: با توجــه به اینکه 
پیش بینی ها نشان می دهد زمستان بسیار ســردی پیش روی 
ما قرار دارد، لازم است با اتخاذ تدابیر ویژه و حفظ ذخایر سوخت 
نیروگاهی و ذخایر آب سدها شرایط را به نحوی مدیریت کنیم که 
در فصل سرد ســال به لحاظ تأمین ســوخت موردنیاز با مشکل 

روبه رو نشویم.
وزیــر نیرو اظهــار داشــت: در حــال حاضــر 97 درصــد انــرژی برق 
موردنیاز کشور در حال تأمین است و فقط سه درصد از نیاز برق 
کشــور از طریق اعمال محدودیت ســاعتی به صورت عادلانه و با 

توزیع سراسری در حال مدیریت است.
وی بــا درخواســت از مردم بــرای اعتمــاد و همراهی با مســئولان 
در خصوص برنامه های مدیریت مصرف انــرژی برق اضافه کرد: 
برنامه های اعمال محدودیت مصرف بــرق تنهــا در روز و در بازه 
زمانی 9 صبح تا 17 آن هــم از طریق اطلاع رســانی به موقع انجام 

خواهد شد.
علی آبادی در خصوص تلاش مسئولان وزارت نفت برای تحویل 
سوخت مازوت با کیفیت بالا به نیروگاه ها گفت: با توجه به تصمیم 
دولت برای محدود شــدن ســوخت مــازوت در نیروگاه هــا که در 
راســتای کاهش آسیب های زیســت محیطی اتخاذ شده است، 
همکاران ما در وزارت نفت در تلاش هستند تا روش هایی را برای 
تولید مازوت با کیفیت بالا پیش ببرند که امیدواریم این روش ها 

سریع تر به نتیجه برسد.
کید بر لزوم انجام مطالعات  وی در بخش دیگر سخنان خود با تأ
دقیق برای اجرای طرح و برنامه های توسعه ای کشور اضافه کرد: 
کید وزارت  پروژه لایروبی اروندرود یکی از مباحث مهــم و مورد تأ
نیرو است و تلاش خواهیم کرد از طریق لایروبی قابلیت کشتیرانی 

در اروندرود را همچنان حفظ کنیم.

۹۷ درصد برق موردنیاز کشور 

در حال تأمین است

اولینانباراختصاصیگمرکمنطقهمعدنیسنگاندرمجتمعکارخانجاتسیمیدکو افتتاحوبهرهبرداریاز
به گزارش چیلان، اولین انبار اختصاصی گمرک جمهوری اسلامی ایران در منطقه معدنی سنگان، با حضور مدیرکل و ناظر گمرکات استان خراسان رضوی و جمعی از مدیران ملی و استانی افتتاح و به بهره برداری رسید. محمود لندی مدیرعامل سیمیدکو دراین باره گفت: به منظور تسهیل در واردات کالا و قطعات راهبردی صنایع معدنی و 

کاهش هزینه و زمان ترخیص کالا، در توافق انجام شده با گمرک جمهوری اسلامی ایران، انبار اختصاصی گمرک در محل مجتمع کارخانجات سیمیدکو احداث شد.

وزیر نیرو:

الکســاندر مــدودف، مدیرعامــل باشــگاه زنیــت 
سن پترزبورگ روسیه که به منظور امضای تفاهم نامه 
مشترک فی مابین باشگاه های زنیت و فولاد مبارکه 
ســپاهان به اصفهــان ســفرکرده بــود، روز چهارشــنبه ۲۳ آبــان ماه 
ســال جاری به همراه جمعی از مدیران و کارشناســان این باشگاه، 
مدیرعامــل باشــگاه فــولاد مبارکــه ســپاهان، رئیــس امــور ورزش و 
نایب رئیس هیئت مدیره باشگاه فولاد مبارکه سپاهان از خطوط تولید 

فولاد مبارکه بازدید کردند.
وی پس از بازدید از خطوط تولید شــرکت در مصاحبه با خبرنگار فولاد 
گفت: بر اساس مفاد تفاهم نامه ها و نقشه راهی که بین دو باشگاه از قبل 
تبیین و ترسیم شده و ارتباطات و همکاری های دو باشگاه توسعه  یافته 
است. البته به  تمامی مفاد این توافق نامه ها و نقشه راه دست نیافته ایم، 

اما در دیدارهای اخیر نقشه راه جدیدی را تبیین کردیم.
مدودف افزود: در نظر داریم با امضای تفاهم نامه جدید به دستاوردهای 
عمیق تر و مؤثرتری برای توسعه همکاری بین تیم های اصلی باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان در رده های خردسالان، نوجوانان و جوانان، بزرگسالان 
و بانوان، بــرای ورزش های مختلف از قبیل هندبال، بســکتبال و ســایر 

ورزش ها دست یابیم.
مدیرعامل باشگاه زنیت سن پترزبورگ روسیه در ادامه به اهمیت نقش 
مربیان تیم های مختلف اشاره و تصریح کرد: نباید فراموش که موفقیت 
تیم های بزرگسالان و مخصوصاً جوانان به نحوه فعالیت، میزان مهارت و 

تجارب مربیان بستگی دارد.
کنـون  کیـد کـرد: خوشـبختانه از آغـاز همکاری هـای دو باشـگاه تا وی تأ
شـاهد برگـزاری جلسـات و سـمینارهای مختلفـی بوده ایـم. همچنیـن 
مسابقات مختلفی برای رده های سنی خردسالان و نوجوانان و جوانان، 
هم در روسیه و هم در اصفها،ن برگزار شده و به طورکلی زیرساخت های 
خوبـی ایجـاد شـده اسـت؛ بنابرایـن در ادامـه راه نیـز مـا مسـلماً درجـا 
نخواهیـم زد و بـه جلـو حرکـت خواهیـم کـرد و امیـدوارم و معتقـدم که به 
جایـی خواهیـم رسـید کـه ارتباطـات وسـیع تری بیـن اصفهـان و مسـکو 

برقـرار خواهـد شـد.
مـدودف در بخـش دیگـری از سـخنان خـود بـه ظرفیت هـای فرهنگـی 
و تاریخـی شـهر اصفهـان اشـاره و اضافـه کـرد: تـا آنجـا کـه مـن می دانـم، 
اصفهـان از فرهنـگ، سـابقه تاریخـی و معمـاری غنـی برخـوردار اسـت و 

بناهـای تاریخـی و معمـاری شـگفت انگیزی در دل خـود دارد. ایـن امـر 
می تواند بـرای مـردم روسـیه مخصوصـاً بـرای مردم شـهر سـن پترزبورگ 
جـذاب باشـد. قطعـاً در ادامـه همکاری هـای دو باشـگاه هم وطنـان مـا 
می تواننـد شـناخت خوبـی از اصفهـان و ایـران پیـدا کننـد؛ همچنان که 
توریسـت هایی که پیش  از این از روسـیه به ایران آمده اند بازخوردهای 
مثبتی از حضـور خـود در ایـران و بازدید از شـهرهای مختلف این کشـور 

مخصوصـاً اصفهـان مطـرح کرده انـد.
وی در بخش پایانی ســخنان خود پیرامون بازدید خود و هیئت همراه 
از فولاد مبارکه تصریح کرد: امروز در جریان بازدیــد از فولاد مبارکه اولین 
نکته ای که توجه ما را جلب کرد پیوستگی فرایند تولید در این کارخانه 
بود. مشخص است که در این کارخانه همه چیز به خوبی سازماندهی 
شــده اســت. تجهیزات خطوط تولید و کارکنــان در کنار هــم مجموعه 
فوق العاده ای را تشــکیل داده اند و مشخص شــد که چرا این کارخانه از 

ورزش حمایت می کند.
بررسی چگونگی مسیر و فرایند سرمایه گذاری در ایران 

برای توسعه زیرساخت های ورزشی باشگاه فولاد مبارکه 
سپاهان و انتقال دانش و مهندسی ورزش

احمد یوسف زاده، مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان نیز در جریان 
بازدید مدیرعامل باشگاه زنیت سن پترزبورگ از شرکت فولاد مبارکه گفت: 
از حدود سه ســال پیش تفاهم نامه همکاری مشترکی با باشگاه زنیت 
امضا شده و طی دوره های سالانه، این تفاهم نامه ها با اضافه کردن موارد 
جدید و بررسی میزان بازدهی و فعالیت ها و در نهایت تصمیم گیری برای 

ادامه همکاری ها تمدید و به روزرسانی شده است.
کید کــرد: در جریان بررســی ها نقاط قوت و قابل بهبــود در فرایند  وی تأ
همکاری دو باشگاه مورد بررسی قرار می گیرد و به نقشه راه آینده در مسیر 

تعامل دو باشگاه مبدل می شود.
یوسف زاده هدف از بازدید مدیرعامل باشگاه زنیت را بازنگری در برخی 
موارد تفاهم نامه ذکر کرد و گفت: طی دو روز اخیر اتفاقات بسیار خوبی 
افتاد و مهمانان از امکانات ورزشی و به طورکلی از ظرفیت های باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان و همچنین از خطوط تولید فولاد مبارکه به عنوان 
اسپانسر اصلی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان بازدید کردند. در جریان این 
بازدید حامی اصلی باشگاه به میهمانان معرفی شد و مطمئنیم که بازدید 

از فولاد مبارکه نقش بسزایی در ادامه همکاری ها دارد.

گسترش روابط و همکاری ها بین دو حامی باشگاه 
سن پترزبورگ روسیه و فولاد مبارکه سپاهان

مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، گسترش روابط و همکاری ها 
بین دو حامی باشگاه سن پترزبورگ روســیه و فولاد مبارکه سپاهان را از 
که باشگاه فولاد مبارکه  دیگر اهداف این بازدید دانســت و گفت: ازآنجا
سپاهان از حمایت شرکت فولاد مبارکه و باشــگاه زنیت سن پترزبورگ از 
حمایت شــرکت »گاز پروم« برخوردارنــد، در نظر داریــم ارتباط بین این 
دو شــرکت را بیشــتر کنیم و برای آن ها محورهــای همکاری و نقشــه راه 
تدوین و ترسیم کنیم تا بتوانیم بر اساس آن به حرکت های خود در مسیر 

تفاهم نامه ادامه دهیم.
در حوزه ورزش یکی از عوامل اثرگذار موضوع 

سرمایه گذاری است
کیــد بــر اینکــه در حــوزه ورزش یکــی از عوامــل اثرگــذار موضوع  وی با تأ
سرمایه گذاری است تصریح کرد: این مهم با همکاری متقابل حامیان 
مالی دو باشــگاه بیشــتر و بهتر میســر  می شــود؛ زیرا تقویت و گســترش 
زیرساخت های ورزشی به حمایت مالی نیاز دارد و باید شرکت هایی که 
به لحاظ اقتصادی فعالیت های گسترده تر و ساختار قوی تری دارند به 

این امر کمک کنند.
کید کرده ایم  یوسف زاده در خاتمه خاطرنشان کرد: نکته دیگری که ما تأ
در تفاهم نامه جدید موردنظر قرار بگیرد این است که چگونگی مسیر و 
فرایند سرمایه گذاری در ایران برای توسعه زیرساخت های ورزشی باشگاه 

فولاد مبارکه سپاهان و انتقال دانش و مهندسی ورزش بررسی شود.
تشریح اقدامات و دستاوردهای فولاد مبارکه در حوزه 

ورزش کارگری و خانواده کارکنان
گفتنی اســت در جریان این بازدید، مجتبــی لطفی، رئیس امــور ورزش 
فولاد مبارکه و نایب رئیس هیئت مدیره باشــگاه فولاد مبارکه سپاهان، 
گــزارش مبســوطی از اهــداف واحــد امــور ورزش در افزایــش پروژه هــای 
ســلامت محور، ارتقــای ســطح ایمنــی و ســلامت و نشــاط خانواده هــا، 
پرورش اســتعداد فرزندان کارکنــان و معرفی اســتعدادهای ورزشــی به 
تیم های اصلی دو باشگاه فولاد مبارکه سپاهان و سپاهان نوین از طریق 
کادمی های ورزشی در دو بخش دختران و پسران خانواده های  تأسیس آ
کارکنان شرکت در رشــته های مختلف، برگزاری همایش های ورزشی، و 
کسب دســتاوردهای تیم های مختلف ورزش صنعت و کارگری شرکت 
در عرصه های مختلف داخلی و بین المللــی و... ارائه کرد که موردتوجه 

مدیرعامل باشگاه سن پترزبورگ و همراهان قرار گرفت.
تمدید تفاهم نامه باشگاه های فولاد مبارکه سپاهان و 

زنیت سن پترزبورگ
در ادامه سفر نمایندگان باشگاه زنیت به اصفهان، طی آیینی  با حضور 
احمد یوسف زاده مدیرعامل باشگاه سپاهان و الکساندر مدودف رئیس 
باشگاه زنیت تفاهم نامه خواهرخواندگی باشگاه های سپاهان ایران و 

زنیت سنت پترزبورگ روسیه به مدت دو سال تمدید شد.
تمدید این تفاهم نامه در حضور احمد یوسف زاده مدیرعامل، مجتبی 
لطفی نایب رئیس هیئت مدیره و مسئولان باشگاه سپاهان و نیز الکساندر 
کسیم پوگورلوف رئیس و معاون و مدیران ارشد باشگاه زنیت  مدودف و ما

سن پترزبورگ روسیه انجام شد.
کسیم  در پایان این مراسم مجتبی لطفی از سوی باشگاه سپاهان و ما
پوگورلوف از سوی باشــگاه زنیت به عنوان نمایندگان دو باشگاه جهت 

پیشبرد تفاهم نامه معرفی شدند.

توسعه ارتباطات اصفهان و مسکو با همکاری های دو باشگاه سن پترزبورگ و فولاد مبارکه سپاهان
مدیرعامل باشگاه زنیت سن پترزبورگ روسیه در بازدید از فولاد مبارکه مطرح کرد:

الکساندرمدودف
مدیرعاملباشگاهزنیتسنپترزبورگروسیه

احمدیوسفزاده
مدیرعاملباشگاهفولادمبارکهسپاهان

 مدیر بهره برداری شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال 
و بختیاری از بازطراحی و مدل ســازی هندسه اجکتور 
واحد احیا مستقیم با مشارکت دانشــگاه شهرکرد در 

مسیر تولید دانش بنیان خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری، 
ایمان سلیمانی، ضمن تشریح چرایی و چگونگی اجرای این پروژه گفت: 
به دنبــال انعقــاد تفاهم نامــه همکاری میان شــرکت فولاد سفیدشــت 
چهارمحــال و بختیاری و دانشــگاه شــهرکرد در راســتای ترویــج ارتباط 
مؤثر صنعت و دانشگاه، ارجاع برخی مشــکلات فنی پیش روی شرکت 
فولاد سفیددشــت در ســه حوزه تــداوم تولیــد، امکان ســنجی افزایش 
ظرفیت تولید و بهینه سازی مصارف آب و انرژی در دستور کار قرار گرفت 
کــه از اجرای پــروژه تحقیقاتی »امکان ســنجی افزایش ظرفیت مکشــی 
اجکتور واحد احیامستقیم شرکت فولاد سفیددشت، بدون تغییر فن 
و الکتروموتور« می تــوان به عنوان اولیــن خروجی موفــق این همکاری 

دوجانبه نام برد.
وی افــزود: ایــن پــروژه در فازهــای تحلیــل تئوریــک ترمودینامیکــی و 
شبیه ســازی نرم افزاری اجــرا شــده و هــدف از اجــرای آن در درجــه اول 

برداشتن موانع ناشی از اعمال شــرایط غیر نرمال در فرایند تولید و پس 
از آن کاهــش مصرف گاز طبیعــی به عنوان گاز کمکی فراینــد تولید آهن 

اسفنجی بوده است.
سرپرست تولید واحد فولادسازی و ریخته گری شرکت نیز در این زمینه 
ضمن اشاره به ارائه رسمی این پژوهش در سمپوزیوم فولاد کشور و شرکت 
کات فرایندی بین  کیــد کرد: با توجه بــه وجود اشــترا ملی فولاد ایران تأ

واحدهای تولید آهن اسفنجی در سراسر کشور، نتایج این طرح قابلیت 
اجرا در تمامی این واحدها را دارد.

جابــر علــی همتــی افــزود: ایــن پژوهــش بــا بودجــه ای بالغ بــر 6 میلیــارد 
ریــال، بــه مــدت 8 مــاه و بــا مشــارکت یــک تیــم چهارنفــره متشــکل از 
کارشناســان فنــی شــرکت فــولاد سفیددشــت و دانشــگاه شــهرکرد بــه ثمر 

نشســته اســت.

طراحی و مدل سازی سیستم اجکتور واحد احیامستقیم
 فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری

گامی مؤثر در مسیر تولید دانش بنیان؛

ایمانسلیمانی
مدیربهرهبرداری

شرکتفولادسفیددشتچهارمحالوبختیاری

جابرعلیهمتی
سرپرستتولیدواحدفولادسازیوریختهگری

شرکتفولادسفیددشتچهارمحالوبختیاری
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 کاهش بهره مالکانه معادن در دست 

بررسی است

درحالی که متولیان حوزه معدن نسبت به وضع قوانین 
در خصوص بهره مالکانه با چالش مواجه اند، رئیس کمیته 
صنایع معدنی و زنجیره تأمین کمیسیون صنایع و معادن 
کید دارد که کاهش حق انتفاع معادن از 55 به ۴5  مجلس تأ
درصد قابل قبول است و در کمیسیون تلفیق در حال بررسی 

است.
بـه گـزارش خبرنـگار فـولاد و بـه نقـل از فولادبـان، مصطفـی 
پوردهقـان، رئیـس کمیتـه صنایـع معدنـی و زنجیـره تأمیـن 
کمیسـیون صنایع مجلس درباره کاهـش حق انتفـاع معادن 
گفت: کمیسـیون صنایـع و معـادن مجلس شـورای اسـلامی، 
پیشـنهاد کاهش نرخ بهـره مالکانـه از 55 درصد بـه 45 درصد 
را بـه کمیسـیون تلفیـق ارائـه کـرد تـا پـس از بررسـی بـه تصویب 

برسـد.
او با بیان اینکه در سال گذشته رقم حق انتفاع معادن در 
بودجه به 55 درصد رسید، افزود: در سال جاری و هم زمان 
با لایحه بودجه 1404، پیشنهاد کمیسیون صنایع و معادن 
این است که رقم 55 درصد نرخ بهره مالکانه کاهش یابد و به 

45 درصد برسد.
کرد: پیشنهاد مزبور به این  کید  این نماینده مجلس تأ
معناست که 5 درصد به سود معادن افزوده شود و 5 درصد 
هم هزینه از دوش آن ها برداشته شود تا صرف امور توسعه ای 
و سرمایه گذاری  شود. شرکت ها باید برای اقداماتی که در این 
حوزه انجام می دهند، سند و مستند ارائه کنند تا مشخص شود 
5 درصدی که از محل حق انتفاع آن ها کسر می شود، در توسعه 

سرمایه گذاری ها به کار گرفته شده است.
رئیس کمیته صنایع معدنی و زنجیره تأمین کمیسیون صنایع 
مجلس در پایان گفت: این موضوع را کمیسیون صنایع 
پیشنهاد کرده که پس از دفاع در کمیسیون تلفیق و تأیید آن، 

باید در صحن علنی مجلس هم رأی آورد.

رئیس کمیته صنایع معدنی و زنجیره تأمین مجلس شورای اسلامی 
مطرح کرد:

خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر    

روند صعودی قیمت آهن اسفنجی؛

 بحران انرژی و ناترازی گاز در صنعت فولاد

نرخ آهن اسفنجی طی دو تا سه هفته اخیر ۱5 تا ۲۰ درصد 
افزایش قیمت داشته است.

کیـوان  فولادبـان،  از  نقـل  بـه  و  فـولاد  خبرنـگار  گـزارش  بـه 
رحیم منش، کارشناس صنعت فولاد، از افزایش 15 تا ۲0 درصدی 
قیمت آهن اسفنجی در دو تا سـه هفته اخیر خبر داد و علت آن 
را کمبود گاز و مشکلات ناشی از ناترازی در تأمین انرژی دانست. 
وی اظهـار کـرد: تـا زمانـی کـه مشـکلات کمبـود گاز ادامـه یابـد، 
آهـن اسـفنجی همچنـان رونـد صعـودی خواهـد داشـت. ایـن 
وضعیـت می توانـد بـر تولیـد شـمش فـولادی و سـایر محصولات 

نیـز تأثیرگـذار باشـد.
رحیم منش با اشــاره بــه کاهش عرضــه آهن اســفنجی در فصل 
سرما و افزایش ۲0 درصدی قیمت آن، خاطرنشان کرد: نرخ سایر 
محصولات فولادی رشد چندانی نداشته و این وضعیت ناشی از 

پایین بودن میزان تقاضا است.
وی افــزود: کارخانه هــای احیا مصرف کنندگان انرژی هســتند و 
فرایند تولید آهن اســفنجی نیــاز به مقــدار زیــادی گاز دارد. این 
افزایش مصرف، کاهش عرضه و در نهایت ایجاد آشفتگی در بازار 

فولاد را به دنبال دارد.
رحیم منش همچنین به مشکلات ناشی از محدودیت های انرژی 
اشاره کرد و گفت: متأسفانه دولت هیچ اقدام مؤثر و بلندمدتی 
برای حل این مشــکلات که چند ســال اســت ادامه دارد، انجام 
نداده است. هرچه اعمال شده موقتی بوده و این مشکلات هر روز 
حادتر می شود. برخی شرکت های فولادی که میلیاردها تومان 

کنون در حال فروپاشی هستند. هزینه کرده اند، ا
وی ادامه داد: این ناترازی ها سال به سال بیشتر می شود و فشار 
زیادی به تولیدکنندگان فولاد وارد می کند. محدودیت های گازی 
به مصــرف خانگی هم اعمــال شــده و دولت هیچ برنامــه ای جز 
اعمال قطعی گاز و برق خانگی ندارد. برخی شرکت ها با ساخت 
نیروگاه های کوچــک برق ســعی در حل این مشــکل دارنــد، اما 

مسائل گازی به این سادگی حل نمی شود.
رحیم منش در پایان خاطرنشان کرد: مشکلات ناشی از ناترازی 
انـرژی بیشـتر بـه مسـائل داخلـی مربـوط اسـت. اعمـال قطعـی 
انـرژی بـرای مصـارف خانگـی و صنعتـی تنهـا مسـکنی بـرای حل 
مشـکلات اسـت. دولـت بایـد بـا مدیریـت یکپارچـه، ظرفیت ها و 
تجهیـزات موردنیـاز بـرای بازسـازی پالایشـگاه ها و سـکوهای گاز 

را تأمیـن کننـد.

دریافتتقدیرنامهپنجستارهجایزهملیتعالیوپیشرفتتوسطذوبآهناصفهان
به گزارش دنیای معدن، در مراسم اختتامیه جایزه مرکز ملی تعالی و پیشرفت که ۲۰ آبان ماه با حضور رئیس شورای سیاست گذاری مرکز ملی ارزیابی تعالی و پیشرفت، معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری و تعدادی از مدیران کشوری برگزار شد، لوح تقدیرنامه به مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان اهدا 

شد. در این جایزه، مفاهیم و ارزش های بنیادین مورد نظر در شرکت های مختلف در سطح ملی مورد ارزیابی قرارگرفته است.

برگزاری همایش تحول دیجیتال در افق ملت و دولت 
از برنامه های رویداد هفته انقلاب صنعتی ۴

به همت شرکت ایریسا حاصل شد؛

کبرگلبو ا
مدیرعاملشرکتایریسا

یحییپالیزدار
مدیرعاملصندوقسرمایهگذاریخطرپذیرفولادمبارکه

کبری کبرا علیا
معاونتوسعهتکنولوژیشرکتفولادسنگان

رسولسرائیان
فعالحوزهارتباطاتوفناوریاطلاعات

محمدرضابرکتین
رئیسکمیسیونصنعتاتاقبازرگانی،صنایع،

معادنوکشاورزیاستاناصفهان

همایــش تحــول دیجیتــال در افــق ملــت و دولــت از 
برنامه هــای رویــداد هفتــه انقــاب صنعتــی ۴، روز 
یک شــنبه ۲۰ آبان ماه در محــل برگــزاری همایش های 

ــزار شــد. ــه همــت شــرکت ایریســا برگ هتــل عباســی اصفهــان و ب
به گزارش روابط عمومی شرکت ایریسا، این همایش با 10 موضوع رشد 
اقتصادی دیجیتال در ایران و جهان و نقش جایگاه صنایع بزرگ در 
آن، استراتژی های راهبری تحول دیجیتال، مسیر راه تحول دیجیتال 
در صنعت، تکنولوژی های نوظهور و تأثیر آن ها در صنعت، مدیریت و 
ذخیره سازی داده در تحول دیجیتال و انتقال داده ها در صنعت، امنیت 
کوسیستم و اهمیت آن در تحول دیجیتال،  در انقلاب صنعت 4، مدیریت ا
کاربردهای تحول دیجیتال در صنعت، مدیریت خدمات فناوری اطلاعات 
همسو با تحول دیجیتال، از داده های خام تا تصمیمات هوشمند در 
صنعت فولاد چگونگی استفاده از IOT در مدیریت هوشمند انرژی و 
ارتقای بهره وری، تحول دیجیتال در لجستیک و زنجیره تأمین و مدیریت 

هوشمند انرژی در صنایع بزرگ برگزار شد.
بنابر این گزارش، در ادامه این همایش مدیرعامل شرکت ایریسا، 
مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه و معاون توسعه 
تکنولوژی شرکت فولاد سنگان، معاون اسبق وزیر ارتباطات و یکی از فعالان 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی استان اصفهان نیز در بیاناتی پیرامون اهمیت 

تحول دیجیتال در این عرصه چنین گفتند:

کبر گل بو، مدیرعامل شرکت ایریسا: ا
فرهنگ سازی برای تحقق اقتصاد دیجیتال ضروری است

درخصوص نگاه ایریسا به عنوان یک شرکت کاملاً عملیاتی و اجرایی به 
حوزه تحقق اقتصاد دیجیتال باید گفت واقعیت امر این است که وقتی در 
سال ۲017 پژوهش هایی انجام می شود و از بین 10 چالش بزرگ معادن 
و صنایع معدنی، امنیت سایبری و تحول دیجیتال جزو سه چالش اول 

است، به اهمیت تحقق اقتصاد دیجیتال در این بخش پی می بریم.
ما برای اجرای تحول دیجیتال در شرکت ها، در ابتدا بلوغ شرکت ها را از 
چهار منظر فرهنگ، ساختار، فرایند و سیستم می سنجیم که در حقیقت 
این ها ارکان اصلی تحول دیجیتال در سازمان ها هستند.متأسفانه 
در بسیاری از شرکت ها هنوز در انقلاب صنعتی نسل سوم مانده اند. 
پتانسیل های موجود در کشور زیاد است؛ اما بلوغ دیجیتال، پایین است. 
در واقع فاصله بین نقطه بلوغ و پتانسیل موجود بسیار زیاد است و همین 

فاصله، فرصت های سرمایه گذاری در شرکت ها و صنایع است.
هنوز چرایی سرمایه گذاری در حوزه تحول دیجیتال برای 

هیئت مدیره ها شفاف نیست 
حتماً باید در حوزه فرهنگ کار شود؛ چون برخی از سازمان ها نگاهشان 
این است که سریعاً به سمت تحول دیجیتال بروند و پروژه اجرا کنند؛ 
این در حالی است که هنوز مدیران ارشد آن سازمان به موضوع تحول 
دیجیتال به دیده تردید می نگرند و هنوز برای هیئت مدیره ها شفاف 

نیست که چرا باید در حوزه تحول دیجیتال سرمایه گذاری کنند.
با شرایط امروز، فاصله ما تا رسیدن به رشد 7 تا 8 درصدی در حوزه اقتصاد 
دیجیتال حداقل در حوزه صنعت بسیار زیاداست. در حوزه معادن نیز 
متأسفانه به دلیل فقر زیرساخت های فنی و ارتباطی و مخابراتی با آنچه در 
گر بخواهیم معادن  دنیا اتفاق افتاده فاصله زیادی داریم و می توان گفت ا

را فقط از منظر لجستیک بررسی کنیم، هیچ زیرساخت مناسبی نداریم.
وی ابراز امیدواری کرد که با برگزاری چنین رویدادهایی بتوانیم میزان 

آمادگی شرکت ها را برای تحقق اقتصاد دیجیتال افزایش دهیم.
صنایع دیجیتالی یک طرح و برنامه نیست، یک سفر است

صنایع دیجیتالی یک طرح و یک برنامه نیست، یک سفر است که این 
سفر نیاز به هدایت و مدیریت دارد. مدیریت باید با این سفر همراه باشد 
و در این صورت موفق خواهد شد؛ این سفر نیازمند بودجه مناسب 
گر مدیریت ارشد احساس کند یک سرمایه خوب وجود دارد،  است. ا
گر حمایت کند می توان برنامه بهتری را تدوین  بهتر حمایت خواهد کرد. ا
کرد و بودجه بهتری را به خود اختصاص داد. صنایع باید سفر دیجیتال 
داشته باشند. ما در استان اصفهان تقریباً یک درخواست برای تحول 
دیجیتال داشتیم و این در حالی است که تنها اتاق بازرگانی اصفهان 3500 
عضو دارد. صنایع بزرگ باید حمایت کنند؛ اما صنایع دیگر و اعضای نظام 
صنف رایانه استان باید در این زمینه شروع به کار کنند، فرهنگ سازی 
کنند و آموزش دهند تا از طریق این فرهنگ سازی، نخبگان را مطالبه گر 

اقتصاد دیجیتال سازیم.
 ICT در حوزه زیرساخت ها نیز برنامه های بسیار خوبی با حمایت وزارت
و سرمایه گذاری شرکت فولاد مبارکه در حال پیگیری است که به زودی 

محقق و اطلاع رسانی خواهد شد. 

،مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر  یحیی پالیزدار
فولاد مبارکه:

تحول دیجیتال راز بقا و پایداری صنایع است

نگاه ما به عنوان یک شرکت کاملاً عملیاتی و اجرایی به تحقق اقتصاد 
دیجیتال این است که ما چاره ای نداریم، جز اینکه به سمت اقتصاد 
کوسیستم دیجیتال و نوآوری کشور ایجاد  دیجیتالی برویم که از دل ا
می شود. ما آمادگی کامل برای تحقق این امر نداریم و هنوز داخل 

کوسیستم استارت آپی کشور شناخت درستی از نیازمندی های آنچه  ا
صنعت می تواند خلق ارزش کند وجود ندارد.

وقتی ما نمی دانیم در صنعت چه می گذرد تا از مسیر تحول دیجیتال 
ارزش افزوده داشته باشد طبیعتاً نمی توانیم هیچ حرکتی را برنامه ریزی 

کنم.
کوسیستم نوآوری  گر به عنوان سرمایه گذار بخواهید در حوزه مجموعه ا ا
سرمایه گذاری کنید، تعداد قابل توجهی ایده فناورانه به سراغ شما می آید 
که قابل فهم است، به خاطر اینکه نیازمندی های صنعت و فهم خدمات 
آن به مراتب از لحاظ کسب وکاری نسبت به خود صنعتِ سخت و سنگین، 

راحت تر است.
هنوز در داخل صنایع سخت کشور به این نقطه نرسیده ایم که افراد و 
ایده ها ارزش خلق می کنند. هنوز فضای ما این است که منابع خدادادی 
مزیت نسبی برای ما ایجاد می کند و همه این ها باعث می شود که ما 

آمادگی آن چنانی برای رشد تحول اقتصاد دیجیتال نداشته باشیم.
ما در یک ساختار اقتصادی زندگی می کنیم که در آن، شرکت های بزرگ 
متعلق به دولت و یا بخش خصولتی است و شرکت های دیگر نیز نقش 
زیادی در جی دی پی ندارند. چاره ای نداریم جز اینکه شرکت های بزرگ 
را مجبور کنیم این حرکت را شکل دهند و آن را به بقیه شرکت های بزرگ 
تسری دهند تا از هزینه ها و بازاری که ایجاد می کنند دانش بنیان ها شکل 

بگیرند و شرکت ها از آن بهره مند شوند.
فولاد مبارکه و صنایع بزرگ در اصفهان متولی انتقال آب شدند. این اقدام 
علاوه بر مسئولیت اجتماعی این صنایع، به دلیل فشار اجتماعی انجام 
گر واقعاً فشار نخبگانی وجود نداشته باشد که صنایع بدانند  شد؛ ازاین رو ا
گر این  برای بقا راهی جز اقتصاد دیجیتال ندارند، اتفاقی نخواهد افتاد. ا
که  گر این اتفاق نیفتد، ازآنجا فشار ایجاد شود، می توان راه را باز کرد؛ اما ا
مدیریت به شدت در شرکت های بزرگ به روزمرگی مبتلاست، نه از باب 
اینکه خودشان می خواهند، بلکه از این جهت که کار کردن در این کشور 
آن قدر سخت است که نمی توان آنچه را برنامه ریزی کردید انجام دهید، 
ما مجبوریم بدنه نخبگانی کشور را درگیر کنیم و از حجم ثروتی که در حوالی 
گاهی داشته باشیم. نخبگان باید به این  اقتصاد دیجیتال ایجاد می شود آ
امر توجه داشته باشند. آن ها باید به این فکر کنند که چطور می توانند 
گر این رویکرد ایجاد شد، می توان  برای خود و صنعت خلق پول کنند و ا
امیدوار بود. تنها راه بقا و پایداری صنایع تحول دیجیتال است و صاحبان 

صنایع باید این را باور کنند.

کبری، معاون توسعه تکنولوژی شرکت فولاد سنگان: کبر ا علی ا
معدن هنوز سهمی در اقتصاد دیجیتال کشور ندارد

درخصوص میزان سهم صنعت معدن کشور در رشد اقتصاد دیجیتال 
باید گفت در کشور 68 نوع ماده معدنی و 37 میلیارد تن ذخایر معدنی 

شناسایی شده و 57 میلیارد تن ذخایر بالقوه در کشور وجود دارد.
از این جهت کشور ما می تواند جزو 15 کشور برتر از حیث مواد معدنی 
در جهان باشد. ما با یک درصد از جمعیت دنیا حدود 7 درصد از منابع 
معدنی دنیا را در اختیار داریم؛ اما متأسفانه سهم ما از تولید ناخالص 
داخلی در بخش معدن حدود 3 درصد است که در مقایسه با رقبا که 

معمولاً 3 تا 4 برابر این است، سهم کمی محسوب می شود.
معادن کشور استرالیا 11 برابر ما سهم تولید ناخالص داخلی را به خود 
اختصاص داده اند. البته باید توجه داشت که این هم یک فرصت و هم 
یک تهدید برای ماست. از آن جهت که پتانسیل های زیادی در کشور 
وجود دارد فرصتی است که رشد کنیم و از طرف دیگر 8 درصد از اقتصاد 
ما متعلق به اقتصاد دیجیتال است که بر اساس برنامه توسعه هفتم، این 
میزان باید به 15 درصد برسد و با توجه به پتانسیل موجود در بخش معدن 
که به بکر نیز هست، می توان سهم بیشتری در افزایش سهم اقتصاد 

دیجیتال در بخش معدن در نظر گرفت.
در حال حاضر معدن از 8 درصد اقتصاد دیجیتال سهمی ندارد. دو 
دلیل وجود دارد که ما نتوانستیم در این زمینه ورود کنیم؛ یکی اینکه 
 B2C سیستم های هوشمندسازی در کشور به سمت سیستم های
متمایل بوده که در آن، مشتریان مردم عادی هستند؛ مانند اسنپ، کافه 
بازار و... وهنوز نتوانستیم از سیستم های B2B استفاده کنیم که صنایع 

را شامل می شود.
هوشمندسازی به سمت صنایع توسعه پیدا نکرده است  و در زمینه 
سرمایه گذاری در بخش صنعتی، به ویژه در حوزه معدن و  استخراج 
کتشافی ما حدود  کتشاف، ضعف زیادی داریم. در مورد حفاری ا و ا
کتشافی داشته ایم؛ اما فقط در سال های ۲0۲0،  7 میلیون متر حفاری ا
استرالیا 3.6 میلیون متر و کانادا حدود 11 میلیون متر حفاری داشته است 
و این نشان می دهد که ما سرمایه گذاری کافی در صنعت نسل سوم خود 
هم انجام نداده ایم و نمی توان انتظار داشت که به سمت دیجیتال شدن 
حرکت کنیم. ما باید سرمایه گذاری کافی در این بخش داشته باشیم؛ از 
ایده ها و سیستم های جدید استفاده کنیم و این معضل را برطرف کنیم.

رسول سرائیان، فعال حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات:
تعریف سهم ۱5 درصدی اقتصاد دیجیتال در برنامه هفتم 

توسعه

عصر دیجیتال و عصر انقلاب 4 صنعتی باعث شده اقتصاد دنیا نسبت 
به گذشته خود رشد زیادی کند. بزرگ شدن اقتصاد و رشد آن طی 50 

سال اخیر اصلاً قابل مقایسه با گذشته نیست و پیشران آن نیز عصر 
دیجیتال است.

گفت  در تشریح دو مفهوم عصر دیجیتال و تحول دیجیتال باید 
اقتصاد دیجیتال اقتصادی است که بر پایه فناوری های دیجیتال 
برنامه ریزی شده است و  چهار چرخ  آن بر فناوری دیجیتال باشد. وقتی 
تمام المان های کسب وکار بر اساس فناوری های دیجیتال فعالیت 

می کند، اقتصاد دیجیتال را محقق می سازد.
در حــال حاضــر بزرگ تریــن ســهم اقتصــاد دیجیتــال را دیجیتالــی شــدن 
صنایــع ســنتی بــه خــود اختصــاص داده اســت. ۲5 درصــد از اقتصــاد دنیا 
مربــوط بــه اقتصــاد دیجیتــال اســت و رشــد ۲.5 برابری نســبت بــه اقتصاد 
ســنتی دارد و ایــن در حالــی اســت کــه در حــال حاضــر، ســهم اقتصــاد 
دیجیتال در کشــور ما حدود 7 تا 8 درصد اســت. در برنامه هفتم توســعه 
قــرار اســت از ســال 1403 تــا 1407 ســهم اقتصــاد دیجیتــال در اقتصــاد ایــران 

بــه 15 درصــد برســد.
چشم انداز چین در سال ۲0۲5 رسیدن به سهم 50 درصدی اقتصاد 
دیجیتال در رشد اقتصادی این کشور است. با این شرایط، هر کالا و 
خدمتی که در چین تولید می شود هزینه آن تا 15 درصد آن از نظر بهای 
تمام شده نسبت به اقتصادهای سنتی ارزان تر است و از سویی تنوع در 

تولید محصول به مراتب بیشتر از اقتصادهای سنتی است.
اقتصاد دیجیتال پیشران توسعه یافتگی در هر بخشی خواهد بود. بارها در 
گر به ما برق  اتاق بازرگانی صحبت کردیم و پاسخ صنعت این است که شما ا
کافی بدهید، بهره وری را 50 درصد افزایش می دهیم، این در حالی است 
که چالش برق و آب و گاز نیز به دلیل بی توجهی به فناوری در مسیر خلق 

ثروت و نقش آفرینی در آن است.

محمدرضا برکتین، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی استان اصفهان:

لزوم ایجاد زیرساخت برای تحول دیجیتال در صنعت

درخصوص میزان سهمی از اقتصادِ صنعت که باید دیجیتالی شود و 
ضرورت آن باید گفت فضایی در دنیا ایجاد شده و باید مطابق با آن حرکت 
کنیم؛ اما متأسفانه بهره برداران ما دیدگاه خوبی در زمینه اقتصاد دیجیتال 
ندارند. شاید مهم ترین و اصلی ترین بخش در این زمینه فرهنگ سازی 
در حوزه اقتصاد دیجیتال در بین تولیدکنندگان و تصمیم گیرندگان در 

این عرصه است.
اقتصاد دیجیتال زودبازده است و ریسک زیادی ندارد. این در حالی است 
که چالش های زیادی در حوزه هوشمندسازی معادن وجود دارد و ما هنوز 
برای هوشمندسازی معادن زیرساخت نداریم.  در خصوص اصول سند 
چشم انداز و نحوه دسترسی به آن و موانع موجود، کارهای مطالعاتی را 
سازمان مدیریت صنعتی انجام داده است. ما قرار بود در بخش اقتصاد 
سرآمد منطقه باشیم؛ اما در این بررسی ها مشخص شد که موانعی برای 
تحقق این امر وجود دارد که اولین موضوع آن این است که ما اهدافی 

واهی را انتخاب کرده بودیم.
ما برای تحقق اقتصاد دیجیتال باید زیرســاخت داشــته باشــیم، ما هنوز 
کمیــت حمایــت نشــویم و  گــر مــا توســط حا اینترنــت پرســرعت نداریــم. ا
مطالبه گــری نداشــته باشــیم نمی توانیــم بــه توســعه اقتصــاد دیجیتــال 
ــم و  گاهــی، عل ــر اســاس آ ــد توجــه داشــت کــه مخاطبــان ب فکــر کنیم.بای
تجربه شــان، آنچــه را می خواهنــد می شــنوند؛ بنابرایــن برداشــت مــن 
ایــن اســت کــه ممکــن اســت جریــان قطــار بــا حرکــت مــا همســو نباشــد و 
ــد بــه حرکــت خــود  ــادی بگذاریــم. مــا بای ــرژی زی ــد ان بــه همیــن دلیــل بای
ادامــه دهیم و بــا اســتفاده از همــه ابزارهایــی کــه وجــود دارد به رفــع موانع 

موجــود کمــک کنیــم.
منهای صنایع بزرگی مانند فولاد مبارکه که بر اساس 

هیئت مدیره ساختار و اتاق فکر ایجاد شده اند، معمولاً بیشتر 
صاحبان صنایع افراد متعلق به دهه های ۵۰ و 6۰ هستند

پایش صنعت بر اساس مدیر مالکی است. منهای صنایع بزرگی مانند 
فولاد مبارکه که بر اساس هیئت مدیره ساختار و اتاق فکر ایجاد شده اند، 
معمولاً بیشتر صاحبان صنایع انسان های متعلق به دهه های 50 و 60 
هستند و ما نتوانسته ایم که فاصله بین نسلی را که هرچی پیش تر می رویم 
کمتر می شود پر کنیم و جانشینی در این صنعت ها داشته باشیم و برای 

این فکری نکرده ایم.
اتاق بازرگانی و نمایندگانی که از همه بخش های صنعت آمده اند، 
کسانی هستند که ارتباط زیادی به تحول دیجیتال ندارند. باید مسیر 
اصلاح شود، از اتاق بازرگانی به طورکلی دو نفر را نمی توان معرفی کرد که 

سرمایه گذاری در حوزه تحول دیجیتال داشته باشد.
آمارهایی در حوزه آموزش تحول دیجیتال اعلام می شود؛ اما باید بررسی 
کرد که این آمارها درست است یا خیر و اینکه این آموزش کافی است یا 
خیر. باید توجه داشت که اقدامات صورت گرفته کفایت نمی کند و با توجه 
به چالش های موجود کافی نیست و باید به کاهش فاصله بین نسلی و 

جانشین پروری در بنگاه ها توجه داشته باشیم.
گر ایــن کار  قابلیت چانه زنــی بــرای تحقــق تحــول دیجیتــال وجــود دارد و ا
را انجــام ندهیــم بودجــه اتــاق بازرگانــی کــه از خــود صنعــت اســت، بــه هدر 
مــی رود. درســت اســت کــه اتــاق بازرگانــی در قالــب بزرگ تریــن پارلمــان 
بخــش خصوصــی در کشــوری کــه بخــش عمــده ای از اقتصــاد دولتــی 
اســت جایگاهــی نــدارد؛ امــا بــاز هــم می توانــد بــازوی کمکــی بــرای تحقــق 

اقتصــاد دیجیتــال باشــد.
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به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از فولادبان، معامات 
بــورس کالا نشــان می دهــد از ۸ میلیــون و ۳۰۳ هــزار و ۱۳۹ تن 
محصول فولادی عرضه شده در بورس، یک میلیون و ۱۸۶ هزار 
و ۴۶۷ تن یعنی ۱۴ درصد به فروش رفت. از طرفی، میزان تقاضا 
برای هفته گذشــته یک میلیون و ۷۴5 هــزار و 5۳۴ تن به ثبت 

رسیده است.
در هفته گذشــته محصول آهن اســفنجی با 108 هــزار تن عرضه 
)رشد 9 درصدی( و تقاضای ۲15 هزار و ۲00 تن )افت 4 درصدی(، 
در نهایت توانست تمام میزان عرضه شده را به فروش برساند. این 
محصول با قیمت میانگین 14 هزار و 931 تومان در هفته گذشته 
و رشــد حدود 600 هزار تومانی، رقابت 7.8 درصدی را تجربه کرد. 
همچنین طبق پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایه این 

محصول 14 هزار و 70۲ تومان باشد.
شمش فولادی نیز با 189 هزار و 675 تن عرضه )رشد 4 درصدی( و 
تقاضای 431 هزار و 8۲0 تن )افت 10 درصدی(، در نهایت توانست 
174 هــزار و 500 تــن یعنــی 9۲ درصد را بــه فروش برســاند. فروش 
شــمش در مقایســه با هفته گذشــته یــک درصد رشــد را نشــان 
می دهد. این محصول با قیمت میانگین ۲3 هــزار و 953 تومان 
در هفته گذشــته، رقابت 1.4- درصــدی را تجربه کرد. همچنین 
طبق پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایه این محصول 

۲3 هزار و 739 تومان باشد.
محصــول میلگــرد در هفتــه هشــتم پاییــز بــا 19۲ هــزار و 6۲ تــن 
عرضــه )رشــد 34 درصــدی( و تقاضــای 68 هــزار و 180 تــن )افت 
۲7 درصــدی(، در نهایــت توانســت 37 هــزار و 846 تــن )افت ۲0 
درصدی( را به فروش برســاند که در واقــع ۲0 درصد میزان عرضه 
بود. این محصــول با قیمــت میانگیــن ۲6 هــزار و 874 تومان در 
هفته گذشــته، رقابت 0.1 درصدی را تجربه کرد. همچنین طبق 
پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایــه این محصول ۲6 

هزار و 700 تومان باشد.
در هفته گذشــته محصول ورق گرم با ۲73 هــزار و ۲۲0 تن عرضه 
که نســبت به هفته گذشــته 775 درصد رشــد داشــت، توانست 
۲40 هزار و 4۲0 تن آن را یعنی 88 درصد به فروش برساند. قیمت 
میانگین ورق گرم طی هفته 31 هــزار و 435 تومان بود که رقابت 

5.3 درصدی را تجربه کرد.
ورق ســرد نیز با 11 هزار تن عرضــه )افت 83 درصــدی( و تقاضای 
3 هــزار و 600 تنی )افت 91 درصدی(، در نهایت توانســت 3 هزار و 
100 تن را به فروش برســاند. این محصول با قیمــت میانگین 38 
هزار و 877 تومان در هفته گذشته، رقابت 0.3- را به ثبت رساند. 
همچنین طبق پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایه این 

محصول 39 هزار و 601 تومان باشد.
برای گندله عرضه بیشتری نسبت به هفته گذشته یعنی یک 994 
هزار تن به ثبت رسید که حدود 19 درصد رشد داشت. بر همین 
اساس، این محصول با تقاضای ۲94 هزار تنی )افت 39 درصدی(، 
تمام میزان تقاضاشــده را با قیمت میانگین 5 هزار و 456 تومان 
در هر کیلوگــرم به فروش رســاند که رقابــت 0.1 درصدی داشــت. 
همچنین طبق پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایه این 

محصول 5 هزار و 33۲ تومان باشد.
وضعیت کنسانتره نیز به همین منوال بود و برای یک میلیون و 
4 هزار تن )رشد 5 درصدی(، 116 هزار تن تقاضا را به ثبت رساند و 
در نهایت تمام میزان تقاضا شده آن به فروش رفت که 1۲ درصد 
میزان عرضه شده بود. همچنین این محصول با قیمت میانگین 
3 هزار و 884 تومانی و قیمت پایه 3 هزار و 874 تومانی رقابت 0.۲ 
درصدی را تجربه کرد. براساس پیش بینی ها، احتمالاً هفته آینده 

قیمت پایه آن 3 هزار و 9۲0 تومان باشد.
سنگ آهن دانه بندی و کلوخه نیز با 5 میلیون و ۲80 هزار تن عرضه 
)رشــد یک درصدی( و تقاضای 70 هزار تنی )رشد ۲50 درصدی(، 
در نهایت توانســت تنها یک درصد میــزان عرضه شــده یعنی 70 
هزار تــن را به فــروش برســاند. همچنین قیمت پایه ســنگ آهن 
یک هــزار و 90 تومان بــود که رقابــت یک درصدی داشــت. طبق 
پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایه این محصول یک 

هزار و 3۲0 تومان باشد.
نبشی در معاملات هفته گذشــته بورس کالا 13 و 45۲ تن عرضه 
)رشــد 14 درصدی( داشــت که تقاضای ۲ هزار و 64 تــن و فروش 
یک هــزار و 798 تنی را به ثبت رســاند که 13 درصــد میزان عرضه 
بود. البته لازم به ذکر است که این محصول با قیمت میانگین ۲8 
هزار و 88 تومان در هفته گذشته، رقابت 0.1 درصدی را تجربه کرد.

ناودانــی نیز 4 هــزار و ۲5 تن عرضه داشــت کــه با 130 درصد رشــد 
نسبت به هفته پیش، در بورس کالا توانست با تقاضای 8 هزار و 
65 تن و فروش 3 هزار و 950 تنی، 98 درصد آن را معامله کند. این 
محصول با قیمت میانگین ۲8 هزار و 77 تومان رقابت 0.7 درصدی 

را با قیمت پایه به ثبت رساند.
انــواع تختــال در هفتــه گذشــته عرضــه 75 هــزار تنــی )افــت 5۲ 
درصدی( را ثبت کرد که در نهایت با 140 هــزار تن تقاضا )افت 3۲ 
درصدی(، 75 هزار تن آن با کاهش ۲9 درصدی نسبت به هفته 
گذشــته به فروش رفت. این محصول با قیمت میانگین ۲4 هزار 
و 74۲ تومان در هفته گذشــته، رقابت 6.6 درصــدی را با قیمت 

پایه تجربه کرد.
از سوی دیگر، محصول تیرآهن با 36 هزار و 478 تن عرضه )رشد 
54 درصدی( و تقاضای 3۲ هزار و 534 تن )افت 13 درصدی(، در 
نهایت توانست ۲۲ هزار و 603 تن را به فروش برساند که در مقایسه 

با هفته گذشته 19 درصد افزایش یافته است.
ایــن محصــول بــا قیمــت میانگیــن 31 هــزار و 987 تومــان در 
هفته گذشــته، رقابــت 4 درصــدی را ثبت کــرد. همچنین طبق 
پیش بینی ها احتمالاً هفته آینده قیمت پایــه این محصول 3۲ 

هزار تومان باشد.

فروش ۱۴ درصدی محصولات فولادی

نیروگاهخورشیدیفولادغدیرنیریزواردمدارشد
به گزارش ایراسین، مجتمع فولاد غدیر نی ریز در ادامه سیاست های راهبردی خود برای پایداری منابع انرژی و کاهش اثرات ناشی از ناترازی برق، اقدام به خرید سهام نیروگاه خورشیدی کوشک از شرکت توسعه خورشیدی معادن غدیر کرده است. این نیروگاه که در یکی از بهترین نقاط استان یزد ازنظر شدت و زمان تابش نور خورشید 

کیفیت و استانداردهای روز جهانی ساخته شده است.  واقع شده، به مساحت ۱۰ هکتار و با بهره گیری از تجهیزات با

براساس تحلیل هفتگی بورس کالا؛

 ثبت رکورد روزانه جدید تولید
 کلاف گرم در مجتمع فولاد سبا

کارکنان بلند همت مجتمع فولاد سبا در تاریخ ۲۱ آبان 
ماه با تولیــد 5۹۱۲ تن کاف گــرم، رکــورد روزانه جدید 

دیگری در کارنامه پرافتخار خود ثبت کردند.
در پی این رکوردشکنی جمعی از رؤسا، کارشناسان و کارکنان فولاد سبا 
پیرامــون چگونگی کســب این موفقیــت در مصاحبــه با خبرنــگار فولاد 

چنین گفتند:
سیروس اسدی، رئیس فولادسازی سبا:  

با لطف و عنایت پروردگار و در سایه حمایت های مدیریت عالی شرکت و 
با تلاش و همدلی همکاران در واحدهای تولید و تعمیرات و پشتیبانی، 
آموزش مستمر و استفاده از تجارب کارکنان، تشکیل جلسات منظم تولید 
و تعمیرات و کاهش توقفات، این رکورد حاصل شد. پشت سر گذاشتن 
رکورد قبل که در ۲8 مهرماه و با تناژ 5848 تن کسب شده بود از توانمندی 

مجتمع فولاد سبا برای ارتقای تولید کمّی و کیفی در ادامه کار دارد.
مصطفی اعتصامی، رئیس آب رسانی و سیالات:

با توجه به پیوســتگی خط تولید فــولاد ســبا، کنتــرل پارامترهای کیفی 
آب هــای گردشــی و بهســازی آن تأثیــر بســیار زیــادی در آماده بــه کاری 
تجهیزات خط تولید دارد. در این راستا، آنالیز آب های گردشی به صورت 
روزانه مورد بررسی قرار می گیرد و اقدامات اصلاحی به موقع انجام می شود. 
کتیویتــه، بهینه ســازی های  همچنیــن جهــت تنظیــم ســختی و کندا
متعــددی در تصفیه خانه پســاب به عمل آمــده و مجموعــه پکیج ها با 

کثر ظرفیت مورد بهره برداری قرار گرفته است. حدا
بهرام مرادمند، هماهنگ کننده تولید:  

حضور نیروهای ماهر، متعهد، باانگیزه و داشتن هدف مشخص سبب 
شد ذوب ها بدون هیچ نقصی به صورت متوالی به ریخته گری، با نظارت 
و کنترل دقیق، ارسال شود. انجام کامل سیکل ها و سرویس ها و تعویض 
کثــری و ثبت رکورد  غلتک بدون توقف در کارگاه نــورد، باعث تولید حدا

روزانه شد.
ناصر گنجی، دفتر فنی تولید:  

روحیــه کار تیمــی، اراده قــوی و توانمندی کارکنــان ماهر از اصــول اولیه 
برای هر شرکت جهان تراز و روبه پیشرفت است. این ویژگی ها همگی در 
کارکنان مجتمع فولاد سبا جمع شــده تا در تاریخ ۲1 آبان ماه 1403 رکورد 
جدیدی به سلسله رکوردهای این مجموعه اضافه شــود. در این میان 
تولید و دفتر فنی ریخته گری به عنوان ارکان اصلی تولید نقشی پررنگ در 
تحقق این دستاورد داشتند. به حداقل رساندن زمان و توقفات، افزایش 
آماده به کاری خط، کنترل، رصد و بهینه ســازی پیوســته فرایند تولید از 
ورودی تا خروجی ریخته گری جزو راهکارهای اصلی مجموعه برای تحقق 

این هدف بوده است.
یحیی محمد شریفی، کارشناس فرایند دفتر فنی انرژی و   

سیالات:
با اســتعانت از خداوند متعال و رهنمودهای مدیریت، گروه فنی انرژی 
و سیالات فولاد سبا با تدوین دســتورالعمل های بهره برداری و کنترل و 
پایش و بهینه سازی آب های گردشــی و صنعتی در تمامی سیکل های 
آب گردشی و برگزاری جلسات هم اندیشی با خطوط تولید فولادسازی، 
ریخته گــری، نــورد و احیــا مســتقیم و بازدیدهــای مکــرر از تجهیــزات و 
مســیرهای گردش آب، در کنار همــکاران در خط تولیــد، همواره جهت 
بهبود کیفی و کمی مســتمر اقدام کرده و کوشــیده از توقفات اضطراری 
و بروز مشکلات ناشی از کیفیت و کمیت آب جلوگیری کند. ما علی رغم 
محدودیت های شدید آب و با بازچرخانی پساب های صنعتی و کنترل 
خوردگــی به منظــور افزایــش تولید فــولاد ســبا همــکاری بســیار مؤثری 

داشته ایم.
علی بهاروند، شیفت فورمن واحد حمل مواد:  

 به عنوان اولیــن واحد قبل از فولادســازی کــه وظیفه تأمین مــواد اولیه 

کثر ظرفیت،  کوره ها را به عهده دارد، در این ماه با حداقل توقفات و حدا
برای ارسال آهن اســفنجی، فروآلیاژها و ســایر مواد اولیه جهت مصارف 
کوره ها اقدام کردیم و با توجه به افزایش مصرف آهن اسفنجی که بیشتر 
از تولید روزانه واحد احیا بوده، با همدلی و پیگیری مدیریت و کارکنان و 
تأمین مکانیسم های مورد نیاز جهت شارژ از ذخیره دپوهای پشتیبان، 
نیاز روزانه کوره ها را تأمین کردیم که حاصل آن دست یابی به رکوردهای 

روزانه اخیر است.
حمزه علی وحیدی، فورمن فولادسازی:  

با تلاش و پشتکار همکاران تولید و تعمیرات فولادسازی و پایش روزانه 
و مستمر فرایند به همت همکاران شیفت و روزکار این رکورد ارزشمند 
حاصل شد. گفتنی اسـت از دیگر دلایل کسـب این موفقیت می توان 
به انجـام فرایند تولید و کنتـرل مذاب طبـق دسـتورالعمل های کاری، 
بهبود مـواد اولیه آهن اسـفنجی، اسـتفاده از دانش و تجربـه همکاران 
و بازرسی مداوم و به موقع تجهیزات جهت کاهش توقفات اضطراری 

اشـاره کرد.
کبر غلامعلیان، شیفت فورمن تولید و تعمیرات  ا  

اضطراری ریخته گری:
ذوب مناســب، ماشــین آماده به کار و نیروی انســانی توانا از مؤلفه های 
اصلی فرایند واحد ریخته گری است. به لطف خدا توانستیم با موفقیت 
اقدامات مؤثری در این زمینــه انجام دهیم، ازجمله هماهنگی کامل با 
دیگر واحدها، اجرای کامل دســتورالعمل های مربوطه به همراه انجام 
تنظیمات، بازرسی به موقع ماشین های ریخته گری، کار تیمی منسجم 
و با انگیزه همکاران و کارشناســان دفتــر فنی، اســتفاده از رهنمودهای 

مدیریت، کاهش توقفات، افزایش سرعت ریخته گری.
گودرز افشارنیا، شیفت فورمن نورد گرم:  

پیگیری مســتمر در شــیفت، خودباوری، همت و اراده تمامی کارکنان، 
کاهش زمان تعویــض غلتک هــای کاری و کاهــش توقفات اضطــراری از 

جمله دلایل رسیدن به رکوردهای روزانه در فولاد سبا به شمار می آید.
حمیدرضا رجبی، شیفت فورمن آماده سازی پاتیل و   

تاندیش:
با عنایــت خداونــد متعال و بــا مدیریــت صحیح تیــم نســوز، بهره گیری 
از تخصــص کارکنــان متعهــد در تیــم نســوز، شــناخت و رفع اشــکالات، 
برنامه ریــزی صحیــح در آماده ســازی پاتیل هــا و تاندیش هــای مذاب، 
ارسال به موقع آن جهت تولید و همچنین مدیریت تعمیرات گرم و سرد 
کوره های قوس با همکاری پیمانکار توانستیم در ثبت این رکورد پرافتخار 

سهیم باشیم.
افشین ایزدی، شیفت فورمن واحد جرثقیل ها:  

ضمن عرض تبریک به همه همکاران عزیز به خاطر رکورد روزانه فولاد سبا 
و امید به استمرار رکوردشکنی ها در روزهای آینده، مجموعه جرثقیل های 
سقفی سبا با افزایش بازرسی ها و تعمیرات پیشگیرانه در ماه های اخیر 
تلاش کردند آماده به کاری جرثقیل ها را افزایش دهند و توقفات را کم کنند. 
همچنین همــکاری و همدلی بین اپراتورهای جرثقیل ســقفی و نفرات 
کیفیت و ایمن نیز در کسب این  تولید و افزایش انگیزه کارکنان برای کار با

رکورد نقش مؤثری داشته است.
کسیژن: عارف وکیلی، شیفت فورمن واحد ا  

کسیژن سبا با عنایت به مأموریت سازمانی خود مبنی بر تولید و  واحد ا
تأمین پایدار گازهای صنعتی و هوای فشــرده موردنیــاز کل کارخانه و با 
تکیه بر سرمایه های انسانی خود و در نظر گرفتن ایمنی و ارتقای هم زمان 
زیرساخت ها، رسالت خود را به بهترین شکل دنبال کرده است. این مهم 
باعث افتخار کارکنان واحد به دلیل مشارکت رکوردهای تولیدی است. 
امید اســت با تلاش روزافزون همه همکاران شــاغل در فولاد ســبا مسیر 

کیفیت هموار بماند. تولیدِ ایمن و با

حمزهعلیوحیدی،فورمنفولادسازیسیروساسدی،رئیسفولادسازیسبا

کبرغلامعلیان،شیفتفورمنتولیدوتعمیراتاضطراریریختهگریمصطفیاعتصامی،رئیسآبرسانیوسیالات ا

گودرزافشارنیا،شیفتفورمننوردگرمبهراممرادمند،هماهنگکنندهتولید

حمیدرضارجبی،شیفتفورمنآمادهسازیپاتیلوتاندیشناصرگنجی،دفترفنیتولید

افشینایزدی،شیفتفورمنواحدجرثقیلهایحییمحمدشریفی،کارشناسفراینددفترفنیانرژیوسیالات

کسیژنعلیبهاروند،شیفتفورمنواحدحملمواد عارفوکیلی،شیفتفورمنواحدا
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 خـبــــــــــــــــــر    

انجامموفقیتآمیزعملیاتآتشکاریمعدنکوهغدیر
به گزارش چیلان، نخستین مرحله عملیات آتش کاری در معدن کوه غدیر به منظور مطالعات فنی و اقتصادی استخراج سنگ آهن با حضور محسن مصطفی پور مدیرعامل و جمعی از معاونان و مدیران این مجتمع انجام شد. این عملیات گامی اساسی در راستای بهره برداری علمی و بهینه از ذخایر این پهنه معدنی به شمار می رود. در 

این عملیات، نزدیک به ۱۰ تن مواد منفجره به کار گرفته شد و بیش از ۲۰۰۰ متر حفاری صورت گرفت. 

به مناسبت روز جهانی دیابت، همایش یک روزه ای 
به همت مدیریت ایمنی، بهداشت و محیط زیست 
گاهی بخشی درباره  شرکت فولاد مبارکه و با هدف آ
این بیماری به عنوان یکی از بزرگ ترین چالش های بهداشت عمومی 
در جهان با حضور جمعی از مدیران، اساتید دانشگاه و کارکنان این 

شرکت در محل ساختمان نگین نقش جهان برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در ابتدای این مراسم، حسین مدرسی فر مدیر 
ایمنی، بهداشت و محیط زیست با اشاره به نگاه محوری به موضوع 
سلامت در شرکت فولاد مبارکه روند طراحی نظام جامع سلامت شرکت 
کید بر فعالیت های انجام شده  و برنامه های ذیل آن را تشریح کرد و با تأ
در تأمین زیرساخت های موردنیاز برای استقرار این نظام خاطرنشان 
کرد: برنامه مداخلات برای بیماران مبتلا به دیابت سرآغاز این راه بوده 
و به تناوب برنامه های سلامت تعداد بیشتری از کارکنان و سرفصل های 

بیشتری را شامل خواهد شد.
سلامت نه فقط فقدان بیماری و نقص عضو که به معنی 

رفاه کامل جسمی، روانی و اجتماعی است
در ادامه، دکتر علیرضا نظری، رئیس مرکز طب کار و درمان، با ذکر این نکته 
که سلامت نه فقط فقدان بیماری و نقص عضو که به معنی رفاه کامل 
جسمی، روانی و اجتماعی است، به برخی از ضعف های نظام فعلی ارائه 

خدمات درمانی و پیامدهای آن در کشور اشاره کرد.
وی نگاه درمان محور و تک بعدی و نظام ارائه خدمات جزیره ای را 
عمده ترین نقاط ضعف این نظام برشمرد و ادامه داد: بر همین اساس 
ضرورت تدوین نظام جامع سلامت برای شرکت فولاد مبارکه احساس 

می شود و در این مسیر گام های مؤثری برداشته شده است.
ح ارکان اصلی نقشه نظام جامع سلامت  دکتر نظری، علاوه بر شر
شرکت فولاد مبارکه، پوشش مناسب، جامعیت، دسترسی و تداوم را از 

کید کرد  گی های یک نظام ارائه سلامت خوب و کارآمد برشمرد و تأ ویژ
نقشه تدوین شده برای شرکت بیش از آنکه بر ارائه خدمات سلامت 
کید کند بر پشتیبانی از سلامت کارکنان تمرکز دارد. در همین راستا،  تأ
مرکز هدایت سلامت به عنوان حلقه اتصال نظام ارائه خدمات و پشتیبان 

سلامت کارکنان در آینده نزدیک شروع به فعالیت خواهد کرد.
کافی و متناوب هیچ گاه منجر به  درمان های ناقص، نا

پیشگیری از عوارض در بیماران نخواهد شد
در ادامه این آیین، دکتر منصور سیاوش، استاد دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان و فوق تخصص غدد، ضمن مرور تاریخچه چندهزارساله دیابت 
و سرنوشت رقت بار بیماران دیابتی پیش از کشف و استفاده از انسولین 

درمانی مروری بر علائم و عوارض این بیماری داشت.
وی با اشاره بر آمار رو به ازدیاد بیماری در جامعه بر نقش پیشگیرانه 

کید کرد. مقابله با عوامل خطر این بیماری در کاهش بروز دیابت تأ
غربالگری، درمان به موقع و همه جانبه و دست یابی کامل به اهداف 
کید کرد و  درمانی ازجمله نکات دیگری بود که این استاد دانشگاه بر آن تأ
در این زمینه افزود: با توجه به عوارض جدی دیابت دست یابی به اهداف 
درمانی و کنترل بیماری های همراه، مانند فشارخون بالا و اختلالات 
کافی و متناوب هیچ گاه  چربی بسیار مهم است و درمان های ناقص، نا

منجر به پیشگیری از عوارض در بیماران نمی شود.
کید بر ضرورت   این استاد دانشگاه در خاتمه سخنان خود ضمن تأ
اصلاح سبک زندگی در بیماران دیابتی به گوشه ای از دستاوردهای نوین 
و نویدبخش در خصوص درمان و کنترل هرچه بهتر این بیماری و ارتقای 

کیفیت زندگی افراد مبتلا به آن اشاره کرد.
ضرورت توجه به اصلاح سبک زندگی و پیشگیری از بیماری 

در جامعه
در ادامه ، دکتر حمید گله داری، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 

و رئیس مرکز بهداشت استان اصفهان، با ارائه آماری از وضعیت بیماری 
دیابـت در کشـور و اسـتان اصفهـان بـه چالش هـای پیـش روی نظـام 
سـلامت پرداخت و با اشـاره بـه هزینه هـای سرسـام آور درمان و سـاخت 
تخت هـای بیمارسـتانی، بـر ضـرورت توجـه بـه اصـلاح سـبک زندگـی و 

کیـد کرد. پیشـگیری از بیمـاری در جامعه تأ
وی پویش ملی آموزش و غربالگری دیابت و فشارخون بالا در کشور را در 
همین راستا ارزیابی کرد و همراهی هرچه بیشتر مردم و ادامه این همراهی 
از سوی صنایع استان را خواستار شد. مشارکت در طرح های غربالگری 
سرطان سینه، هپاتیت و ایدز ازجمله نکات دیگری بود که این سخنران 

کید کرد. بر آن تأ
در انتهای این مراسم، مصطفی صفایی، به نمایندگی از شرکت مجری 
پرونده الکترونیک سلامت شرکت فولاد مبارکه، توضیحاتی درباره پرونده 
الکترونیک سلامت و به ویژه قابلیت های پرونده سلامت شخصی 

کارکنان ارائه کرد.
در ایران، حدود 8.۵ میلیون نفر مبتلا به دیابت وجود دارد

گفتنی اسـت، طبق اطلاعـات سـازمان بهداشـت جهانـی در سـال ۲0۲1، 
حـدود 537 میلیـون نفـر در سراسـر جهـان مبتـلا بـه دیابـت هسـتند و 
پیش بینـی می شـود ایـن تعـداد تـا سـال ۲030 بـه 643 میلیـون نفـر و تـا 
کی از آن اسـت  سـال ۲045 به 783 میلیون نفر برسـد. در ایران، آمارها حا
کـه حـدود 8.5 میلیـون نفـر مبتـلا بـه دیابـت وجـود دارد کـه ایـن رقـم 
معادل 9.6 درصد از جمعیت بزرگسـال کشـور است. متأسـفانه، با روند 
فعلـی انتظـار مـی رود تعـداد مبتلایـان بـه دیابـت در ایـران در سـال های 
نه چنـدان دور بـه دو برابـر افزایـش یابـد. دیابـت به عنـوان یـک بیمـاری 
مزمـن نه تنهـا سـلامت شـخص را بـا خطـر مواجـه می کنـد کـه تأثیـرات 
متعـددی بـر جنبه هـای مختلـف زندگـی فـردی، اجتماعـی و حتـی 

اقتصـادی جامعـه دارد.   

برگزاری همایش روز جهانی دیابت 
با محوریت مدیریت ایمنی، بهداشت و محیط زیست فولاد مبارکه

گاهی بخشی درباره بیماری دیابت انجام شد؛ با هدف آ

دکترعلیرضانظری
رئیسمرکزطبکارودرمان

مرکز آموزش و توسعه سرمایه انسانی فولاد مبارکه در 
راستای مأموریت خود، از کلیه ظرفیت های ممکن 
در توسعه ســرمایه انسانی اســتفاده می کند. یکی از 
ظرفیت هایی که به تازگی به سبد توسعه فولاد مبارکه اضافه گردیده 

است رویداد MSC Talk است.
محمدحسین گلی، آنالیست کانون ارزیابی و توسعه شایستگی، ضمن 
اعلام این خبر گفت: این رویداد که به همت واحد توسعه اخلاق، ارزش ها 
و فرهنگ سازمانی طراحی شده است تریبونی است که همکاران بتوانند 
از طریق آن ایده های ارزشمند خود را که ناشی از تجربیات زیسته است به 
گوش سایرین برسانند و این امر می تواند زمینه ساز بحث و گفت وگوهای 

عمیق تر و مؤثرتر، دیدن از زاویه ای دیگر و تأمل و تفکر شود.
وی افــزود: موضوعــات موردارائــه می توانــد در حوزه هایــی از قبیــل 
درس آموخته هــای زندگــی فــردی، تجربه هــای اجتماعــی، خلاقیت و 
کامی و  نــوآوری، یادگیــری و توســعه فــردی، ریســک پذیری، پذیــرش نا
شکست، تاب آوری در شرایط بحران، تجربه هنری در محیط صنعتی و 

تمام ایده هایی می شود که ارزش شنیده شدن دارند.
گلی خاطرنشان کرد: شرط مهمِ فرصت روایتگری بر این سکو این است 
که هر فرد تنها یک بار فرصت حضور روی این سکو را دارد و مستلزم این 

ک گذارد. است که هر فرد عمیق ترین دریافت خود از زندگی را به اشترا
وی در خصــوص فراینــد انتخــاب ســخنرانان و راویــان ایــن برنامــه گفت: 
در ایــن رویــداد از علاقه منــدان بــه ارائــه ایده هــا، تجــارب شکســت و یــا 
موفقیــت خــود در موضوعــات کاری و شــخصی، دعــوت شــده اســت 
ــه  ــه ای ب ــر پنج دقیق کث ــو حدا ــک ویدئ ــب ی ــود را در قال ــی خ ــده اصل ــا ای ت
شــماره شــبکه اجتماعی واحد آموزش و توســعه ســرمایه انســانی در ایتا 
09010038051 ارســال کننــد. آخریــن مهلــت ارائــه ویدئــو تــا تاریــخ 5 آذرماه 
ســال جــاری اســت. کلیــه ویدئوهــا مــورد ارزیابــی کمیتــه داوری قــرار 
می گیــرد و تعــدادی از راویــان کــه ویدئوهــای ارســالی آن ها از نظــر جذاب 
بودن ایده، فن بیان و سخنوری، روایتگری و تنظیم سناریوی مناسب 
بــرای ارائــه ایــده، مــورد تأییــد کمیتــه داوری قــرار بگیــرد، بــرای دریافــت 
تمرینــات آمادگــی ارائــه در جلســه Msc Talk از ســوی واحــد آمــوزش و 

توســعه ســرمایه انســانی دعــوت می شــوند.
کید بر اینکه مشــارکت همکاران در این رویداد ارزشمند است،  گلی با تأ
خاطرنشان کرد: در نهایت طی فراخوانی که متعاقباً اعلام خواهد شد، 

رویداد Msc Talk در شرکت فولاد مبارکه برگزار خواهد شد.

رویداد MSC Talk ؛گامی بزرگ برای اشتراک 
ایده های ارزشمند  و مسیری برای خلق آینده بهتر

محمدحسینگلی
آنالیستکانونارزیابیوتوسعهشایستگی
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تأثیر دولت ترامپ

 بر صنعت فولاد چین

خبر بین الملل

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از پترومتالز، بیگ مینت 
طی تحلیلی تقابل احتمالی دولت ترامپ و چین در بازار فولاد 
را بررسی کرد. بیگ مینت نوشت: رئیس جمهور منتخب جدید 
آمریکا با کارت برنده »عظمت را دوباره به آمریکا بازگردان« به 
میدان آمد. در سوی دیگر، چین به عنوان یکی از قدرتمندترین 
کشورهای عرصه تجارت جهانی، نگران است که با یک رژیم 
تعرفه ای جدید از سوی آمریکا روبه رو شود که ممکن است به 
اقتصاد آن آسیب وارد کند. چین دلایل منطقی برای این نگرانی 
دارد؛ رشــد اقتصادی آن کند شده و ممکن اســت به هدف 5 
درصــدی خــود دســت نیابــد. در حقیقــت، مؤسســه بارکلیز 
پیش بینی کرده که ریاست جمهوری ترامپ ممکن است چین 

کنشی برجسته وادار کند. را به اقدامات وا
یکی از این اقدامات بلافاصله پس از انتخابات آمریکا اجرا شد. در 8 
نوامبر، کنگره ملی خلق چین بسته محرک اقتصادی 1.4 تریلیون 
دلاری را تصویب کرد که بسیاری آن را به عنوان اقدامی پیشگیرانه 
در برابر تهدیدات تعرفه ای ترامــپ می دانند. یکی از بخش های 
ایــن برنامه، طــرح تهاتر بدهی اســت که در طول ســه ســال اجرا 
 ) خواهد شد و طی پنج ســال، 600 میلیارد یوان )84 میلیارد دلار
از هزینه های بهره چین را کاهش می دهد و منابع بیشتری برای 

توسعه آزاد می کند.
علاوه بر این، چیــن از اوایل ســال جــاری برای تقویــت اقدامات 
حفاظتــی آمادگــی داشــته اســت. در آوریــل ۲0۲4، قانــون تعرفه 
جدیــدی تصویــب کــرد کــه شــامل اصــول اعمــال تعرفه هــای 
ضددامپینگ و مقابله با واردات است. انتظار می رود که اقدامات 
مالی بیشــتری در ســال آینده و پس از آغاز به کار دولــت ترامپ از 

سوی چین اجرا شود.
هدف اصلی اســتراتژی ترامــپ، بازگرداندن مشــاغل تولیدی به 
گذار شده اند، به ویژه چین. ترامپ وعده  آمریکا است که به رقبا وا
داده که با مجموعه ای از موانع تجاری، وابستگی به چین را کاهش 
دهد؛ از جمله اقداماتی کــه به آمریکا اجــازه می دهد تعرفه های 
تبعیض آمیز و یک جانبه بر کالاهای چینی اعمال کند و تعرفه های 
گیر تا 60 درصد یا بیشتر وضع نماید. ترامپ همچنین متعهد  فرا
شده که طی چهار سال، واردات تمام کالاهای اساسی از چین، از 

جمله الکترونیک، فولاد و دارو را متوقف کند.
آیا قیمت فولاد چین کاهش خواهد یافت؟

یک تحلیل گر چینی بر این باور است که قیمت فولاد چین ممکن 
است تحت فشار بیشتری قرار گیرد و تولیدکنندگان داخلی فولاد 
ممکن است نســبت به ســال جاری با ضررهای بیشتری مواجه 
گرچه فقط بخش کوچکی از محصولات فولادی به طور  شــوند. ا
مستقیم به آمریکا صادر می شود و تأثیر آن بر صادرات مستقیم 
فولاد چین نســبتاً کم اســت، اما ترامپ ممکن است تعرفه های 
بیشتری بر واردات محصولات عمده پایین دستی فولاد از چین 
مانند ماشــین آلات ســاختمانی، لــوازم خانگــی، خودرو و ســایر 

محصولات اعمال کند.
کنش به نتایج انتخابات آمریکا، داده های بیگ مینت نشان  در وا
می دهد که قیمت آتی میلگرد در بورس شانگهای از 3364 یوان 
( در 9 نوامبــر  ( در ۲ نوامبــر بــه 3343 یــوان )465 دلار )468 دلار
کاهش یافته و تا 11 نوامبر نیز روند نزولی داشته است. قیمت های 
 ) ( به 3515 یوان )489 دلار آتی ورق گرم نیز از 3530 یوان )491 دلار

کاهش یافته و همچنان در حال کاهش است.
کاهش تقاضای داخلی فولاد چین از زمان رکود بخش مسکن به 
کاهش شدید درآمد کارخانه های فولاد منجر شده است. در دوره 
ژانویه تا ســپتامبر، کل ســود کارخانه های فولاد چین بــه ۲9.18 
( رسید که نسبت به سال گذشته  میلیارد یوان )4.05 میلیارد دلار
56 درصد کاهش داشت. در مقابل، حجم صادرات فولاد در پایان 
سال ۲0۲3 به بیش از 90 میلیون تن رسید و انتظار می رود در پایان 
۲0۲4 با رشــدی بیش از ۲0 درصد همراه باشــد، هرچنــد که ارزش 

صادرات به شدت کاهش یافته است.
چشم انداز

دونالــد ترامــپ رئیس جمهــوری منتخــب آمریــکا بــا تعهــدات 
محافظه کارانــه خــود در انتخابــات ظاهر شــد، که ممکن اســت 
پیامدهای گسترده ای بر تجارت جهانی، به ویژه با چین، داشته 
کنش هایی نیز  باشد. از سوی دیگر، اقدامات ترامپ بدون شک وا
خواهد داشت. وعده ترامپ برای اعمال تعرفه های 60 درصدی بر 
واردات از چین، این نگرانی را به وجود آورده که پکن با ابزار کاهش 
واردات محصــولات کشــاورزی آمریــکا مقابله کند. یــک منبع در 
چین اظهار داشت که برای مقابله با افزایش احتمالی تعرفه ها، 
کارخانه های فــولاد چین ممکن اســت در کوتاه مــدت صادرات 
خود را افزایش دهند، اما تأثیر منفی این موضوع در میان مدت و 
بلندمدت بیشتر خواهد بود. البته باید دید که ترامپ تا چه اندازه 
به شعارهای انتخاباتی خود عمل خواهد کرد. یک رژیم تعرفه ای 

سخت می تواند خطر کلی برای بازار کامودیتی ها ایجاد کند.
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در آیین اختتامیه جایزه ملی کیفیت، شرکت صنایع 
فولاد توان آور آسیا موفق به کسب تقدیرنامه یک  ستاره 

اشتهار به کیفیت شد.
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت صنایــع فــولاد تــوان آور آســیا، ایــن آئین 
روز یکشــنبه ۲0 آبــان مــاه 1403 بــا حضــور جمعــی از نماینــدگان مجلــس 
شــورای اســلامی، رؤســای اتــاق اصنــاف و بازرگانــی، تولیدکننــدگان، 
صنعتگــران، کارآفرینــان، شــرکت های بازرســی، ارزیابــان و ســرارزیابان 
و فعــالان اقتصــادی در ســالن همایش هــای بین المللــی صداوســیما 

برگــزار شــد.

به گفته اسلام پناه، رئیس سازمان ملی استاندارد، در دوره هجدهم 1007 
شرکت متقاضی حائز ارزیابی برای دریافت جایزه شدند که از این میزان 
193 شرکت با غربال چندمرحله ای علمی برابر با نظام نامه ممیزی موفق 

به کسب سطوح جایزه ملی کیفیت شدند.
لازم به ذکر است جایزه ملی کیفیت براساس مدل کیفیت جهان اسلام 
از سال گذشته در هیئت مدیره مؤسسه استاندارد و اندازه شناسی 
کشورهای جهان اسلام با نام اختصاری اسمیک مصوب شده است و 
تنها جایزه رسمی کیفیت در ایران است که توسط سازمان ملی استاندارد 

هرساله برگزار می گردد.

شرکت صنایع فولاد توان آور آسیا
یافت جایزه ملی کیفیت شد موفق به در

امیرحسینکریمدادی
مدیرعاملفولادسنگمبارکه

بـــا تـــاش و همـــت کارکنـــان شـــرکت معدنـــی 
رکوردهـــای  و صنعتـــی فولادســـنگ مبارکـــه، 
جدیـــدی در واحدهـــای اســـتخراج و تولیـــد ایـــن 

شـــرکت بـــه ثبـــت رســـید.
به گزارش روابط عمومی شرکت معدنی و صنعتی فولاد سنگ مبارکه، 
امیرحسین کریمدادی، مدیرعامل فولاد سنگ مبارکه در این زمینه 
اظهار داشت: با همت و تلاش کارکنان این شرکت، رکورد افتخارآمیز روزانه 
استخراج به حدود 9 هزار تن و تولید محصول اصلی دانه بندی از 105 هزار 

تن به 11۲ هزار تن رسیده است.

وی افزود: این دستاوردها نتیجه تلاش مستمر کارگران، شیفت فورمن ها 
و مدیریت معدن است. همدلی و همکاری همه اعضای تیم این شرکت 
در واحدهای استخراج، خردایش و دانه بندی، عامل اصلی تحقق این 

موفقیت ها بوده است.
کید کرد: این رکوردها تنها بخشی از برنامه های توسعه ای  کریمدادی تأ
شرکت است و هدف ما ادامه این روند روبه رشد است. ما به دنبال بهبود 
مستمر در فرایندها و افزایش ظرفیت تولید هستیم. این موفقیت ها 
نشان دهنده توانمندی و اراده کارکنان ما در مواجهه با چالش ها و تحقق 

اهداف تعیین شده است.

مدیرعامل فولاد سنگ مبارکه با اشاره اهمیت روحیه تیمی و همدلی 
در دست یابی به این موفقیت ها گفت: این رکوردها نتیجه کار جمعی 
و همفکری موجود در شرکت فولادسنگ است. امیدواریم با ادامه این 
روند شرکت فولاد سنگ مبارکه به قله های افتخار بیشتری در صنعت 

معدن و فولاد کشور دست یابد.
وی با تشکر از زحمات همه کارکنان که به صورت مستقیم و غیرمستقیم 
موفقیت ها  این  کرد:  بیان  بودند  تأثیرگذار  رکورد  این  تحقق  در 
نشان دهنده عزم راسخ فولاد سنگ مبارکه در مسیر توسعه پایدار و 

ارتقای کیفیت محصولات است.

ثبت رکوردهای جدید استخراج و تولید
 در شرکت معدنی و صنعتی فولاد سنگ مبارکه

 )SP71( کارکنان متخصص و تاشگر تعمیرات پمپ
کارگاه تجهیزات دوار تعمیرگاه مرکزی فولاد مبارکه، با 
تعمیر کامل ۴۴ دستگاه پمپ سانتریفیوژ عمودی و 

افقی، رکورد جدیدی در این زمینه ثبت کردند.
مهدی صبوری، رئیس تعمیرات کارگاه مکانیک، با اعلام این خبر گفت: 
رکورد قبلی در اردیبهشت ماه سال جاری و با مونتاژ و تکمیل تعمیر 36 
دستگاه پمپ به ثبت رسیده بود.علاوه بر این، همکاران بلندهمت بخش 
تعمیرات گیربکس )SP40( نیز با تعمیر و بازسازی اساسی 6۲ دستگاه 

گیربکس رکورد جدیدی در این زمینه به ثبت رساندند.

در همین زمینه، سعید مرادی، سرپرست تعمیرات تجهیزات دوار تصریح 
کرد: دستاوردهای مذکور که در تعمیرگاه مرکزی و بدون احتساب خروجی 
، آنالیز خرابی، تهیه  کی از دمونتاژ پیمانکاران به ثبت رسیده است، حا
قطعات یدکی موردنیاز، اصلاح قطعات، کنترل های قبل از مونتاژ و مونتاژ 
متوسط روزانه دو گیربکس طی مهرماه گذشته بوده که با تلاش و پشتکار 

همدلانه همه اعضای تیم حاصل شده است.
وی با بیان اینکه رکورد قبلی در شهریورماه جاری با مونتاژ و تعمیر 59 
دستگاه گیربکس حاصل شده بود، گفت: با عنایت به رکوردهای مذکور، 
شایسته است از نقش بی بدیل دفاتر فنی تعمیرات نواحی که در تأمین 

به موقع و کیفی قطعات یدکی زیرمجموعه همواره این مجموعه را یاری 
کردند و همچنین از حمایت مدیریت تعمیرگاه مرکزی قدردانی کنیم.

 مرادی خاطرنشان کرد: پیگیری و اقدام به موقع در کارگاه تعمیرات 
( اقدامات بزرگ دیگری نیز طی مدت گذشته در  مکانیک )تجهیزات دوار
پی داشته است که برخی از آن ها عبارت اند از: 1-تعمیر اضطراری برجک 
اسکراپ چاپر خط اسیدشویی در تخصص تعمیرات عمومی سبک 
)SP10(؛ ۲-تعمیر اضطراری لولر ناحیه نورد گرم؛ 3-تعمیر اضطراری 
پمپ P161A ایستگاه پمپاژ شماره ۲ تصفیه خانه نورد گرم و جلوگیری 

از توقف خط نورد گرم. 

ثبت رکورد جدید در کارگاه تعمیرات مکانیک
یفیوژ  تعمیرگاه مرکزی با تعمیر کامل 44 دستگاه پمپ سانتر

مهدیصبوری
رئیستعمیراتکارگاهمکانیک

سعیدمرادی
سرپرستتعمیراتتجهیزاتدوار

رشد4۸درصدیپرداختتسهیلاتبهشرکتهایدانشبنیان
به گزارش ایراسین، طبق آمار و داده های منتشرشده از سوی بانک مرکزی، در هفت ماهه ابتدای سال جاری، شبکه بانکی کشور به ۲ هزار و ۱۳۴ شرکت دانش بنیان )در قالب ۱۲ هزار و ۹۱۲ فقره( تسهیلاتی به ارزش ۱8۹.۱ همت )هزار میلیارد تومان( پرداخت کرده که نسبت به مدت مشابه در سال ۱۴۰۲ معادل ۴۷.۷ درصد افزایش 

داشته است. همچنین، در مهرماه سال جاری، بانک های غیردولتی با 8۲.۷ درصد از سهم کل، بیشترین سهم شبکه بانکی از پرداخت تسهیلات به شرکت های دانش بنیان را به خود اختصاص داده و سهم بانک های دولتی از پرداخت این تسهیلات، ۱۷.۳ درصد از کل است.

خبر  کوتاه

حمایت فولاد هرمزگان از ورزش حرفه ای 

در استان قابل تقدیر است

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از روابط عمومی شرکت 
فولاد هرمــزگان، نماینده مــردم هرمزگان در مجلس شــورای 
اســامی با بیان اینکه در هرمزگان ظرفیت و استعداد زیادی 
وجود دارد، اظهار کرد: حضور فولاد هرمزگان در بحث ورزش 
حرفه ای و به ویژه در رشته بسکتبال و حضور تیم های آقایان 
و بانوان در لیگ برتر نشان دهنده حمایت مناسب مدیران 
این شــرکت از ورزش حرفه ای اســت که جای تقدیر و تشــکر 

دارد.
احمد مرادی با بیان اینکه به بیش از ۲00 روســتا کمک درزمینه 
ورزشــی تخصیص داده شــده و ۲5 میلیارد تومــان در این زمینه 
اختصاص یافته، عنوان کرد: فــولاد هرمزگان با منابع محدودی 
که دارد، به خوبی توانســته درزمینه ورزش حرفــه ای، قهرمانی و 

کارگری فعالیت کند و موفقیت های درخشانی به دست آورد.
وی ادامــه داد: زحمات و تلاش های فــولاد هرمزگان قابل تقدیر 
اســت و باید قدردان چنیــن بنگاه های اقتصادی باشــیم که در 
این شرایط سخت حامی ورزش هستند و باید سایر بنگاه های 
اقتصادی هم در این زمینه ورود کنند تا بتوانیم اتفاقات مبارک و 

ماندگاری برای ورزش هرمزگان رقم بزنیم.
گفتنی است شرکت فولاد هرمزگان به عنوان یک شرکت پیشرو در 
گاهی از  حوزه ورزشی نیز شناخته شده و از سال 1400 تا به امروز با آ
اهمیت ورزش در سلامت جامعه، این مهم را یکی از اساسی ترین 
مسئولیت های اجتماعی خود دانسته و همواره ســعی در ارائه 

حمایت ها و خدمات ویژه در این راستا داشته است.
کنون 60 تیم قهرمانی و کارگری را تحت پوشش قرار  این شــرکت ا
داده و که در صنعت کشور کم نظیر است. فعالیت بیش از ۲ هزار 
ورزشکار و مربی بومی در تیم های مختلف قهرمانی و کارگری فولاد 
هرمزگان نشان داده است که می توان با حمایت از نیروهای بومی 

کارهای بزرگی به انجام رساند.
اجاره بیش از 60 مکان ورزشی شامل استخرهای شنا، سالن های 
کز تفریحی ورزشــی، ســالن های توپی  بدن ســازی و هــوازی، مرا
کتــی و… در شــهر بندرعبــاس برای اســتفاده کارکنــان امانی  و را
و پیمانــی و خانواده هــای محتــرم آن هــا، برگــزاری مســابقات و 
گون،  جشنواره های مختلف در طول سال و به مناسبت های گونا
مدیریــت و ســازماندهی بیــش از ۲0 تیــم ورزشــی کارگــری در دو 
بخش بانوان و آقایان و شــرکت در مسابقات اســتانی، کشوری و 
برون مرزی، راه اندازی مرکز تخصصی مشاوره ورزشی و تندرستی با 
حضور متخصصین حوزه های فیزیولوژی ورزش، حرکات اصلاحی 
و تغذیه در مجموعه ورزشی ایثار بخشی از فعالیت های ورزشی 
شــرکت فولاد هرمزگان در طول سال اســت که در قالب خدمات 
ورزشــی به خانواده بزرگ بیــش از 1۲ هــزار نفری فــولاد هرمزگان 

ارائه می شود.
گون در سطح کشور که  تیم های این شرکت با کسب عناوین گونا
آخرین آن کسب نایب قهرمانی تیم فوتبال ساحلی در لیگ برتر و 
کسب عنوان قهرمانی تیم فوتسال نوجوانان در لیگ برتر کشور 

بوده است، برگ زرینی به دفتر پرافتخار فولاد هرمزگان افزودند.
نتیجــه فعالیــت تیم هــای قهرمانــی و کارگری فــولاد هرمــزگان از 
سال 1400 تا شهریور 1403 کسب مدال های رنگارنگ و متنوع در 

مسابقات استانی، کشوری و جهانی است.
گون در سـطح کشـور  تیم های این شـرکت با کسـب عناوین گونا
که آخرین آن کسـب نایب قهرمانـی تیم فوتبال سـاحلی در لیگ 
برتر و کسـب عنوان قهرمانی تیم فوتسـال نوجوانان در لیگ برتر 
کشـور بوده اسـت، برگ زرینـی را در دفتر پرافتخار فـولاد هرمزگان 

رقـم زدند.

نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی:

www.irasin.ir

 ایـــــــراسیـــــــن
شبکه اطلاعات 
فـــــولاد ایـــــــران 

احمدمرادی
نمایندهمردمهرمزگاندرمجلسشورایاسلامی
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بــه گــزارش روابـــــط عمومـــــی شــرکت ورق خــــــودرو 
چهارمحال و بختیاری، روز چهارشنبه بیست وسوم 
آبان ماه، آیین کاشــت ۲۰ هزار اصله نهــال و ۴۰ هکتار 
بذر در شــرکت ورق خودرو چهارمحال با حضور فتــاح کرمی فرماندار 

شهرســتان بروجــن، محســن حبیبی معــاون ســازمان محیط زیســت 
طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیســت استان، اصغر 
احمــدی مدیــرکل منابــع طبیعــی و آبخیــزداری اســتان چهارمحــال و 

بختیــاری و جمعــی از مقامات محلــی اســتان برگزار شــد.

مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری شرکت ورق خودرو 
در این رویداد با بیان اینکه این شرکت متعهد به رعایت دقیق الزامات 
زیست محیطی است، اظهار کرد: شرکت ورق خودرو با سرلوحه قرار دادن 
ارزش های بنیادین زیست محیطی به الگویی مناسب برای دیگر صنایع و 
بنگاه های اقتصادی مبدل شده و مفتخرم اعلام کنم هم اینک در شرکت 
ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به ازای تولید 1 کیلوگرم فولاد صرفاً نیم 
لیتر آب مصرف می شود و این مهم حاصل استقرار سیستم های مدرن و 

نگرش مثبت زیست محیطی در شرکت ورق خودرو است.
حمید شجاعی خاطرنشان کرد: ایجاد فضای سبز متناسب با منطقه و اجرای 
برنامه های محوری در توسعه پایدار محیط زیست و نگهداری از این سرمایه 
گران بها از برنامه های مهم شرکت است.ورق خودرو اولین واحد صنعتی 

استان است که به پویش کشوری کاشت یک میلیارد نهال پیوسته است.
به  توجه  بتوانیم  باید  شد:  یادآور  ورق خودرو  شرکت  مدیرعامل 
محیط زیست و توسعه آن را به یک فرهنگ تبدیل کنیم و این شرکت با 

اجرای این طرح به نگین فیروزه ای با حلقه ای سبز تبدیل خواهد شد.
قدردانی فرماندار شهرستان بروجن از شرکت ورق خودرو 

در صیانت حداکثری از محیط زیست
فتاح کرمی، فرماندار شهرستان بروجن نیز در ادامه از گرایش متعهدانه 
شرکت ورق خودرو و حرکت این مجموعه پیشرو و سرآمد در صیانت 
از محیط زیست قدردانی کرد و گفت: این اقدام خداپسندانه به مثابه 

سرمایه گذاری بزرگی برای ساختن آینده ای مطمئن تر برای آیندگان 
است و امیدواریم دیگر شرکت ها و بنگاه های اقتصادی منطقه با اصلاح 
و به روزرسانی روش های خود، به احیا و حفظ محیط زیست کمک کنند.

وی اظهار امیدواری کرد بنگاه های اقتصادی استان و منطقه با در اولویت 
قرار دادن ملاحظات زیست محیطی و با حرکت مستمر در مسیر تولید سبز 
همگام با اصول زیست محیطی، حافظ ارزشمندترین سرمایه که همان 

محیط زیست است باشند.
تغذیه آبخوان منطقه با اقدامات زیست محیطی ورق خودرو

محسن حبیبی، معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست استان نیز در این آیین که با غرص نمادین نهال و 
کاشت بذر به پایان رسید، گفت این اقدام برای تغذیه آبخوان منطقه که 

رو به زوال رفته بسیار مؤثر است و می تواند ثمرات بسیاری داشته باشد.
گفتنی است شرکت ورق خودرو در حال تبدیل شدن به الگوی کامل 
»تولید سبز« در استان چهارمحال و بختیاری و کشور است و پروژه کاشت 
۲0 هزار اصله نهال و 40 هکتار بذر حاصل تفاهم نامه چهارجانبه شرکت 
ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، سازمان حفاظت محیط زیست 
استان، سازمان منابع طبیعی استان و سازمان تحقیقات کشاورزی بوده 
و این پروژه در قالب طرح توسعه فضای سبز شرکت ورق خودرو در زمینی 
به مساحت ۲4 هکتار و سرمایه گذاری 60 میلیارد ریال طی سه فاز اجرایی 

می گردد که فاز اول شامل کاشت 5 هزار اصل درخت است.

شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیــاری در حالی 
چهارده ســالگی خــود را پشــت ســر می گــذارد کــه با 
حمایت هــای شــرکت معظــم فــولاد مبارکــه و همت 
کارکنان تاشــگر خود به صنعتی پایدار و بومی برای توســعه کشور و 
استان تبدیل شده و سهم عمده ای در پیشبرد صنعت فولاد کشور 
در مسیر خودکفایی دارد و تاش می کند خود را به عنوان یک شرکت 
پیشتاز و پویا در عرصه داخلی و بازارهای بین المللی مطرح کند. این 
شرکت تنها تولیدکننده ورق گالوانیزه موردنیاز صنعت خودروسازی 
در کشور شناخته می شود که عاوه بر برخورداری از ظرفیت اسمی 
تولید ســالیانه ۴۰۰ هزار تن از این محصول، احداث و راه اندازی خط 
تولیــد ورق گالوانیزه شــماره ۲ با ظرفیــت تولید ۴5۰ هــزار تــن را نیز در 
دســت اقدام دارد تا بتواند نیاز ۸5۰ هزار تنی خودروسازان کشور به 

ورق گالوانیزه را در افق های پیش رو تأمین کند.
 به مناسبت فرارسیدن ۲3 آبان ماه و چهاردهمین سالروز افتتاح شرکت 
ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، روابط عمومی این شرکت گفت وگویی 
مفصــل و خواندنی با حمید شــجاعی، مدیرعامل شــرکت در خصوص 
عملکرد، چالش های موجود و وضعیت  طرح های توسعه ای این شرکت 

انجام داده است که در ادامه خواهیم خواند:
در خصوص تاریخچه و سبد محصول شرکت ورق خودرو 

چهارمحال و بختیاری توضیحاتی ارائه فرمایید.
شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری با هدف تولیــد ورق گالوانیزه 
موردنیاز در ســاخت بدنه خودرو، واقع در منطقه سفیددشت از توابع 
شهرستان بروجن در استان چهارمحال و بختیاری در ۲3 آبان ماه 1389 
مورد بهره برداری قرار گرفت. ظرفیت تولید این شرکت به میزان 300 هزار 
تن در سال پیش بینی شده بود که بعد از عقد قرارداد با شرکت ایریتک و 
»CMI« بلژیک به 400 هزار تن در سال ارتقا یافت. ورق گالوانیزه در کارخانه 
ما به روش غوطه وری داغ و به طور پیوسته تولید می شود که این روش 
از مزایایی همچون مقرون به صرفه بــودن، امکان ایجاد ضخامت های 
بالای پوشش، استحکام بالا و چسبندگی پوشش گالوانیزه به ورق فولادی 
نسبت به سایر روش های موجود برخوردار است. از جمله ویژگی های 
ورق گالوانیــزه تولیدی شــرکت ورق خودرو می تــوان به فرم پذیــری بالا، 
جوش پذیــری مناســب، اســتحکام در عین نازکــی، صافــی فوق العاده، 
رنگ پذیری بــالا و ضدخوردگی بودن آن اشــاره کرد. شــرکت ورق خودرو 
چهارمحــال  و بختیــاری، گریدهــای مختلــف ورق گالوانیــزه موردنیــاز 

خودروســازان را تولید می کند که ازجمله می توان به ورق های گالوانیزه 
کششــی و کششــی عمیــق همچــون »DX54« و ورق های با اســتحکام 
بالا مانند »BH220«، »P260« و »E335« اشــاره کرد. در همین راســتا، با 
هدف بی نیاز کردن صنعت خودروسازی کشور از انواع ورق های گالوانیزه 
فولادی، تولید انواع محصولات جدید با تکیه بر نیروی انسانی متخصص 
و متعهد و به کارگیری تکنولوژی و ماشــین آلات روز دنیا را در دســتور کار 
 »HCT590X« خود قرار دادیــم و پس از تولیــد موفقیت آمیز گریدهــای
و »SPFC340« و تحویــل ایــن محصولات بــه شــرکت های ایران خودرو 
و ســایپا، موفق به تولید گریــد »S350« با جــرم پوشــش 400 و 450 گرم بر 
مترمربع شــدیم. گفتنی اســت که ورق گالوانیزه با جرم پوشــش بیش از 
350 گرم بر مترمربع، برای نخستین بار در شرکت ورق خودرو چهارمحال 
و بختیاری تولید شــده و به دنبال آن هســتیم که گریدهــای »FB60« و 

»FB45« را نیز به سبد تولیدات خود اضافه کنیم.
این شرکت به چه دستاوردها و موفقیت هایی طی 

ماه های اخیر دست یافته است؟
پیـش از آنکـه بخواهیـم بـه عملکـرد شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و 
بختیـاری در سـال جـاری اشـاره کنیـم، لازم اسـت مـروری بـر رکوردهـای 
خارق العـاده شـرکت در سـال 140۲ داشـته باشـیم. در سـالی که گذشـت، 
مـا بـا تـلاش شـبانه روزی و همـت کارکنـان سـخت کوش و تیـم مدیریتـی 
ورق خـودرو، موفق بـه ثبت رکـورد سـالیانه تولید برابـر بـا 310 هـزار و 377 
تن ورق شـدیم کـه این میـزان بـا رشـد ۲3 درصدی نسـبت به سـال قبل 
از آن همـراه بـود. در حـوزه فـروش نیـز عملکـرد قابل قبولـی را بـه ثبـت 
رسـاندیم؛ به نحوی کـه میـزان فـروش شـرکت بـا افزایـش 10 درصـدی بـه 
318 هـزار و 400 تـن در سـال 140۲ رسـید. افزایـش تولیـد و فـروش شـرکت 
ورق خـودرو چهارمحـال و بختیـاری در سـال گذشـته در حالـی بـه ثبـت 
رسـید که ما توأمان موفق به کاهش میزان سـرباره حوضچه مذاب روی 
مجموعـه از 1۲ درصـد بـه کمتـر از 7 درصـد شـدیم. ایـن دسـتاورد کـه در 
میان تولیدکنندگان محصـولات گالوانیزه کشـور بی نظیر اسـت، در یک 
دوره سـه ماهه متوالـی و منظـم و بـا برنامه ریزی هـا و محاسـبات دقیـق 
بـه دسـت آمـد. برنامه ریـزی مـا در سـال 1403 کـه به نـام »جهـش تولید با 
مشارکت مردم« مزین شده، تولید 350 هزار تن محصول گالوانیزه است 
که با توجه به ثبت رکورد تولید 177 هزار و ۲84 تن در شش ماهه ابتدایی 
سال جاری، بدون  شـک در پایان سـال از میزان هدف گذاری شده عبور 
خواهیم کـرد و گام بلنـدی در راسـتای تحقـق ظرفیت اسـمی مجموعه 
که 400 هزار تن در سـال اسـت، برخواهیم داشـت. در واقع رکورد تولید در 
شش ماهه نخسـت امسـال، با رشـد 8 درصدی نسـبت به مدت مشابه 
سـال گذشـته همـراه بـوده اسـت و تـا بـه امـروز بـا حمایت هـای بی دریـغ 
هلدینگ مـادر، یعنـی فـولاد مبارکـه، موفق بـه تولیـد و عرضـه بیـش از ۲0 
گرید متنوع از محصـولات گالوانیـزه در بـازار شـده ایم. علاوه برایـن، رکورد 
روزانه و ماهیانه تولید در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری نیز در 
همین بازه زمانی شش ماهه ابتدایی امسال به ثبت رسید؛ به نحوی که 
موفق شدیم رکورد روزانه تولید را در فروردین ماه سال جاری معادل یک 
هـزار و 630 تـن به ثبت برسـانیم. رکـورد ماهیانه تولیـد نیز در شـهریورماه 

امسـال برابـر بـا 33 هـزار و 680 تن ثبت شـد.
ثبت رکورد حمل روزانه در فروردین ماه امسال به میزان ۲ هزار و 445 تن 
محصول، دیگر دستاورد مهمی به شمار می آید که در نیمه نخست سال 
جاری در مجموعه حاصل شده است. افزایش 8 درصدی حمل روزانه 

محصول نیز در شــرکت ورق خــودرو چهارمحال و بختیــاری رقم خورد. 
یکی دیگر از مهم ترین دســتاوردهای ما در نیمه نخست امسال، تولید 
محصولات گالوانیزه استحکام بالای گرید فریتی-بینیتی )FB( بود که در 
راستای هدف استراتژیک توسعه سبد محصولات در شرکت ورق خودرو 
چهارمحــال و بختیاری محقق شــد. خــواص این گــروه از فولادهــا فراتر 
از محدوده فولادهای اســتحکام بــالای میکروآلیــاژی )HSLA( بوده تا 
شرکت های خودروساز کشــور با اســتفاده از آن ها بتوانند محصولاتی را 
با استحکام نهایی و شکل پذیری بالاتر و فلنج پذیری مناسب تر تولید 
کننــد. گفتنی اســت ایــن فولادها در ســاخت قطعــات ســازه ای خودرو 
ازجملــه تیرهای طولــی و متقاطــع، قطعــات رابط بدنــه خــودرو و انواع 
قطعات مکانیکــی کاربــرد دارنــد. در یک نــگاه کلی می تــوان گفت کلیه 
اهداف و برنامه های شرکت در نیمه نخست امســال به واسطه تلاش و 
کوشش همکاران و نیز حمایت های گروه فولاد مبارکه محقق شده است 
و امیدواریــم در نیمه دوم ســال جاری نیز بــه تمامی آن هــا جامه عمل 
بپوشــانیم؛ البته این مهم به سیاســت های اقتصادی دولت جدید در 
بخش های مرتبط همچون مباحث ارزی، حمایــت از تولید داخل و… 

نیز بستگی دارد.
به طور مشخص تا به امروز با چه چالش هایی در حوزه 

تولید مواجه بوده اید و راهکارهای پیشنهادی شما جهت رفع 
موانع موجود چیست؟

شـرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری یکی از برترین تولیدکنندگان 
ورق گالوانیـزه در کشـور بـه شـمار می آیـد کـه خـط تولیـد ورق گالوانیـزه 
خودروی آن، یکی از پیشرفته ترین و مدرن ترین خطوط تولید در سطح 
جهـان اسـت. در واقـع مـا می توانیـم نیـاز خودروسـازان کشـور را به طـور 
کامل تأمین کنیم و معتقدیم دانش فنی و پتانسیل تحقق این مهم در 
داخل وجود دارد؛ بنابراین بی توجهی به پتانسیل های داخلی و واردات 
ورق گالوانیـزه به عنـوان یکـی از مهم تریـن چالش هـای پیـش رو، نه تنهـا 
دسـتاورد اقتصـادی بـه همـراه نخواهـد داشـت، بلکـه منجر بـه نتایجی 
همچون خـروج ارز و… خواهد شـد کـه به ضـرر منافع ملی نیز هسـت. با 
توجه به اینکه مسائل مرتبط با واردات ورق به درستی در کشور مدیریت 
نمی شـود، متأسـفانه شـرکت ها اقدام به تأمین ورق از بازارهـای وارداتی 
می کنند و همین مسئله عملکرد تولیدکنندگان داخلی را تحت تأثیر قرار 
کمیت و بخش های مرتبط،  می دهد. بر همین اساس ضرورت دارد حا
به ویژه وزارت صمـت، از واردات محصولاتی همچون ورق گالوانیزه که با 
کیفیت عالی و قیمت اقتصادی در داخل تولید می شوند، جلوگیری به 
عمل آورند. در حال حاضر فولادسازان چینی به واسطه رکود ایجادشده 
در بازار فولاد این کشـور، اقدام به دامپینگ و عرضه بی رویه محصولات 
خـود در بازارهـای جهانـی کرده انـد کـه ایـن مسـئله می توانـد قیمـت 
تولیـدات فـولادی سـاخت داخـل را رقابتـی کنـد. در چنیـن شـرایطی، 
برای مثـال، دولت ترکیه اقـدام به افزایش مالیـات بـر واردات محصولات 
چینی کـرده و یا دولـت ایالات متحده آمریکا، اخیـراً تعرفـه ۲5 درصدی بر 
واردات فـولاد از چیـن اعمـال کـرده اسـت. بنابرایـن دولـت ما نیـز باید به 
این مسئله ورود پیدا کند و با وضع یک تعرفه هوشمند در زمینه مقابله 
بـا واردات کالاهایـی کـه نمونـه آن هـا در داخـل کشـور تولیـد می شـود، از 
وارد شـدن آسـیب های اقتصـادی بیشـتر جلوگیـری کنـد. صـدور مجـوز 
احداث کارخانه های جدید تولیدی از سـوی وزارت صمت یکی دیگر از 
چالش هایی به شـمار می آید که مـا امروز بـا آن روبـه رو هسـتیم. در حال 

حاضر، میزان مصرف ورق گالوانیزه در کشور در شرایط بهینه ۲ میلیون 
تن برآورد می شـود؛ درحالی که مجوز ظرفیت تولید 4 میلیون تـن از این 
گـر می خواهیـم از ایجـاد رکـود و  محصـول صـادر شـده اسـت؛ بنابرایـن ا
اخلال در بازار محصولات فولادی به ویژه ورق گالوانیزه جلوگیری کنیم، 
باید شرایط صادرات را تسهیل و کارشناسی های دقیق تری در راستای 

صدور مجوزهـای جدید اعمـال کنیم.
اجرای طرح توسعه خط تولید ورق گالوانیزه شماره ۲ در 

چه وضعیتی قرار دارد؟
میزان نیاز خودروسازان داخلی به ورق گالوانیزه در افق 1407 کشور، حدود 
850 هزار تــن برآورد می شــود؛ بنابراین شــرکت ورق خــودرو چهارمحال 
و بختیــاری احــداث کارخانــه تولیــد ورق گالوانیزه شــماره ۲ بــا ظرفیت 
ســالیانه 450 هزار تن را با توجه به رســالت خــود و همچنین گــروه فولاد 
کثر نیاز داخلی در دستور کار قرار داده است  مبارکه مبنی بر تأمین حدا
تا پس از بهره برداری از این کارخانه، ظرفیت اسمی تولید خود را به 850 
هزار تن در سال برساند. کلنگ زنی این پروژه با حضور وزیر وقت صنعت، 
معدن و تجارت و نیز مدیرعامل محترم شرکت فولاد مبارکه انجام شد و 
کره با شرکت های برتر صاحب تکنولوژی هستیم  کنون در حال مذا هم ا
تا بتوانیم به روزترین تکنولوژی تولید گریدهای جدید را در این کارخانه 
استفاده کنیم. در واقع هدف ما از راه اندازی خط تولید شماره ۲، رفع نیاز 
خودروسازان داخلی به گریدهای جدید ورق گالوانیزه در افق 1407 است 
و امیدواریم از این طریق بتوانیم گام بلندی در راســتای توسعه و تولید 
گریدهای خاص برداریم. گفتنی است این طرح که با سرمایه گذاری پنج 
همتی در دست اقدام است، زمینه اشتغال 800 نفر را فراهم خواهد کرد 
که بی شــک برکات آن شــامل اقتصاد منطقه، اســتان و در نهایت کشور 

خواهد شد.
چه اهداف و چشم اندازی را برای آینده شرکت متصور 

هستید؟
یکــی از مهم تریــن چشــم اندازهای مــا، تولیــد فــولاد ســبز همــگام بــا 
اســتراتژی های هلدینگ مادر یعنی گروه فولاد مبارکه است. در همین 
راســتا، حرکت به ســمت کربن و ضایعات صفر را در دســتور کار خود قرار 
داده ایــم و تا به امروز که ســالروز افتتاح شــرکت اســت، موفــق به کاهش 
یک درصدی ضایعات تولیدی در مجموعه ورق خودرو شده ایم؛ ضمن 
اینکه اقدامات لازم جهت بهینه سازی مصرف انرژی به ویژه گاز در خطوط 
تولید را انجام داده ایم و امیدواریم در آینده، به یکی از شرکت های پیشرو 
در تولید فولاد ســبز کشــور تبدیل شــویم. احداث و راه انــدازی کارخانه 
تولید شمش روی به منظور تأمین روی موردنیاز خط تولید ورق گالوانیزه 
یکی دیگر از مهم ترین برنامه هایی است که به دنبال اجرای آن در آینده 
نزدیک هستیم و امیدواریم با احداث این کارخانه و تأمین پایدار شمش 
روی، بتوانیم در مسیر تحقق رشد تولید گام برداریم. این جانب در پایان 
فرارســیدن چهاردهمین ســالروز بهره برداری شــرکت ورقسشــز خودرو 
چهارمحال و بختیاری را محضر کارکنان سخت کوش شرکت، مدیرعامل 
و معاونت های شــرکت فولاد مبارکه، اعضای هیئت مدیــره، ذی نفعان 
و جامعــه پیرامــون شــرکت تبریــک می گویــم و ضمــن تجدید پیمــان با 
آرمان های شــهدا و رهبــر فرزانــه انقــلاب، از پیشــگاه خداوند ســبحان 
سربلندی و عزت روزافزون ملت شــریف ایران و اعتلای ایران اسلامی در 
ک انقلاب اســلامی را  مســیر دســت یابی همه جانبه به آرمان های تابنا

مسئلت می کنم.

حمیدشجاعی
مدیرعاملشرکتورقخودروچهارمحالوبختیاری

کاشت 20 هزار اصله نهال و 40 هکتار بذر به همت شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری
مدیرعامل شرکت ورق خودرو خبر داد:

خـبــــــــــــــــــر    
خبر  کوتاه

اختصاص گواهی نامه

 اهتمام به کیفیت به شرکت

ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری با حضور در 
هجدهمین دوره جایزه ملی کیفیت ایران مبتنی بر مدل 
کیفیت جهان اسام گواهی نامه اهتمام به کیفیت این دوره را 

دریافت کرد.
گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و  به 
بختیاری، آیین اختتامیه هجدهمین دوره جایزه ملی کیفیت 
براساس مدل جهان اسلام، روز یک شنبه بیستم آبان ماه، با 
حضور مهدی اسلام پناه معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
ملی استاندارد، مجتبی صفایی رئیس اتاق اصناف ایران، جمعی 
از نمایندگان مجلس شورای اسلامی و فعالان شاخص حوزه 
اقتصادی کشور در مرکز همایش های بین المللی صداوسیمای 

تهران برگزار شد.
مهدی اسلام پناه، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان ملی 
استاندارد، از حضور در جمع عظیم فعالان اقتصادی کشور ابراز 
خرسندی کرد و افزود: در شرایط دشوار کنونی و تحریم های 
ظالمانه تحمیلی بر پیکره اقتصاد کشور، صنعت و اقتصاد کشور 
بدون وقفه با جان فشانی غیورمردان ایرانی در حال پیشبرد 
اهداف خود است و این مهم نشان از تعهد، وطن پرستی و غیرت 

هم وطنان ما دارد.
وی رسالت اصلی سازمان استاندارد را همراهی با واحدهای 
صنعتی در راستای افزایش سطح کیفی زندگی مردم توصیف کرد 
و گفت: الگوی مطابق با دین مبین اسلام، راهگشای رشد و ترقی 
سازمان ها در جهان اسلام است و تدوین این الگو گامی بلند در 

جهت تعالی در مجموعه های اسلامی خواهد بود.
اسلام پناه اضافه کرد: سازمان ملی استاندارد بر اساس رسالت 

ذاتی خود با جدیت این مهم را دنبال کند.
دریافت جایزه اهتمام به کیفیت براساس مبانی 

اسلامی، برای شرکت ورق خودرو بوده مایه مباهات 
است

بهمن مهراد، مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو چهارمحال 
و بختیاری، در حاشیه این رویداد ضمن تبریک و قدردانی 
از حمایت مدیرعامل و تلاش همکاران جهت دریافت این 
گواهینامه خاطرنشان کرد: پس از اعلام آمادگی شرکت ورق خودرو 
برای حضور در هجدهمین دوره جایزه ملی کیفیت بر اساس 
الگوی جهان اسلام و انجام ارزیابی و راستی آزمایی شیوه های 
عملکردی فرایندهای مختلف، این شرکت موفق به دریافت 

جایزه اهتمام به کیفیت این دوره از جایزه ملی کیفیت شد.
وی افزود: به کارگیری مبانی علمی و تخصصی با تکیه بر اصول 
مترقی شریعت اسلامی برای صنعت کشور اسلامی ما امری 
ضروری و لازم است و می تواند رشد و بالندگی را در سازمان ها 

تسریع بخشد.
مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو مدل جایزه کیفیت جهان 
اسلام را ساختاری مدیریتی توصیف کرد که با به کارگیری مبانی 
علمی، تخصصی و دانشی و با تکیه بر اصول و مفاهیم ناب اسلامی 
و توجه داشتن به ارزش های بنیادین دین مبین اسلام موجبات 
پیشرفت و بهسازی کیفیت واحدهای تولیدی و خدماتی در 

جهان اسلام را فراهم می سازد.
وی همچنین افزود: جایزه اهتمام به کیفیت براساس مبانی 
گواهینامه ها و  اسلامی همچون نگینی درخشان در میان 
استانداردهای دریافتی شرکت ورق خودرو بوده و مایه مباهات 

این شرکت است.
گفتنی است در پایان این آیین از شرکت ها و واحدهای صنعتی 
برتر براساس الگوی جهان اسلام با اهدای گواهینامه در سطوح 

مختلف کیفی تقدیر شد.

توسعه و پیشرفت در  شرکت ورق خودرو شتاب گرفته است
مدیرعامل ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در آستانه چهارده سالگی شرکت مطرح کرد:

احیایآبخوانسفیددشتثمرهکاشتدرختتوسطشرکتورقخودرواست
محسن حبیبی، معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست استان چهارمحال بختیاری در آیین کاشت ۲۰ هزار اصله نهال و ۴۰ هکتار بذر در شرکت ورق خودرو گفت: درختکاری و بذرکاری علاوه بر توسعه و حفظ محیط زیست باعث نفوذ آب به کشتزارهای سفید دشت می شود که از سال 6۴ در وضعیت 

بحرانی و رو به زوال بوده است و در واقع اولین اثر آن احیای دشت و تغذیه آبخوان است.
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       بـــــــــــــــازار

دومیننمایشگاهتخصصیفولاد،متالورژیوریختهگری
میشود فارسبرگزار

خبــــــــــــــــر    

 ۸۰ درصد از کل تولیدات این 
ً
سنگ آهن شرکت تقریبا

مجموعه را در سال ۲۰۲۳ به خود اختصاص داد. استرالیای 
غربی و کانادا، بزرگ ترین مبادی تولید سنگ آهن این شرکت 

به شمار می آیند.
سنگ آهن شرکت ریوتینو تقریباً 80 درصد از کل تولیدات این 
مجموعه را در سال ۲0۲3 به خود اختصاص داد. استرالیای 
غربی و کانادا، بزرگ ترین مبادی تولید سنگ آهن این شرکت 
به شمار می آیند. در این سال، 90 درصد از فروش سنگ آهن 
ریوتینو در بنادر چین رقم خورده است. با کاهش 11 درصدی 
تولید سنگ آهن در کانادا طی سه ماهه سوم سال ۲0۲4 به 
دنبال آتش سوزی جنگل ها و تعطیلی واحدهای تولیدی، تولید 
سنگ آهن شرکت ریوتینو نسبت به سه ماهه اول سال ۲0۲3 

اندکی کاهش یافت.
شرکت ریوتینتو یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان سنگ آهن در 
جهان محسوب می شود و در زمینه استخراج و تولید سنگ آهن، 
دارای 17 معدن، چهار پایانه بندر مستقل، شبکه ریلی یک هزار و 

900 کیلومتری و زیرساخت های مرتبط با آن است. 
گفتنی است که بزرگ ترین مقصد محصولات شرکت ریوتینو در 
سال ۲0۲3 با اختصاص سهم 59.6 درصدی، منطقه بزرگ چین 
کائو و تایوان( بوده است. پس از چین به  )شامل هنگ کنگ، ما
ترتیب آمریکا با سهم 13.9 درصد، کشورهای قاره آسیا )به جز 
منطقه بزرگ چین و ژاپن( با سهم 7.۲ درصد، ژاپن با سهم 6.9 
درصد و اروپا )به جز انگلستان( با سهم 5.3 درصد، در رتبه های 
دوم تا پنجم بزرگ ترین مشتریان محصولات شرکت ریوتینو در 

این سال قرار گرفته اند.
در سال ۲0۲3 سنگ آهن با اختصاص سهم غالب 80 درصدی از 
تولید کل شرکت ریوتینو، محصول اصلی تولیدی این مجموعه 
به شمار می رود. همچنین 15 درصد از کل تولید در این سال به 
بوکسیت اختصاص یافت. همچنین سایر محصولات ریوتینو 
شامل الماس، طلای معدنی، طلای تصفیه شده، نقره معدنی، 
نقره تصفیه شده، مولیبدن، بورات ها، مس معدنی و مس 

تصفیه شده است.
با توجه به این موضوع که سنگ آهن سهم بسیار چشمگیری 
از میزان تولید سالانه این مجموعه را به خود اختصاص داده 
است، در ادامه این گزارش تولید فصلی سنگ آهن مورد بررسی 
قرار گرفته است. در نمودار ۲، تولید فصلی سنگ آهن مجموعه 

ریوتینو ارائه شده است.
غالباً میزان تولید سنگ آهن در نیمه دوم سال نسبت به نیمه اول 
سال بالاتر است که به شرایط جوی مطلوب تر نیمه دوم سال در 
نیم کره جنوبی کره زمین ارتباط دارد. در سال ۲0۲3، تولید سنگ 
آهن با 3 درصد رشد فصلی، از تقریباً 70 میلیون تن در فصل اول 
این سال به 76 میلیون تن تا پایان سه ماهه چهارم سال ۲0۲3 
رسیده است. ذکر این نکته الزامی است که در سه ماهه چهارم 
سال ۲0۲3، واحدهای »Pilbara Blend« و »SP10« در مجموع 7۲ 

درصد از سنگ آهن شرکت ریوتینو را تولید کرده اند.
مقدار تولید سنگ آهن ریوتینو در سه ماهه سوم سال ۲0۲4 
نسبت به دوره زمانی مشابه در سال ۲0۲3، تقریباً 0.11 درصد 
کاهش یافت. این موضوع به دلیل کاهش 11 درصدی تولید 
سنگ آهن در کانادا ناشی از آتش سوزی جنگل ها در اواسط ماه 
جولای و تعطیلی 11 روزه این بخش اتفاق افتاد. همچنین در پایان 
 »SP10« و »Pilbara Blend« سه ماهه سوم سال ۲0۲4، واحدهای
تقریباً 76 درصد از تولید سنگ آهن مجموعه ریوتینو را به خود 
اختصاص دادند. گفتنی است که 90 درصد از فروش سنگ آهن 
ریوتینو تحویل بنادر چین شده است. در بازه زمانی مشابه در 

سال ۲0۲3، این رقم برابر با 87 درصد بود.
کتشافی سنگ آهن »Simandou« در  پروژه سرمایه گذاری و ا
گینه )این واحد بزرگ ترین منبع شناخته شده سنگ آهن با عیار 
بالا در جهان است(، به منظور فرآوری سنگ آهن با عیار بالا در 
دست اقدام است. ظرفیت تخمینی سالانه این واحد 60 میلیون 
تن سنگ آهن خشک در عمر معدن ارزیابی شده است. یکی از 
مهم ترین اولویت های برنامه ریزی آینده شرکت ریوتینو، توسعه 
معدن و زیرساخت های ریلی و بندرگاهی »Simandou« در گینه 

در نظر گرفته شده است.
شرکت ریوتینو گندله و کنسانتره سنگ آهن را در شرکت سنگ آهن 
کانادا )IOC( و سنگ آهن کلوخه ای و ریز را در »Pilbara« واقع در 
استرالیای غربی تولید می کند. همچنین این مجموعه موفق به 
ابداع فرایند کم کربن تولید سنگ آهن در واحد »Pilbara« شده 
است که با عنوان »Bio Iron« شناخته می شود. شرکت ریوتینو و 
گروه Salzgitter )یکی از پیشرفته ترین پروژه های فولادسازی سبز 
 Salzgitter’s« را در جهان اداره می کند(، طی تفاهم نامه فولاد سبز
SALCOS« تولید فولاد بدون انتشار کربن را با تولید سنگ آهن 
کیفیت بالای کانادایی و استرالیایی ریوتینو برنامه ریزی کرده اند.

مطابق با تفاهم نامه »Salzgitter’s SALCOS«، شرکت ریوتینو 
متعهد شده است که انتشار خالص کربن را تا سال ۲050 به صفر 
برساند. همچین در این تفاهم نامه، هدف گذاری مبنی بر کاهش 
15 درصدی انتشار )Scope 1( و )Scope ۲( تا سال ۲0۲5 و کاهش 
50 درصدی تا سال ۲030 صورت گرفته است. به علاوه، برنامه این 
شرکت برای کاهش انتشارات کربن در )Scope 3( بر تعامل با 
مشتریان در زمینه تغییرات اقلیمی و همکاری با آن ها برای توسعه 
، در  فناوری های کربن زدایی مبتنی است. تحت برنامه مذکور
ابتدای سال ۲0۲5 فرایند کوره بلند با پایه کربن با واحدهای احیای 
مستقیم جایگزین می شوند. این واحدها در ابتدا با گاز طبیعی و 

سپس با افزیش پیوسته نسبت هیدروژن کار خواهند کرد.

به گزارش خبرنگار ایراسین، دومین نمایشگاه تخصصی فولاد، متالورژی، 
 ، ریخته گری، آهنگری، ماشین کاری، جوشکاری و صنایع نسوز و دیرگداز
دومین نمایشگاه تخصصی قالب سازی، قطعات صنعتی و مهندسی 
معکوس و همچنین اولین نمایشگاه سازه های فولادی و تجهیزات 
ماشین آلات و خدمات فنی و مهندسی، از ۹ تا ۱۲ بهمن ماه سال جاری در 
محل دائمی نمایشگاه های بین المللی استان فارس و با دعوت از گروه های 
هدف متخصص در حوزه های مختلف مرتبط برگزار می شود.

خبر بین الملل

کتبر ماها بررسیوضعیتمعاملاتجهانیفولاددر
MEPSتوسط

کتبر چندین  به گزارش خبرنگار ایراسین، طبق گزارش MEPS در ماه ا
معامله مهم در صنعت فولاد انجام گرفته است. شرکت Aperam توافق کرده 
Stainless Universal را باارزش ۳۹ میلیون دلار خریداری کند، تا حضور 
 Steel Nippon ،خود را در بازار آمریکای شمالی گسترش دهد. همچنین
قصد دارد سهم ۵ درصدی خود را در تأسیسات Calvert AMINS به 
 Stainless کارخانه Acerinox گذار کند. در آسیا نیز ArcelorMittal وا
Bahru مالزی را به مبلغ ۹ میلیون دلار به Stainless Worldwide فروخت.

  کربن صفر در شرکت ریوتینتو 
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یال(       <<<<<< >>>>>>       نمــــــــــودار تغییــــــر قیمــــت  سهـــــام  )ر

یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

تنگه تایوان با نقشی حیاتی در زنجیره های تأمین و 
امنیت انرژی، به یکی از آسیب پذیرترین و درعین حال 

استراتژیک ترین نقاط جهان تبدیل شده است.
تنگه تایوان یک مسیر تجاری کلیدی برای جریان آزاد تجارت است. 
این آب راهه که دو کشور تایوان و چین را از هم جدا می کند، امروزه به 
یکی از شاه راه های تجارت جهانی تبدیل شده و نبض تجارت دریایی را 
در دستان خود گرفته است. 88 درصد از بزرگ ترین کشتی های جهان 
از نظر تناژ از این تنگه عبور می کنند و تحقیقات جدید مرکز مطالعات 
استراتژیک و بین المللی )CSIS( برآورد کرده است که در سال ۲0۲۲، 
کالاهایی به ارزش تقریبی ۲.45 تریلیون دلار -بیش از یک پنجم تجارت 
دریایی جهانی- از تنگه تایوان عبور کرده اند. برای درک بیشتر اهمیت 

تنگه تایوان بهتر است به شکل شماره 1 نگاهی بیندازید.
 تنگه تایوان، گذرگاهی باریک، اما به شدت استراتژیک بین تایوان و 
چین، نه تنها یک مسیر حیاتی برای تجارت منطقه ای است، بلکه یکی 
از ستون های اصلی ثبات اقتصادی جهانی نیز به شمار می رود. برای 
مدیرانی که به تاب آوری زنجیره های تأمین و استمرار منابع استراتژیک 
اهمیت می دهند، تنش ها در تنگه تایوان پیامدهایی دارد که نمی توان 
به سادگی از کنار آن ها گذشت. این مسیر دریایی، که در قلب یکی از 
شلوغ ترین خطوط دریایی جهان قرار گرفته، تعادل ظریفی بین فرصت 

اقتصادی و آسیب پذیری ژئوپلیتیکی را به نمایش می گذارد.
به وابستگی فوق العاده ای که برخی از بزرگ ترین اقتصادهای جهان 
به این مسیر دارند، فکر کنید. برای چین و ژاپن، تنگه تایوان شریان 
اصلی تجارت بین المللی و داخلی است. تقریباً یک سوم از واردات این 
دو اقتصاد از این مسیر عبور می کند، اما وابستگی به آن بسیار عمیق تر 
از این است. بنابر آمار CSIS، بیش از 95 درصد نفت خام ژاپن از چند 
کشور خاص در خاورمیانه تأمین می شود که بخش بزرگی از آن از طریق 
این گذرگاه باریک به ژاپن می رسد که نشان دهنده وابستگی شدید 
امنیت انرژی ژاپن به این مسیر آسیب پذیر است. یک وقفه در این مسیر 

می تواند بلافاصله چشم انداز انرژی ژاپن را تغییر دهد.
گونی دارد و تنها به صادرات و  وابستگی چین به تنگه تایوان ابعاد گونا
گرچه تنها حدود 15 درصد از صادرات این  واردات محدود نمی شود. ا
کشور از طریق تنگه تایوان عبور می کند، اما ارزش اقتصادی این صادرات 
بیش از 551 میلیارد دلار است که نشان دهنده اهمیت این تنگه در 
جایگاه تجاری چین دارد. همچنین، این تنگه شبکه وسیع بنادر 
چین در سواحل شرقی را به یکدیگر متصل می کند که مسئول حجم 

قابل توجهی از تجارت داخلی این کشور هستند، ازجمله جریان مواد 
خام، قطعات صنعتی و کالاهای مصرفی. برای کسب وکارهایی که تأمین 
منابع آن ها به تولید چین بستگی دارد یا رشد خود را به بازار مصرفی 
عظیم چین وابسته می دانند، این اتصال حیاتی است. بااین حال، این 
وابستگی شکننده ای نیز هست؛ یک واقعیت نگران کننده برای کسانی 

که با توجه به تنش های ژئوپلیتیکی، آینده را تحلیل می کنند.
وابستگی استراتژیک تنها محدود به شرق آسیا نیست و اقتصادهای 
گروه بریکس )BRICS( نیز در معرض ریسک های قابل توجهی قرار دارد. 
برای مثال، امارات متحده عربی و ایران بیش از ۲4 درصد از صادرات 
خود را از طریق تنگه تایوان انجام می دهند. برای این کشورها، یک وقفه 
جدی می تواند اثرات زنجیره ای در بازارهای انرژی، زنجیره های تأمین 
و اقتصادهای منطقه ای به همراه داشته باشد و تصمیم گیری را برای 
رهبرانی که به صورت مستقیم یا غیرمستقیم با صادرات خاورمیانه در 

ارتباط هستند، پیچیده کند.
برای کشورهای گروه هفت )G7(، به جز ژاپن، وابستگی مستقیم به تنگه 
تایوان برای جریان های تجاری کمتر مشهود است. ایالات متحده، 
بریتانیا، کانادا، ایتالیا، آلمان و فرانسه شبکه های تجاری و منابع انرژی 
متنوعی دارند که آسیب پذیری آن ها در برابر این گلوگاه را کاهش 
می دهد. بااین حال، یک وقفه جدی در تنگه تایوان، تغییرات بزرگی 
در بازارهای جهانی ایجاد می کند. به همین منظور سازمان ها باید در 
گر شرکای  نظر داشته باشند که حتی با وجود کاهش نسبی وابستگی، ا
کلیدی تجاری آن ها در آسیا و خاورمیانه دچار اختلال شوند، این ثبات 

نسبی به سرعت از بین می رود.
در شکل شماره ۲ می توانید وابستگی کشورهای مختلف به تنگه تایوان 

را مشاهده نمایید.
 زمینه تاریخی تنگه تایوان نیز به اهمیت این منطقه می افزاید. این 
گذرگاه از دهه 1950 به کانونی برای رویارویی های مهم بین چین و تایوان 

تبدیل شده است، از آزمایش های موشکی و بمباران های توپخانه ای 
گرفته تا استقرار نیروی دریایی. برای رهبران، ضروری است که از خود 
بپرسند: یک اختلال طولانی مدت چه پیامدهایی برای زنجیره های 
تأمین، منابع انرژی و بازارهای مصرفی دارد؟ آیا سازمان ها می توانند 
از این شوک جان سالم به درببرند، یا این سناریو نیازمند بازبینی 
استراتژی های تأمین، تأمین کنندگان جایگزین یا حتی تغییرات اساسی 

در رویکردهای بازاریابی است؟
کنون زمان آن رسیده است که تاب آوری شبکه های  به عنوان یک مدیر، ا
جهانی خود را ارزیابی کنید. تنگه تایوان تنها یک مسیر تجاری نیست؛ 
بلکه یک نقطه فشار بالقوه در اقتصاد جهانی است. تعادل ظریف آن 
بین فرصت و ریسک شاید امروز پایدار به نظر برسد، اما در عصری که 
تنش ها در حال افزایش است، پایداری می تواند به سرعت از بین برود. 
گر«ها فکر کنید، برنامه های احتمالی خود را بررسی  به »چه  می شود ا
کنید و مطمئن شوید که سازمان شما نه تنها آماده، بلکه به اندازه کافی 
انعطاف پذیر است که به غیرمنتظره ها پاسخ دهد. سؤال این نیست که 
آیا تنگه تایوان تاب آوری جهانی را به چالش می کشد، بلکه این است که 

کی این اتفاق خواهد افتاد؟!
   منابع:
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، این برداشت عمومی وجود دارد که  در حال حاضر
تولید فولاد فرایندی است با انتشار کربن بسیار زیاد و 
درعین حال هیچ جایگزینی نیز برای این ماده ضروری 
وجود ندارد. فولاد جزو حیاتی اقتصاد جهانی است که به طور متوسط 
سالانه بیش از ۲۲۰ کیلوگرم فولاد به ازای هر نفر مصرف می شود. 
تولید یک تن فولاد خام به روش مرسوم، به طور متوسط ۱٫۸ تن 
 حدود ۷ تا ۸ 

ً
کسیدکربن تولید می کند و تولید فولاد جهانی جمعا دی ا

کسیدکربن را تشکیل می دهد. درعین حال، هر  درصد از انتشار دی ا
تن فولاد قابلیت دارد که بی نهایت بار بازیافت شود و همین امر آن را 

به پرچم دار اقتصاد چرخشی )circular economy( تبدیل می کند. 
طبق گزارش مؤسسه اقتصاد انرژی و تجزیه وتحلیل مالی مستقر در 
استرالیا )IEEFA(، گسترش بازیافت قراضه فولادی گام مهمی در جهت 
کربن زدایی صنعت فولاد خواهد بود. به عنوان نمونه، با استفاده از 
یک تن ضایعات فولاد زنگ نزن بازیافتی، صنعت می تواند از انتشار 
کسیدکربن جلوگیری کند. بنابراین، نکته اصلی این است  4.3 تن دی ا
که قراضه ابزار قدرتمندی در فعالیت های جاری در جهت کربن زدایی 
است و تقاضای آن در آینده افزایش زیادی خواهد یافت. برای درک 
بهتر نقش بالقوه حیاتی صنعت بازیافت فلزات در آینده »صفر خالص«، 
کنون می توانند لجن ها، انواع  می توان دید که شرکت های تولیدکننده ا
گردوغبار و پودرهای خود را به مواد اولیه قابل بازیافت تبدیل کنند و 
در نتیجه کارایی منابع را افزایش دهند. در اصل، فولاد سبز تولید فولاد 

بدون استفاده از سوخت های فسیلی است. در تعریف ساده، فولاد سبز 
محصولی با حداقل ردپای کربن در نظر گرفته می شود. بااین حال، صنایع 
در مناطق مختلف جغرافیایی ممکن است ایده های بسیار متفاوتی در 
مورد چیستی فولاد سبز، نحوه تدوین مقررات آن و چگونگی دست یابی 

به آن داشته باشند.
 قراضه سبز یک عنصر کلیدی برای تولید فولاد سبز است که به عنوان 
ماده اولیه اصلی تولید فولاد خام از مسیر کوره قوس الکتریکی )به عنوان 
جایگزین و پایدارتر از کوره های بلند( استفاده می شود. مسیر EAF ها 
نه تنها سبزتر از BFهاست، بلکه انعطاف پذیری عملیاتی بیشتری را نیز 
ارائه می دهد. تولید به روش EAF انتخابی برای کارخانه های کوچک 
)mini-mills( است که می توانند در مناطق پرجمعیت نزدیک مشتریان 
صنعت ساختمان و تأمین کنندگان قراضه قرار گیرند. طی سال های 
اخیر شاهد افزایش پروژه های EAF جدید در سراسر جهان بوده ایم، 
به طوری که بیش از 110 پروژه بین سال های ۲0۲0 تا ۲0۲۲ به ارزش مجموع 
بیش از 90 میلیارد دلار شروع شده است. پیش بینی می شود تولید فولاد 
EAF در دهه های آینده بین 80 تا 100 درصد رشد کند و تا سال ۲050 به 
میزان 500 تا 600 میلیون تن اضافه شود. در حقیقت کانال های تأمین و 
تهیه، جابه جایی و حمل ونقل مواد اولیه نیز باید پایدار باشند تا اطمینان 
حاصل شود که محصول نهایی می تواند برچسب سبز داشته باشد. در 
این راستا، اقتصاد چرخشی و استفاده از انرژی های تجدیدپذیر در سراسر 

زنجیره ارزش عوامل کلیدی است. 

1 و ۲ انتشار  طبق پروتکل های تعریف شده، درحالی که محدوده 
مستقیم و غیرمستقیم را پوشش می دهند، محدوده 3 انتشاری را 
پوشش می دهد که از منابع تحت مالکیت یا کنترل سازمان نشئت 
می گیرد؛ اما به دلیل فعالیت های مرتبط با سازمان رخ می دهند. این 
شامل زنجیره ارزش یک سازمان، هم در بالادست و هم پایین دست 
است. هرچند گزارش انتشارات محدوده 3 در حال حاضر یک دسته 
اختیاری برای پروتکل GHG است، اما برخی ذی نفعان مختلف، مانند 
دولت ها، مشتریان و سرمایه گذاران معمولاً درخواست این اطلاعات را 
دارند. در زمینه فراوری و تأمین قراضه سبز به عنوان یکی از اجزای مهم 
پازل، برقی سازی فرایندهای مختلف ازجمله ماشین آلات آماده سازی 
و مخصوصاً سیستم های حمل ونقل می تواند به کاهش ردپای کربن 

کمک شایانی کند.
 ضایعات و قراضه های فولاد ارزش ذاتی زیادی دارند و تخمین زده 
که در سطح جهان 85 تا 90 درصد فولاد ناشی از تولید،  می شود 
ساختمان های فرسوده، زیرساخت ها، تجهیزات، وسایل نقلیه و 
محصولات دیگر در حال حاضر برای تولید فولاد جدید بازیافت می شوند. 
، تقاضای فولاد بسیار بیشتر از میزان ضایعات فولادی  از سوی دیگر
است که برای تولید فولاد جدید در دسترس است. با وجود این، برای 
کیفیت، صنعت قراضه باید به طور منظم و  اطمینان از عرضه ثابت و با
مستمر بر چالش های فنی و اقتصادی غلبه کند. بازار ضایعات فلزی از 
نظر اقتصادی مناسب است و به یارانه های دولتی وابسته نیست، زیرا 

تولید فولاد از مسیر ضایعات ارزان تر از تولید آن از مسیر مواد اولیه است. 
اما سرمایه گذاری کافی بر فناوری های جدید برای چالش های پیش 
روی سیستم و تغییر الزامی تصویر قراضه وجود نداشته است؛ چون 
همه چیز به  صرفه اقتصادی برمی گردد. قراضه ماده خام ارزشمندی 
است و تولید و مصرف آن در کوتاه مدت و بلندمدت به نفع جامعه است. 
از دیدگاه قانون گذاری، این ماده خام دارای اقتصاد چرخش ذاتی و یک 
محرک کلیدی در رشد جوامع پیشرفته است. برای سبزتر کردن قراضه، 
سرمایه گذاری لازم است )درست است که قراضه تولید نمی شود اما 
بازیافت می شود و بازیابی مستلزم هزینه است(. در دسترس بودن قراضه 
بر اساس منطقه، فعالیت اقتصادی و مصرف سرانه فولاد متفاوت است 
و کشورهای توسعه یافته معمولاً بیشترین میزان قراضه فولاد را تولید 
می کنند. چین، بزرگ ترین کشور مولد قراضه، قراضه صادر نمی کند و 

ایالات متحده، اتحادیه اروپا و ژاپن صادرکنندگان اصلی قراضه هستند.
یکی از جنبه های مهم در این میان، کیفیت قراضه ورودی به چرخه 
تولید فولاد است. همان طور که استفاده از قراضه افزایش می یابد و 
محدودیت های جایگزینی HBI / DRI توسط قراضه احساس می شود، 
کیفیت ضایعات استفاده شده نیز نقش مهمی ایفا می کند. بااین حال، 
کیفیت ضایعات مورداستفاده برای فولادسازی های مبتنی بر قراضه، 
کثر رساندن بهره وری انرژی در عملیات ذوب اهمیت  امروزه از نظر به حدا
فزاینده ای پیدا می کند. این چالش نیز نیاز به توسعه فناوری های جدید 

برای فراوری بهتر قراضه و دیگر ضایعات مورد استفاده دارد.

 علم و فناوری    

امنیت سایبری

مایکروسافتبرایکاهشآلودگیهایکربنی،ازچوب
کزدادهاستفادهمیکند درساختمرا

MITازترانزیستورهایسهبعدیبهعنوانجایگزینی
برایفناوریسیلیکونرونماییکرد

کز داده  انقلاب هوش مصنوعی مولد به این معنی است که تقاضا برای مرا
به شدت افزایش یافته است. افزایش تعداد این تأسیسات نگرانی های 
داده  گزارش  مایکروسافت  حال  می دهد.  افزایش  را  زیست محیطی 
به جای استفاده از موادی مانند فولاد و بتن برای کل ساختمان مرکز داده، 
از الوارهای چندلایه )CLT( برای مرکز داده جدید استفاده می کند. این 
کربنی تا  آزمایش بخشی از تلاش مایکروسافت برای حذف آلودگی های 
سال ۲0۳0 و جبران تمام انتشار آلودگی ها از زمان تأسیس  تا ۲0۵0 است.

از  استفاده  با  سه بعدی  ترانزیستور  نوعی  شدند  موفق   MIT محققان 
که می تواند از ترانزیستورهای مبتنی  مواد نیمه هادی فوق نازک بسازند 
کارآمدتر و قدرتمندتر باشد. در  بر سیلیکون فعلی از نظر مصرف انرژی 
این فناوری جدید، ترانزیستورها می توانند برای دست یابی به عملکرد بالا 
در ولتاژ پایین در یک ناحیه نانومقیاس، مکانیک کوانتومی را مهار کنند. 
اندازه کوچک این ترانزیستورها راه را برای عصر جدیدی از الکترونیک 
کم، با کارایی بالا و مصرف کم  هموار می کند. فوق مترا

تائید نقض داده ها توسط 
Interbank بانک پرویی

حمله سایبری به دانشگاه 
Western Sydney و به خطر 

افتادن اطاعات شخصی

ــرو،  ــرو در پـ ــات مالـــی پیشـ ــی از مؤسسـ Interbank یکـ
پـــس از افشـــای آنایـــن اطاعـــات ســـرقت شـــده توســـط یـــک 
مهاجـــم کـــه بـــه سیســـتم های آن نفـــوذ کـــرده بـــود، نقـــض داده 
را تائیـــد کـــرد. طبـــق اعـــام بانـــک برخـــی از داده های مشـــتریان 
ـــن  ـــت. ای ـــده اس ـــا ش ـــوز افش ـــدون مج ـــث ب ـــخص ثال ـــط ش توس
موسســـه کـــه پیش تـــر به عنـــوان بانـــک بین المللـــی پـــرو 
)Banco Internacional del Perú( شـــناخته می شـــد، 
خدمـــات مالـــی را بـــه بیـــش از ۲ میلیـــون مشـــتری ارائـــه 

می دهد.
درحالی کــه مشــتریان گــزارش داده اند کــه اپلیکیشــن موبایل و 
گانه ای که  پلتفرم های آنلاین بانک در طول روز و طی قطعی جدا
 Interbank ،دو هفته پیش گزارش شد، کار خود را متوقف کرده اند
کنون به صورت آنلاین انجام  می گوید که بیشتر فعالیت های آن ا

و سپرده های مشتریان در وضعیت ایمن است.
مهاجم ادعــا می کند کــه بیــش از 3.7 ترابایــت داده از 3 میلیون 
مشتری شامل نام مشتریان، شناسه حساب، تاریخ تولد، آدرس، 
شماره تلفن، آدرس ایمیل و آدرس IP، و همچنین شماره کارت 
اعتباری و CVV، تاریخ انقضای کارت اعتباری، اطلاعات بانک، 
 API، اطلاعات نام کاربــری و رمز عبــور، اعتبارنامه های داخلــی
LDAP، اعتبارنامه Azure و... را به دســت آورده اســت. مهاجم 
کرات با مدیریت Interbank از دو هفته پیش  مدعی شد که مذا
آغاز شده است، بااین حال، تلاش برای اخاذی پس از اینکه بانک 

تصمیم به پرداخت نکردن گرفت، به شکست انجامید.
bleepingcomputer :منبع

طبـق اعـام دانشـگاه Western Sydney مهاجـم بـه 
یک حساب IT دسترسـی پیدا کرده اسـت که از طریق آن به 
داده های سیسـتم مدیریت دانش آموز و دیگر سیستم های 
ذخیره سـازی داده هـای پشـتیبان، ازجملـه انبـار داده در ۱۴ 
 دو هفته بعد در 

ً
اوت دسترسی داشته است. دانشگاه تقریبا

۲۷ اوت نقض را کشف کرد و تا ۳۱ اوت دسترسی محدود شد.
دانشــگاه اعلام کــرده اســت در این رخــداد داده های شــخصی 
ازجمله نام، آدرس، آدرس ایمیل صادرشــده توســط دانشــگاه، 
شماره شناسایی دانشجو و اطلاعات شهریه دانشجو، داده های 
پذیرش و ثبت نام )شامل موضوع، نتایج و اطلاعات پیشرفت(، 
و اطلاعات جمعیت شــناختی دانشجو شامل ملیت، وضعیت 
بومی، کشور محل تولد، وضعیت شهروندی، جنسیت و تاریخ 

تولد در دسترس قرار گرفته است.
پس ازاین رخداد، دانشــگاه Western Sydney شــروع به تقویت 
حفاظت های امنیتی ســایبری خود کرد. ازجمله این اقدامات 
می¬توان به افزودن حفاظت های فایروال جدید، بازنشانی رمز 
عبور، افزایش ظرفیت تیم سایبری خود، اجرای نظارت 7/۲4 و 
بهبود تشخیص اشــاره کرد. در این مدت دانشگاه اعلام کرد که 

شبکه IT ممکن است با اختلالاتی مواجه شود.
دانشــگاه در حال حاضر به افرادی که تحت تأثیر این نقض قرار 
گرفته اند اطلاع می دهد و حکم موقت در دادگاه عالی نیوساوت 
ولز صادر شــده اســت تا از دسترســی، اســتفاده، انتقال و انتشار 
هرگونــه داده ای کــه در ایــن رخــداد و ســایر داده ها از این ســال 
استخراج شده است جلوگیری کند. این دانشگاه با کارشناسان 
امنیت سایبری و مقامات مربوطه در دولت، ازجمله دفتر ملی 
امنیت ســایبری، پلیس فــدرال اســترالیا، مرکز امنیت ســایبری 
استرالیا، اداره سیگنال های استرالیا و کمیسیون اطلاعات و حریم 

خصوصی همکاری می کند.
cyberdaily :منبع

انواع صندوق ها بر اساس ترکیب دارایی )ادامه هفته گذشته(:  
کدام صندوق برای من مناسب تر است؟

در انتخــاب یــک صنــدوق ســرمایه گذاری مناســب، عوامــل متعــددی 
تأثیرگذار اســت که برخــی از این عوامل به خــود ســرمایه گذار و مابقی به 

صندوق موردنظر بستگی دارد:
: عوامل مربوط به شخصیت و اهداف سرمایه گذار

سطح ریسک پذیری سرمایه گذار
اولین گام برای سرمایه گذاری، توجه به میزان ریسک پذیری خود است. 
در بازار ســرمایه صندوق های متنوعی وجود دارند که افراد می توانند با 
توجه به سطح ریسک پذیری و هدف خود، گزینه مناسب را انتخاب کنند.

افق سرمایه گذاری
مدت زمان سرمایه گذاری در صندوق ها می تواند بسیار کوتاه مدت و حتی 
چندروزه باشد. البته با توجه به ذات نوسانی بازار سرمایه، هرچه بازه زمانی 
سرمایه گذاری کوتاه تر باشد، بازدهی نیز نوسان بیشتری خواهد داشت. 
اما بااین حال حتی برای افرادی که افق سرمایه گذاری کوتاه مدت دارند 

هم گزینه مناسب وجود دارد.
عوامل مربوط به بازار و مشخصات صندوق ها  

)NAV( خالص ارزش دارایی ها
هر چه خالــص ارزش دارایی های یک صندوق بیشــتر و حجم صندوق 

بزرگ تــر باشــد، میــزان اعتمــاد بــه آن صنــدوق بیشــتر خواهــد بــود و 
ســرمایه گذاران بیشــتری به این صندوق هــا جذب خواهند شــد. البته 
قابل ذکر است که تنوع سازی و مدیریت دارایی در صندوق با حجم زیاد، 

برای مدیر صندوق چالش برانگیز و دشوار خواهد بود.
بازدهی صندوق

جهت انتخاب یک صندوق ســرمایه گذاری مناســب، حتماً باید میزان 
سودآوری آن در بازه های زمانی مختلف بررسی شود. توجه داشته باشید 
که عملکرد خوب یک صندوق باید تکرار شود، در نتیجه درصورتی که فقط 
در یک بازه زمانی مشــخص بازدهی خوبی دارد، دلیل بر این نمی شــود 
که بازدهــی آن در مجمــوع خوب بوده باشــد. به طورکلــی می توان گفت 
دو عامــل در بازدهی صندوق مؤثر اســت؛ بازدهــی بازار ســرمایه و نحوه 
مدیریت صندوق. ازاین رو، ممکن اســت بازار روند نزولی داشــته باشد، 
اما یک صندوق به دلیل مدیریت خوب بتواند بازدهی خوبی کسب کند 
یا حداقل کمتر ضرر کند؛ بنابراین هرچه نوسانات بازدهی یک صندوق 
کمتر باشــد و همچنیــن در مقایســه با میانگیــن بازدهــی صندوق های 
همنوع خودش عملکرد بهتری داشته باشد، می توان نتیجه گرفت که 

عملکرد صندوق نسبت به متوسط بازار بهتر بوده است.
حجم معامات

حجم معاملات روزانه یک صندوق سرمایه گذاری نشان می دهد که در 

یک روز کاری چه تعداد واحد از واحدهای صندوق معامله شده است. 
بنابراین هرچه حجم معاملات بالاتر باشد، میزان نقدشوندگی صندوق 

نیز بیشتر است.
ضریب آلفا

ضریب آلفا که بازده فعال صندوق نیز نامیده می شود، بیانگر بازده مازاد 
یک ســرمایه گذاری نســبت به شــاخص بازار )یــا هر شــاخص دیگری که 
به عنوان شاخص معیار شناخته می شود( اســت. آلفا می تواند عددی 
مثبت، منفی یا صفر باشد. آلفای صفر به معنی بازدهی و ریسک متناسب 
گر به عنوان مثال، آلفا برابر با یک باشــد  با شــاخص در صندوق اســت و ا
یعنی آن صنــدوق یک درصد عملکرد بهتری نســبت به شــاخص معیار 
خود داشته است. بنابراین به طورکلی هرچه مقدار آلفا بیشتر باشد، یعنی 

صندوق عملکرد بهتری داشته است.
ضریب بتا

ــا، ریســک  ــا نوســانات نســبی را انــدازه می گیــرد. در واقــع بت ضریــب بت
سیســتماتیک صنــدوق را در مقایســه بــا بــازار اندازه گیــری می کنــد. 
ــا منفــی باشــد. هرچــه مقــدار عــددی  ــد عــددی مثبــت ی ــا می توان بت
بتــا بیشــتر باشــد، حساســیت آن ســرمایه گذاری نســبت بــه تغییــرات 
شــاخص بــازار بیشــتر و بنابرایــن ریســک ســرمایه گذاری نیــز بیشــتر 

خواهــد بــود.

اعتبار مدیر صندوق
هنـگام تصمیم گیـری بـرای انتخـاب صنـدوق سـرمایه گذاری، حتمـاً 
کـه اتخـاذ  بـه اعتبـار مدیـر آن صنـدوق هـم توجـه داشـته باشـید؛ چرا
تصمیمـات کلیـدی در صندوق هـای سـرمایه گذاری بـر عهـده مدیـر 
صنـدوق اسـت. اسـتراتژی های هـر مدیـر متفـاوت اسـت کـه خـود را در 
عملکرد و بازدهی صندوق سرمایه گذاری نشـان می دهد. در این راستا، 
مطالعـه اسـاس نامه و امیدنامـه هـر صنـدوق و همچنیـن اطـلاع از ارکان 
صنـدوق می توانـد در انتخـاب یـک صنـدوق سـرمایه گذاری مناسـب 

مفیـد باشـد.
 اساس نامه و امیدنامه صندوق

اســاس نامه یک صندوق ســرمایه گذاری شــامل قوانیــن و امیدنامه آن 
شامل مقررات مصوب است. بنابراین اساس  نامه و امیدنامه هر صندوق 
دربرگیرنــده جزئیــات فعالیت های صنــدوق و وظایــف ارکان آن اســت و 
مطالعه آن هــا، اطلاعــات قابل توجهــی راجع بــه آن صنــدوق در اختیار 

مخاطب قرار خواهد داد.
ارکان صندوق سرمایه گذاری  

هر صندوق از دو رکن نظارتی و اجرایی برخوردار است که دو رکن اجرایی 
مدیر ثبت و ضامن نقدشوندگی مختص صندوق های صدور و ابطالی و 

رکن بازارگردانی نیز مختص صندوق های قابل معامله است.

صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری
یم بورس بیاموز

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه

نقش قراضه در توسعه صنعت فولاد سبز
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مراقبت از سالمندان در آلودگی هوا

 اجتمـــــا             عـــــــی

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
محمد  ازجمله  شدند،  خود  عزیزان  داغدار  گرامی 
وکیل زاده شاغل در نورد سرد در غم درگذشت پدر، محمد 
اسدی شاغل در واحد اسکلت فلزی و عملیات حرارتی در 
غم درگذشت مادر، حسنعلی محمدی شاغل در واحد 
اسکلت فلزی و عملیات حرارتی در غم درگذشت برادر و   
سید قاسم هاشمی پور  شاغل در تعمیر گاه مرکزی در 

غم درگذشت همسر و فرزند به سوگ نشستند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

تأثیر آلودگی هوا بر سامت سالمندان به قدری زیاد است   
که به عنوان یکی از مهم ترین عامل مشکات جسمی و روحی 

روانی اعام شده است.
برای بررســی تأثیر آلودگی هوا بر ســلامت ســالمندان، از مشکلات 
تنفســی شــروع می کنیــم. در هــوای آلــوده، ازن و ذرات معلــق 
بیشــتری وجود دارد و ایــن ذرات تأثیرات مخربی بر روی ســلامت 
ریه می گذارند. آلودگی هوا ســبب بروز مشــکلاتی مثل تنگی نفس 
و آســم می شــود. درصورتی کــه شــخص از قبــل درگیــر مشــکلات 
تنفسی بوده، آلودگی هوا سبب می شــود تا بیماری انسداد مزمن 
ریه و حتی ســرطان ریه بروز دهد. ســالمندانی که درگیر مشکلات 
تنفسی هستند، می بایست مناطق خوش آب وهوا را برای زندگی 

انتخاب نمایند.
بیشترین بیماری که آلودگی هوا در افراد ایجاد می کند، مشکلات 
قلبی اســت. حتی افــراد در ســنین جوانی نیــز درگیر ایــن بیماری 
به واســطه آلودگی هوا خواهند شــد. مبرهن اســت که سالمندان 
بیش از افراد سالم در معرض این مشکل قرار دارند. در واقع آلودگی 
هوا سبب آسیب به دیواره های رگ خونی می شود و به این ترتیب 
رگ هــای خونــی عملکــرد صحیــح خــود را از دســت داده و درگیــر 
مشکلات قلبی می شوند. از سوی دیگر سخت شدن دیواره های 
رگ خونی ســبب می شــود که شــخص بــا بیمــاری فشــارخون بالا 
دســت وپنجه نــرم کنــد. ســالمندان بیــش از ســایر افــراد نیــاز بــه 
محافظت از سیستم قلب و عروق خود دارند و تا حد امکان نباید 

در معرض آلودگی هوا قرار بگیرند.
دود کارخانه هــا، آلودگی های موجــود در فضای شــلوغ و پرتردد و 
حتی دود سیگار از مهم ترین عوامل بروز سرطان در افراد محسوب 
می شوند. کسانی که درگیر سرطان ریه می شوند به ندرت می توانند 

سلامت خود را مجدداً به دست آورند.
ک ترین  در بررسی های صورت گرفته مشخص شده است که خطرنا
تأثیر آلودگی هوا بر سلامت سالمندان، بروز سرطان ریه است. یعنی 
شخص دیگر نمی تواند به راحتی نفس بکشد و در انجام کارهای 
روزمره خود دچار مشکل خواهد شد. احتمال بروز سرطان ریه در 
سالمندان  بیش از سایر افراد اعلام شده است. کسانی که در دوره 
جوانی شغلی مرتبط با  موادی مشتقات  نفت سر وکار داشتند، در 
سنین سالمندی، ممکن است به سرطان خون علاوه بر سرطان 

ریه مبتلا شوند. 
mahchehregan.com :منبع     

قسمت اول

موفقیت فرزندان کارکنان در 
عرصه علمی

موفقیت

مریم عادلی ، فرزند همکار گرامی محمد علی عادلی، شاغل   
در واحد انرژی و ســیالات مجتمع فولاد ســبا، آزمون کارشناسی 
ارشداستعدادهای درخشان را با موفقیت پشت سرگذاشت و در 

دانشگاه اصفهان پذیرفته شد.
دارا رئیســی، فرزند همکار گرامی دلاور رئیســی، شاغل در   
واحد تعمیرات خطوط نهایی ناحیه نورد سرد ،در تابستان سال 
جاری  پایــه هشــتم را به صورت جهشــی بــا معدل 19.87 پشــت 

سرگذاشت.

مریمعادلی

دارارئیسی

اولتولدریسکابتلابه روز هزار در کاهشمصرفشکر
دیابتراکممیکند

30دقیقهورزشمیتواندتأثیرات از کمتر
بگذارد مغز شگفتانگیزیبر

تحقیقات جدید دانشمندان نشان می دهد محدود کردن مصرف قند در 
اوایل زندگی، تا ۳۵ درصد احتمال ابتلا به دیابت و تا ۲0 درصد احتمال فشار 
خون بالا را کاهش می دهد. دانشمندان هزار روز ابتدایی زندگی انسان ها 
را دوره ای مهم برای تغذیه سالم می دانند. علاوه براین، رژیم غذایی کم قند 
زمان شروع بیماری های مزمن را به تأخیر می اندازد. طبق نتایج این تحقیق، 
افرادی که ابتدای زندگی خود شکر کمی مصرف کرده اند، به ترتیب 4 و ۲ 
سال دیرتر از دیگران به دیابت و فشار خون بالا مبتلا می شوند.

تناوبی تنشی )HIIT( می توانند  محققان نشان دادنــد تمرین های بدنی 
بیشترین تأثیر را روی کارکردهای اجرایی مغز ما بگذارند؛ همچنین بیشترین 
البته  شد؛  مشاهده  دقیقه  از ۳0  کمتر  تمرینات  در  مغزی  دستاوردهای 
تست سنجش تغییرات قوای شناختی بعد از تمرین های ورزشی این نتایج 
را نشان داد و در حین ورزش تغییر چندانی رخ نــداده بود. به طورکلی، 
کردند و نه  محققان بهترین عملکرد مغز را در انجام ورزش متوسط ثبت 
در هنگام انجام ورزش های سنگین و خسته کننده.

حسینسلیمیانریزی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

ابراهیمدهقانی
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  1403/03/08

منصورهادیانبجگردی
راهبری و تعمیرات جرثقیل های سقفی سبا

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

سیدمحمدهاشمیانطالخونچه
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  1403/03/30

سیدمهدینوریاننجفآبادی
تعمیرات نواحی و کابل و قرص مگنت

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

علیامینی
مکانیزم های خاص

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

لاد 
 فو

ان
تگ

شس
ازن

احمدرضانصراصفهانیب
تولید و توزیع سیالات سبا

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

خدابخشصفری
حمل و فرآوری سرباره

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

سعیددلاور
کز طبخ راهبری رستوران ها و مرا

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

نصرالهحسنپورسودرجانی
راهبری و تعمیرات جرثقیل های سقفی سبا

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

افراسیابرحمانی
ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

سعیداسماعیلیکرکوندی
بسته بندی و بارگیری

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲5

مصطفیملکزادهقلعهقاسمی
کوره های قوس الکتریکی

روز بازنشستگی :  1403/0۲/30

احمدکاویانیدرهشوری
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  1403/03/30

احمدرضاابراهیمی
کز طبخ راهبری رستوران ها و مرا

روز بازنشستگی :  1403/03/30

خسرومعصومی
مرکز اورژانس و درمان

روز بازنشستگی :  1403/03/30

علیرضاندیمیشهرکی
 امور اداری

روز بازنشستگی :  1403/04/۲1

حسینرستمی
راهبری و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها

روز بازنشستگی :  1403/03/30

خودآزاری در کودکان یکی از موضوعات نگران کننده ای 
است که والدین و مربیان باید به آن توجه ویژه ای 
کودکان  که  داشته باشند. خودآزاری وقتی است 
به صورت عمدی به خودشان آسیب وارد می کنند، مانند ضربه زدن به 
سر، گاز گرفتن خود، کندن پوست یا ناخن، یا حتی استفاده از ابزارهای 
ک برای صدمه زدن به بدن. رفتارهای خودآزارانه کودکان اغلب  خطرنا
گوار درونی  به عنوان پاسخی به احساسات و هیجانات ناپایدار و نا
صورت می گیرند. در این مقاله، به بررسی علت خودآزاری در کودکان، 

نشانه های این رفتار، و روش های مقابله با آن می پردازیم.
علت خودآزاری در کودکان

رفتارهای خود آزارانه در کودکان ممکن است ناشی از عوامل مختلفی 
باشد که هریک به  نوبه خود می تواند نشان دهنده مشکلی عمیق تر در 
سلامت روان کودک باشد. در ادامه به برخی از مهم ترین دلایل خودآزاری 

در کودکان اشاره می کنیم.
۱. تنش ها و استرس های روانی

یکی از دلایل اصلی خودآزاری در کودکان، تجربه تنش ها و استرس های 
روانی است. کودکان، به ویژه در سنین کم، ممکن است نتوانند به درستی 
احساسات منفی خود را شناسایی و بیان کنند. این ناتوانی در ابراز 
گاه  احساسات ممکن است به خودآزاری منجر شود، زیرا کودک ،ناخودآ

سعی می کند با آسیب زدن به خود، از تنش های درونی اش خلاص شود.
۲. اضطراب و افسردگی

برخی از کودکان به دلیل مشکلات روانی مانند اضطراب یا افسردگی دست 
به خودآزاری می زنند. این کودکان ممکن است احساس بی ارزشی یا 
تنهایی داشته باشند و از طریق خودآزاری به دنبال راهی برای کاهش این 

گوار باشند. احساسات نا
۳. نقص در مهارت های اجتماعی و ارتباطی

کودکانی که در برقراری ارتباط با دیگران مشکل دارند یا نمی توانند به درستی 
احساسات خود را بیان کنند، ممکن است به خودآزاری متوسل شوند. این 
رفتار ممکن است به عنوان راهی برای جلب توجه یا به عنوان پاسخی به 

عدم توانایی در بیان نیازها و خواسته هایشان باشد.
۴. الگوهای رفتاری نامناسب در محیط خانواده

گاهی کودکان در محیط خانواده ای رشد می کنند که خشونت یا بی توجهی 

در آن وجود دارد. در این شرایط، کودک ممکن است خودآزاری را به عنوان 
راهی برای مقابله با احساسات سرکوب شده یا یادگیری از الگوهای رفتاری 

اطرافیان بروز دهد.
5. مشکات حسی

برخی کودکان به دلیل اختلالات حسی ممکن است به خودآزاری روی 
 آورند. این کودکان ممکن است به طور مداوم احساسات حسی مانند فشار 
یا درد را تجربه کنند و خودآزاری به آن ها کمک می کند تا این احساسات 

غیرمعمول را مدیریت کنند.
نشانه های خودآزاری در کودکان

والدین و مربیان باید به رفتارهای کودکان به دقت توجه کنند تا در صورت 
بروز نشانه های خودآزاری، به سرعت وارد عمل شوند. برخی از نشانه های 

رایج خودآزاری در کودکان عبارت اند از:
گر کودک شما  وجود زخم ها یا کبودی های غیرقابل توضیح روی بدن: ا
به طور مکرر با زخم ها، کبودی ها یا خراش هایی مواجه می شود که توضیح 

مشخصی ندارند، این ممکن است نشانه ای از خودآزاری باشد.
انزواطلبی و کاهش تعامات اجتماعی: کودکان خودآزار ممکن است 

از برقراری ارتباط با دیگران دوری کنند و به انزوا و تنهایی متمایل باشند.
گر کودک شما به طور مداوم احساسات  اضطراب یا افسردگی مداوم: ا
اضطراب یا افسردگی را نشان می دهد و در کنار آن نشانه های جسمانی 

مانند خودآزاری نیز دارد، این می تواند یک زنگ خطر باشد.
رفتارهای تکراری و غیرمعمول: کودکانی که خودآزاری می کنند ممکن 
، کشیدن موها یا کندن  است رفتارهای تکراری مانند ضربه زدن به سر
پوست داشته باشند. این رفتارها معمولاً در پاسخ به موقعیت های 

استرس زا یا احساسات شدید بروز می کنند.
پوشاندن بدن با لباس های بلند حتی در هوای گرم: برخی از کودکان که 
خودآزاری می کنند، سعی می کنند آثار آسیب را پنهان کنند و از لباس های 

بلند استفاده می کنند حتی زمانی که نیازی به آن نیست.
گر نشانه های بالا در کودک خودتان مشاهده کردید، خوب است که برای  ا

درمان به یک مرکز حرفه ای روان شناسی مراجعه کنید.
راه های مقابله با خودآزاری در کودکان

برای کمک به کودکانی که به خودآزاری روی آورده اند، باید اقدامات 
مناسبی اتخاذ شود. اولین قدم در این مسیر، شناسایی علت خودآزاری در 

کودکان است. پس از آن، می توان از راهکارهای زیر استفاده کرد:
صحبت کردن با کودک

اولین و مهم ترین اقدام این است که با کودک به شکلی آرام و بدون 
قضاوت صحبت کنید. به او اطمینان دهید که شما برای کمک به او در 
اینجا هستید و علاقه مند به شنیدن مشکلات و احساساتش هستید. از 
سرزنش و تنبیه کودک خودداری کنید، زیرا این رفتارها ممکن است باعث 

تشدید خودآزاری شوند.
مراجعه به یک متخصص روان شناسی

خودآزاری در کودکان یک مسئله جدی است که نیاز به توجه حرفه ای 
دارد. مشاوره با روان شناس متخصص می تواند به شناسایی علل اصلی 

رفتار کودک و طراحی برنامه درمانی مناسب کمک کند.
تقویت مهارت های اجتماعی و ارتباطی

آموزش مهارت های اجتماعی و ارتباطی به کودکان می تواند به آن ها 
کمک کند تا احساسات و نیازهای خود را به شیوه ای مناسب بیان کنند. 
این مهارت ها به کودکان کمک می کند تا به جای خودآزاری، به روش های 

سالم تری برای مقابله با استرس و اضطراب دست یابند.
مدیریت استرس و اضطراب

والدین می توانند با ایجاد یک محیط آرام و پایدار در خانه، به کاهش 
استرس و اضطراب کودک کمک کنند. همچنین آموزش تکنیک های 
و فعالیت های  مدیریت استرس مانند تنفس عمیق، تمرکز ذهن 
آرامش بخش به کودک می تواند از بروز رفتارهای خود آزارانه جلوگیری کند.

توجه به سامت جسمانی و خواب
مراقبت از سلامت جسمانی کودک، ازجمله تغذیه مناسب و خواب کافی، 
می تواند به بهبود وضعیت روانی او کمک کند. کمبود خواب و خستگی 
ممکن است خودآزاری را تشدید کند، بنابراین ایجاد یک برنامه منظم 

خواب می تواند مفید باشد.
استفاده از تکنیک های جایگزین

در برخی موارد، متخصصان ممکن است به کودک روش های جایگزین 
برای تخلیه هیجانات پیشنهاد دهند. به عنوان مثال، انجام فعالیت های 
هنری، ورزش یا نوشتن می تواند به کودک کمک کند تا احساساتش را به 

شیوه های مثبت تری بیان کند.
ravanroshd.com :منبع    

خودآزاری
 در کودکان
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 ورزش        

که روز  کشور  در مسابقات دوومیدانی ایمیدرو 
پنج شنبه ۱۷ آبان ماه ۱۴۰۳ به میزبانی شهر اهواز 
برگزار شد، تیم صنعت فولاد مبارکه با عملکردی 
درخشان، در این دوره از رقابت ها، سومین قهرمانی پیاپی خود به 

دست آوردند.

به گزارش روابط عمومی باشگاه سپاهان نوین، در این مسابقات که با 
حضور 18 تیم از سراسر کشور برگزار شد، این افتخارات به دست آمد: یاسر 
حسن پور، طلای 1500 متر 35 تا 45 سال؛ عباس مارانی، طلای ۲00 متر 
بالای 45 سال؛ محسن محمدقاسمی، نقره ۲00 متر 35 تا 45 سال؛ محمد 
بهادران، برنز 1500 متر ۲5 تا 35 سال؛ علی صالحی، برنز ۲00 متر ۲5 تا 35 

سال؛ غلام رضا رحیمی، برنز 4000 متر بالای 45 سال؛ امتیاز آوران تیمی: 
صادق صالحی، علی محمدی و احمد عسگری.

گفتنی است در این مسابقات حسین رجبی و مهدی بهرامی به ترتیب 
به عنوان سرمربی و سرپرست، تیم صنعت فولاد مبارکه را در مسیر این 

افتخارآفرینی همراهی کردند.

تیم کوهنوردی شهید قاسمی فولاد مبارکه در روزهای پنج شنبه   
و جمعه ۱۰ و ۱۱ آبان مــاه به قله ۳۸۳5 متری کارســیاه منطقه بروجن 

صعود کرد.
به گزارش امــور ورزش، در شهرســتان بروجن دو قله کلار چیــرو به ارتفاع 
3600 متر و قله کلارســیاه به ارتفاع 3835 متــر وجــود دارد. در این صعود 
تیم کوهنوردی شهید قاسمی در یک برنامه مدون و با پیمایش حدود 
9 کیلومتر در 5 ساعت، توانست در شــرایط بد آب و هوایی، پا بر روی قله 

کلارسیاه بگذارد.
کری و حضور  این برنامه با سرپرستی محسن طالبی، مربیگری محمد ذا
محمدعلی شاهی به عنوان پزشــکیار انجام گرفت و کوهنوردان محمد 
عظیمی، محمد منصوری، محمد سلیمیان، محمدرضا طغیانی، علی 
خلیلی، پیمان چراغی، حیدر کرمی، سیاوش رئیسی، علیرضا قاراخانی، 
علیرضا عباسی، محسن عباسی، مرتضی صفری، مصطفی ملکی، شاپور 

شاهپوری و اصغر رستگاری در آن حضور داشتند.

پایان کار کمانداران فولاد مبارکه سپاهان با 

کسب مقام سوم در هفته پایانی لیگ برتر 

تیر و کمان کشور

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان،   
شانزدهمین دوره لیگ برتر تیراندازی با کمان کشور به پایان 
رسید و تیم تیراندازی با کمان فولاد مبارکه سپاهان در بخش 
کامپوند توانست به مقام سوم این رقابت ها دست پیدا کند.

تیم کامپوند فولاد مبارکه ســپاهان در مرحله پایانی رقابت های 
لیــگ برتــر در مســابقه اول مقابل هیئــت فارس قــرار گرفــت و با 
نتیجه 4 بر 1 به پیروزی رسید، در مسابقه دوم با نتیجه 3 بر ۲ به 
کمانداران پارسه باخت و در مسابقه سوم با نتیجه 4 بر 1 هیئت قم 
را پشت سر گذاشت. در پایان این تیم با ۲3 امتیاز با عنوان سومی 

به کار خود در این دوره رقابت ها پایان داد.
در بخش ریکرو در مسابقه اول با نتیجه 5 بر 0 مقابل تیم دانشگاه 
گذار کرد، در مسابقه دوم 4 بر 1 به نفت امیدیه باخت  آزاد بازی را وا
گذار کرد. در پایان  و مسابقه سوم را با نتیجه 3 بر ۲ به آرک آرچری وا
این تیم با ۲8 امتیاز به مقام چهارمی رسید. گفتنی است این تیم با 
تیم نفت امیدیه رده سومی هم امتیاز شد؛ اما به علت باخت بازی 

رودررو به مقام چهارم رسید.
هفته پایانی این مسابقات با حضور 10 تیم در بخش ریکرو و 8 تیم 
در بخش کامپوند و به میزبانی ســایت اختصاصــی تیراندازی با 

کمان ورزشگاه آزادی تهران برگزار شد.

صعودتیمکوهنوردیصنعتشهیدقاسمیبهقلهکلارسیاه

 ورزش         ورزش        

 تفنگداران فولاد مبارکه سپاهان قهرمان نیم 

فصل لیگ برتر تیراندازی کشور شدند

برتری تیم  فولاد مبارکه سپاهان مقابل 

سیدنای سی سخت در لیگ دسته اول 

فوتبال امید کشور

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان،   
هفته چهارم هفدهمین دوره لیگ برتر تیراندازی آقایان در دو 
بخش تفنگ و تپانچه در مجموعه تیراندازی آزادی تهران برگزار 

شد.
در مــاده تفنــگ تیــم تیرانــدازی فــولاد مبارکــه ســپاهان در دور 
مقدماتی مقابــل هیات هرمــزگان پیــروز شــد. در دور فینــال باز 
سپاهان برنده بود و توانســت با نتیجه 16 بر 10 هیات هرمزگان را 
شکست دهد. گفتنی اســت تیم تفنگ فولاد مبارکه سپاهان با 

این نتیجه با قهرمانی به استقبال نیم فصل رفت.
در بخش تپانچه نیز تیم سپاهان مقابل واره هرمزگان قرار گرفت 
که در دور مقدماتی شکست خورد و در دور فینال هم نتوانست 
شکست مقدماتی را جبران کند و با نتیجه نزدیک 16 بر 1۲ مغلوب 

واره هرمزگان شد.
محمد رضا محمــودی، رســول عفتی، مرتضی علــی محمدی و 
مسیح مهتاب پور در بخش تپانچه و امیر محمد نکونام، ابوالفضل 
نعمتی، علی رضایی و مهدی احمدی در بخش تفنگ برای فولاد 
مبارکه سپاهان به خط آتش رفتند؛ بابک پروینی مربی و علیرضا 

نصرتی مدیر تیم هستند.

خبر کوتاه

مســابقات تنیس روی میز بانوان شــرکت های تابعه 
ایمیدرو که از روز چهارشنبه ۱۶ آبان ماه ۱۴۰۳ به مدت 
سه روز، به میزبانی شهر اهواز برگزار شد، با قهرمانی تیم 

صنعت فولاد مبارکه به پایان رسید.
به گزارش امور ورزش، در این مسابقات که با حضور 14 تیم در سه بخش 
تیمی، دوبل و انفرادی برگزار شد، در بخش تیمی عاطفه مرادی، فاطمه 
طاعات، کتایون محمدی و نگارعرفانی از تیم صنعت فولاد مبارکه موفق 
به کسب مقام اول مسابقات شدند. در بخش دوبل نیز تیم صنعت فولاد 
مبارکه با درخشش عاطفه مرادی و کتایون محمدی مقام نخست را به 
دســت آورد و در بخش انفرادی هم عاطفه مرادی عنوان نایب قهرمانی 

را کسب کرد.

دوازدهمیــن دوره مســابقات ایمیــدرو تنیــس روی 
میز آقایــان تیم های تابعــه ایمیدرو از روز چهارشــنبه 
۱۶ آبان مــاه ۱۴۰۳ بــه مــدت ســه روز، به میزبانــی اهواز 
برگزار شــد و در پایان تیم صنعت فولاد مبارکه به مقام نایب قهرمانی 

مسابقات دست یافت.
به گزارش امور ورزش، در این مسابقات که با حضور 30 تیم برگزار شد، تیم 

ب صنعت فولاد مبارکه نیز عنوان پنجمی بسنده کرد.
ابوالفضــل علیخانــی، علــی کریمــی، حســین افضلــی، محســن ترزبــان، 
محمدرضا ضیایی، مسعود نم نباتی، مجتبی دانشمند، علیرضا میزبانی 
و مســعود امینی بازیکنان صنعت فولاد مبارکه در ایــن رقابت ها بودند. 
همچنیــن علــی زاهــدی به عنــوان ســرمربی و احمــد محبــی به عنــوان 

سرپرست، هدایت این تیم را بر عهده داشتند.

کادمی زیر   به گزارش امور ورزش، مســابقات والیبال آ
۱۴ سال استان با حضور ۴۴ تیم برگزار شــد و در پایان 
کادمــی فولاد مبارکه  این رقابت هــا دختران منتخب آ

توانستند مقام سوم این رقابت ها را کسب کنند.
اعظم مختــاری به عنوان ســرمربی و بــا همراهــی هاجر شــکرانه و کبری 

انصاری هدایت فولاد مبارکه را بر عهده داشتند.
اســامی بازیکنان عبارت اند از: آیناز طوقانی، غزل نــوروزی، غزل عزیزی، 

فائزه عباسی، یگانه صالحی، الا صادقی، آوا امانی و فاطمه بهرامی.

جام قهرمانی در دست بانوان 
تنیس باز تیم صنعت فولاد مبارکه

نایب قهرمانی تیم تنیس روی میز 
فولاد مبارکه در مسابقات ایمیدرو

تیم منتخب والیبال فولاد مبارکه بر سکوی سوم 
کادمی زیر 14 سال دختران استان مسابقات آ

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان،   
هفته ششم لیگ دسته اول فوتبال امید کشور برگزار شد و تیم  

فولاد مبارکه سپاهان میزبان سیدنای سی سخت بود.
طلایی پوشان در این دیدار که در مجموعه آب منطقه ای برگزار 
شد، با نتیجه یک بر صفر به پیروزی رسیدند؛ علی اصغر افشار گل 

سپاهان را به ثمر رساند.

هتریک قهرمانی دو و میدانی کاران صنعت فولاد مبارکه در مسابقات ایمیدرو
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

روز جهانی فلسفه طبق اعام سازمان   
یونســکو هــر ســال در ســومین پنج شــنبه ماه 
نوامبر با هدف برجسته کردن نقش فلسفه در 
توسعه اندیشــه بشــری برگزار می شــود. اولین 
مراســم بزرگداشــت این روز در تاریخ ۲۱ نوامبر 

۲۰۰۲ برگزار شد.
فلســفه یــک تمریــن روزمــره اســت کــه با کشــف 
انــواع جریان هــای فکــری در جهــان بــه تعامــل 
بین فرهنگ ها و ســاختن جامعه ای بهتر کمک 
می کند. انســان به عنوان، تنها موجــود متفکر با 
قوه تفکر و خرد خود سعی دارد به کشف حقایقی 
درباره هســتی بپردازد. برای درک و یافتن پاســخ 
این پرســش ها، اندیشــمندان از دانشــی بــه نام 
فلســفه بهــره می برنــد. فلســفه، انســان ها را بــه 
اندیشــیدن مســتقل و بــدون تعصــب و تفاهــم 

متقابل و صلح دوستی فرامی خواند.
یونســکو برخــی از اهــداف نام گــذاری ایــن روز را 
به این شــرح عنوان کرده اســت: توجــه به نقش 
مهم فلســفه برای ایجاد رفاه انســانی، پیشبرد و 
کید بر اهمیت جهانی  ترویج صلح در جامعه؛ تأ
شــدن آمــوزش فلســفه بــرای نســل های آینده؛ 
تحقیق و مطالعه در مورد مسائل مهم معاصر برای 
گاهی  پاســخ گویی به چالش هــای روز؛ افزایــش آ
عمومی از جایگاه فلســفه؛ اســتفاده منتقدانه از 
فلسفه در تحلیل مشکلات ناشی از تأثیر جهانی 
شــدن یا ورود به مدرنیته؛ برجســته کردن نقش 

فلسفه در توسعه اندیشه بشری.
در ایــن روز همــه اعضــای ســازمان یونســکو بــا 
توجه بــه اهمیــت فلســفه در گســترش فرهنگ 

تحمل دیگــری و مدارا و صلــح، انــواع مناظره ها، 
گفت وگوهای فلسفی، کنفرانس ها، رویدادهای 
فرهنگی، کارگاه ها و سخنرانی ها را برگزار می کنند. 
این فعالیت هــا با هــدف تمرین جمعــی در تفکر 
گاهانه در مــورد چالش های  آزادانه، مســتدل و آ
مهم زمانه انجام می شود. معمولاً در این مراسم ، 
فلاســفه و دانشــمندان از همــه شــاخه های 
علــوم طبیعــی و اجتماعــی، مربیــان، معلمــان، 
دانشــجویان، روزنامه نــگاران و دیگــر نمایندگان 

رسانه های جمعی و عموم مردم حضور دارند.
روز جهانی فلسفه در تقویم ایران در بیشتر سال ها 
بــا آخریــن پنج شــنبه مــاه آبــان و گاهــی بــا اولین 
پنج شنبه آذرماه برابر است. این روز فرصتی است 
که همه جوامع بشر به اندیشیدن مستقل، بدون 
که  تعصب، تعامل و صلح فراخوانده شوند. ازآنجا
دغدغه فکری بیشتر اندیشمندان ایجاد شرایط 
مســاعد فکری برای تغییر، توســعه و صلح پایدار 
است و ایران نیز به عنوان یکی از مهدهای حکمت 
و تفکر جهان، با دارا بودن فلاسفه و اندیشمندانی 
بزرگ از ظرفیت مناسبی برای توسعه و گسترش 
این امر برخوردار اســت، هرســاله به مناسبت روز 
جهانی فلسفه مراسمی با موضوع های مختلف 

فلسفی در کشورمان برگزار می شود.
imna.ir :منبع

ابونصــر محمــد بــن طرخــان معــروف به   
حکیم فارابی متولد ســال ۲5۹ یا ۲5۷ قمری در 
قریه کوچک »وسیج« از توابع فاراب ترکستان 
( بــه دنیــا آمــد. معــروف اســت که  )ماوراءالنهــر
پدرش فرمانده نظامــی و از خاندانی پارســی و 

ایرانی بود.
فارابی تا حدود چهل سالگی در فاراب به تحصیل 
علم مشــغول بود و ســپس بــرای تکمیــل مبانی 
راهی بغداد شــد و مدت زیادی را در بغداد ماند و 
آموخته های خود را در آنجا تکمیل کرد، ســپس 
در ســال 330 ق، بــه حلــب رفــت و در پنــاه امیــر 
ســیف الدوله حمدانــی )والــی حلــب از طــرف دو 
( در این شهر زندگی  خلیفه عباسی راضی و مقتدر
کرد؛ زیرا ســیف الدوله قــدر او را می دانســت و از او 
تجلیل می کرد و عطاها می بخشید؛ البته فارابی از 
آن همه عطاها چشم پوشید و فقط روزانه به چهار 

کتفا کرد. درهم ا
فارابی در انواع علوم بی همتا بود؛ چنان که در هر 
علمی از علــوم زمان خویش اســتاد شــد و کتابی 
نوشت. از کتاب های او که به ما رسیده یا از میان 
رفته و فقط نامی از آن ها در کتب تاریخ و فلســفه 
باقی مانده، معلوم می شــود کــه در علوم مدنی و 
ریاضیات و کیمیا و هیئت و علوم نظامی و موسیقی 
و طبیعیات و الهیات و فقه و منطق، دستی قوی 

داشته است.
درست است که کندی، نخستین فیلسوف عرب 
اســت کــه راه را گشــوده؛ ولی او نتوانســت مکتبی 
فلســفی تأســیس کند و میان مســائلی کــه مورد 
بحث قرار داد، وحدتی ایجاد کند؛ اما فارابی که به 
قول ابن خلکان »از بزرگ ترین فلاسفه اسلام است 

علی الاطلاق« توانست مکتبی کامل تأسیس کند. 
او در عالم اسلام همان نقشی را داشت که فلوطین 
در فلسفه غرب. ابن ســینا او را استاد خود شمرد 
گرد  و ابن رشــد و دیگر حکمای اســلام و عرب شــا
او بودنــد و به حــق او را بعد از ارســطو که ملقب به 

»معلم اول« بود، »معلم ثانی« لقب دادند.
گــی ســبک نــگارش فارابــی ایجــاز و صراحــت  ویژ
آمیختــه بــه دقــت آن اســت. وی همان گونــه که 
دربــاره تصورات و افــکار خود ژرف می اندیشــد، با 
بصیرت تمام، کلمــات و تعابیر را نیــز برمی گزیند. 
بیانات موجز او، حاوی معانی عمیقی اســت. به 
همین دلیل است که مارکس هورتن برای تبیین 
رساله کوچک »فصوص الحکمة« شرح و تفسیر 
مفصلی به دست آورده است. باری، فارابی دارای 
سبک خاصی اســت و کســی که با آن آشنا باشد، 
قادر اســت آن را از سبک های دیگر بازشناسد. او 
از تکرار و به کار بردن حشو و زوائد اجتناب می ورزد 
و اختصار و ایجاز را ترجیح می دهد. ظاهراً فارابی 
طرفــدار تعلیــم خفــی )تعلیــم به خــواص( بــود و 
عقیده داشت که نباید حکمت را در اختیار ناآشنا 
یا عوام الناس گذاشت و فلاسفه باید افکار خود را 
در لفافــی از تاریکی و رمز و ابهام بیــان کنند. امروز 
نیز فهم معنــای بعضی از کلمات حکمــی فارابی 

کار آسانی نیست.
noorsoft.org :منبع  

روز جهانی فلسفه

حکیم فارابی

مناسبت

مشاهیر

معرفی فیلم

)غرر الحکم : ۱۹۹۲[(
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آیت الله سید ابوالفضل خسروشاهی در   
سال ۱۲۷۹ شمسی در خاندان زهد و تقوا و علم 
و فقاهــت، در »تبریــز« به دنیــا آمد. پــدران وی 
جملگی از علمای حقیقت و فقهای شریعت، 
یــادآوران اهل بیــت  پاســداران فضیلــت و 

عصمت، در عراق و ایران بوده اند.
پــدر ایشــان مرحــوم آیت الله حــاج ســید مرتضی 
خسروشــاهی از جملــه مراجــع تقلیــد عصــر، در 
»آذربایجان« بود و دارای تألیفات و آثار بســیاری 
است پدربزرگش مرحوم آیت الله حاج سید احمد 
خسروشــاهی بــه ســال 1۲66 هجــری، در نجــف 
اشــرف بــه دنیــا آمــد و بــه تحصیــل پرداخــت و از 
گردان مبرز حاج میرزا حبیب الله رشتی و شیخ  شا
محمدحسن ممقانی محسوب می شد. وی پس 
از طی مقدمات، برای ادامه تحصیل راهی نجف 
شد و سالیانی دراز در محضر علمای بزرگ نجف، 
به تلمذ پرداخت و سپس، در دوران رضاخان، به 

ایران بازگشت و در تبریز سکونت گزید.
کمیــت  آیــت الله خسروشــاهی در جریــان حا
دموکرات ها در آذربایجان در سال 13۲4 شمسی، 
کمــان وابســته بــه شــوروی در تبریــز  علیــه حا
مبارزه کــرد؛ به طوری که طــرح ترور ایشــان و برادر 
مجتهدش، سید احمد نیز ریخته شد. اما قبل از 
اجرای ترور، حکومت دمکرات ها متلاشی گردید 

و ایشان دوباره به وظایف دینی خود ادامه داد. 

آیت الله خسروشاهی در راه ابلاغ احکام الهی و نشر 
اندیشه های دینی، بارها از طرف عمّال حکومت 
پهلوی در تبریــز مــورد آزار و اذیت قــرار گرفت، اما 
همواره بر سر ایمان و اعتقادش اســتوار ماند. در 
دوران ســیاه دیکتاتوری، دفاع از شــریعت و بیان 
حقیقت جُرمی بود که در نزد رضاخان و مزدورانش 
تحمل ناپذیر بود؛ به همین دلیل و پس از افشای 
مفاســد کشــف حجاب و زورگویــی نظــام در این 
خصوص و هشدار دادن به مردم، با توقیف شبانه 
و ارعاب ایشان که هم زمان با تبعید مرحوم آیت الله 
حاج ســید مرتضی خسروشــاهی و دیگر علمای 
تبریز به »سمنان« بود مانع از ادامه مبارزه شد و 
ایشــان از ظلم دژخیمان بستری شــد و یک عمر 

تمام، درد و رنج آن دوران را با خود همراه داشت.
آیت الله خسروشاهی در بیستم آبان 1365 ش در 
84سالگی پس از سال ها درد و رنج فراوان به خاطر 
شکنجه های رژیم طاغوت وفات یافت و در تبریز 

به دیار حق شتافت.
rdc.ir :منبع  

آیت الله سید ابوالفضل خسروشاهی

مشاهیر

معرفی کتاب

نویسنده:
مهرداد صدقی
: ناشر
انتشارات سوره مهر

»آبنبات هل دار« داستانی طنز از حال و هوای 
پشــت جبهــه در دوران دفــاع مقــدس اســت. این 
داستان از زبان یک کودک بجنوردی به نام محسن 
روایت می شود که برادرش به جبهه می رود. محسن 
فرزند آخر یک خانواده پنج نفری است. آن ها همراه 
مادربزرگشــان در یکی از محله هــای قدیم بجنورد 
زندگی می کنند. فضای داستان سرتاسر ماجراهای 
خنده دار و حیرت آور است؛ ماجراهایی که محسن 
آن ها را ایجاد می کند. یکی از نقاط قوت کتاب نشان 
دادن فضای پشت جبهه هاست؛ نویسنده نشان 
می دهد چگونه مردم در این فضا زندگی روزمره خود 
را می گذراندند و سرگرمی های خاص خود را داشتند.

در کتاب آبنبات هل دار، نویسنده نشــان می دهد در 
ســال هایی که به ظاهر برای بســیاری یــادآور روزهای 
جنگ اســت، بخش عمــده ای از مــردم ایــران زندگی 
شــاد و پُرماجرایی داشــتند؛ زندگی ای همراه با خنده 
و ســرزندگی. این کتاب، برای کســانی که از روزگار دهه 
1360 خاطرات نوستالژیک دارند، برای نسل امروز هم، 
که دوست دارِ موقعیت های طنزِ کُمیک اند، حرف های 
زیادی برای گفتن دارد. محســن، قهرمان داستان، از 
روزگاری می گوید که مردم با مسائل ساده شادی های 
بزرگی می آفریدند، مثلِ اولین تجربه رفتن به ســینما؛ 
دیدنِ اولین تلویزیون رنگی؛ تجربه حضورِ نخستین 

کی هــای لوکــس در خانــه مــردم. انجــام دادن  خورا
کارهای ساده برای محسن به ماجراجویی هایی تبدیل 
می شود که کمتر از هفت خان رستم نیست؛ کارهایی 
مثل رفتن به مدرسه و پخش آش نذری یا پخشِ کارتِ 

عروسی برای محسن ماجراهایی را رقم می زند.
بخشی از کتاب:

بی بی قشــقرقی بــه راه انداخت کــه بیا و ببیــن. با این 
حرف ها که »شــما منِ آدم حســاب نِمکنین.« و »من 
آرزوی دیدن عروســی نوه مِ بایــد به گور ببــرم.« و »منِ 
بگو که یک بسته روشــورِ امروز تو حموم تموم کردم.« 
و ... خلاصه، از آنجا که ماندنِ من هم به تنهایی صلاح 
نبود، همه به ســمت خانه عــروس راه افتادیــم. البته 
همه که نه. عمو جواد و زن عمو هاجر نیامدند؛ چون 
توی مشــهد زندگی می کردند و عمویم نتوانســته بود 
مرخصی بگیرد. عمه بتول هم بــرای دلیل نیامدنش 
گلایه کــرده بــود چــرا فــرد دیگــری را کــه او می پســندد 
برای محمد نمی گیریم؛ اما مســئله این بود که او اصلاً 
هیچ کس را نمی پسندید و فقط دنبال بهانه بود تا بهانه 
بگیرد! مامان می گفت عمه بتول، وقتی جوان و مهربان 
بوده، یک نفر را می خواســته و او هم عمه بتول را؛ ولی 
یک دفعه، با اینکه عمه بتول هنوز هم او را می خواسته، 
او دیگر عمه ام را نخواسته و از آن موقع اخلاق عمه بتول 
سگ شــده! طفلکی، با اینکه چهل سالش شده بود، 
هنوز عروسی نکرده بود و می گفت: »مردا آدم نیستن.« 
یک بار از او پرسیدم: »یعنی منم عمه؟« و عمه جواب 
داد: »تــا بچه ای خوبــی؛ ولی بزرگ که بشــی تویم یک 

خری مِشی مثل بقیه!«
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هل دار آبنبات 
 هدیه

آشنا.  طنز 

معرفی اپلیکیشن

فیلم داستانی »هدیه«، در مورد پدری به نام یوسف است که در 
روز سالگرد ازدواجش، تصمیم می گیرد همراه با دختر خردسال خود 

برای خرید هدیه ای برای همسرش راهی کرانه باختری شود.
صحنه های آغاز فیلم آن قدر دلهره آورند که انگار از همان اول می خواهند 
به مخاطب بفهمانند منتظر اتفاقات خوبی نباشد. فیلم با یوسف شروع 
می شود که صبح زود منتظر عبور از ایستگاه بازرسی 300 است. این بخش 
از فیلم است که فرح نابلسی، کارگردان فلسطینی هدیه، آن را »باارزش ترین 
صحنه« فیلمش می داند: »تنها کســی کــه در این صحنه بازیگر اســت، 
یوســف، قهرمان ماســت… ســایرین صدها فلســطینی دیگری هستند 
که طبق معمول هر روز ســر کار می روند… اینکه چه طــور در این منطقه 
فیلم برداری کردیم داستان مثنوی هفتاد من است؛ اما در هر صورت من 

تصمیم گرفتم که ریسک آن را به جان بخرم.«
ایستگاه بازرســی 300 ایســت بدنامی اســت در بیت الحم که هزاران کارگر 
فلسطینی در صف های دراز از لابه لای میله های فولادی اش عبور می کنند 

که فقط و فقط سرکار بروند.
»هدیه« اولین فیلمی است که نابلسی آن را کارگردانی کرده است؛ آن هم 
در 35 ســالگی و وقتی که پس از سفری کوتاه به فلسطین تصمیم گرفت 
تحلیل گری مالی را کنار بگذارد و از فلسطین و مردمش بگوید. نابلسی در 
لندن در خانواده ای فلسطینی به دنیا آمده؛ خانواده ای که طی جنگ 
اعراب و اسرائیل در سال 1967، سرزمین مادری شان را ترک کردند. حالا 
او در اولین فیلمش به وطنــش پرداخته و درباره این بازگشــت می گوید: 
»من در انگلیس متولد و بزرگ شدم. در خانه ما هیچ وقت بحث سیاسی 
نبود؛ اما پدر و مادرم آن طور هم نبودند که من ریشه ام را فراموش کنم. من 
هرگز درباره وطنم بحران هویت را نداشتم؛ من یک انگلیسی-فلسطینی 
هستم.« نابلسی با این فیلم نامزد فیلم کوتاه اسکار هم شد و جایزه فیلم 

کوتاه بفتا ۲0۲1 را هم برد.
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مجموعه طنز آشنا یک اپلیکیشن انیمیشنی است که محتوای 
آن ادبیات فارسی و فرهنگ جهانی است. در این اپلیکیشن طنزها و 
لطیفه های ادبی همراه کاریکاتورها و انیمیشن های جذاب و موسیقی 
هماهنــگ بــا فضــای داســتان ها در قالب ویدیوهــای کوتــاه عرضه 

می شود. 
این اپلیکیشن به همت شرکت بادبادک هفت آسمان تولید شده است 
و مشاور فرهنگی این اثر دکتر حسین الهی قمشــه ای است که کوشیده 
با بهره گیری از لطایف طنزآمیز ادب پارســی و ظرایفی از دیگر فرهنگ ها، 
مجموعه دل نشینی از ذوق و بینش و شادی و حکمت برای پارسی دانان 
و پارسی گویان فراهم آورد. در طنزپردازی این اثر دو الهی قمشه ای پدر و 

پسر )حسین و شاهد( مشارکت دارند.
myket.ir :منبع  

        کارگردان:فرحنابلسی

تهیهکننده:هیندشوفانیوفرحنابلسی       

اطلاعیه

پادشــاه دیوانه در چالش »جفت پوچ«!
، از مازندران  هنگامی که نادرشاه برای لشکرکشی به قفقاز

می گذشت، در سوادکوه از میان درختان جنگل به او 
تیراندازی شد. کسی نتوانست فردی را که به سوی نادر 

تیر پرتاب کرده بود پیدا کند؛ اما نادر به پسر بزرگش، 
رضاقلی میرزا بدگمان شد و دستور داد چشم های این پسر 

را کور کنند.
شاه ایران که هرروز تندخوتر از قبل می شد، مدتی بعد، از 

این کار خود پشیمان شد و دستور داد پنجاه نفر از بزرگان 
کشور را که شاهد این حادثه بودند به قتل برسانند؛ تنها به 
جرم اینکه از نادر خواهش نکرده بودند پسرش را کور نکند!

بیماری های مختلف و اندوه کور کردن رضاقلی میرزا نادر را به 
مرز دیوانگی رسانده بود. اکنون او انتقام تمام این رنج ها را از 
مردم ایران می گرفت. او فشار مالیات ها را زیاد کرد و هرگونه 

کوتاهی در پرداخت پول به مأموران همراه بود با بریدن 
گوش ها و بینی و حتی سوزانده شدن.

، ظنین  پادشاه به همه، حتی به پسرانش و فرزندان آن ها نیز
و بدگمان بود. هیچ کس از خشم نادرشاه در امان نبود؛ نه 

سرداران بزرگ و فرزندان شاه و نه حتی کشاورزان ساده ای که 
در دوردست ترین روستاها زندگی می کردند.

»جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم »جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم 
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